
دادگاه  حکم  به  واکنش  در  خارجه  امور  وزیر  معاون 
آمریکایی در مصادره دو میلیارد دلار از اموال ایران اظهار 
کرد: قطعا این اقدام آمریکا خصومت آمیز است و باید توجه 
داشته باشیم که خصومت های میان ما و آمریکا برطرف نشده 
است. سید عباس عراقچی  افزود: اساسا مگر قرار بود برجام 

میان ما و آمریکا دوستی برقرار کند؟ نه ما و نه آمریکایی ها 
اراده ای برای این کار نداشتیم. برجام ماهیت روابط دو کشور 
را تغییر نداده است و سیاست ما در مقابل آمریکا همچنان 
همان است که بوده و آن ها هم همان سیاست قبلی را در 

قبال ما دنبال می کنند...
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محمد جواد ظریف:

دولت آمریکا را مسئول حفظ اموال ایران می دانیم

تشریح آخرین وضعیت حج توسط سخنگوی وزارت خارجه:

فعلا امکان برگزاری 
حج وجود ندارد

بهارستان در انتظار »ترکیب نهایی«

سربازی تغییری نمی کند

عباس عراقچی:

مگر قرار بود برجام بین ما و آمریکا 
دوستی برقرار کند؟
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روزنامه صبح ایران

حضرت آیت الله خامنه ای تولید الگوی پیشرفت اسلامی- ایرانی را لازمه 
تحقق »تمدن اسلامی« خواندند و گفتند: تمدن اسلامی، کشورگشایی 

نیست بلکه به معنای تأثیر پذیرفتن فکری ملتها از اسلام است.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، 
از  پیش  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  الله خامنه ای  آیت  حضرت 
مرکز  شورای عالی  اعضای  دیدار  در  -دوشنبه-  دیروز  ظهر 
را  اسلامی  انقلاب  هدف  پیشرفت،  ایرانی  اسلامی-  الگوی 
»تحقق تمدن اسلامی« خواندند و با اشاره به مبانی غلط و 

ناکارآمدیِ الگوهای توسعه جهانی و ضرورت ارائه الگوی جدید اسلامی- ایرانی، »کار 
جهادی و انقلابی«، »استفاده از ظرفیت غنی و قوی منابع اسلامی و حوزه های علمیه«، 
»برخورداری از قوت علمی« و »گفتمان سازی« را از الزامات تولید و تدوین »الگوی 

اسلامی- ایرانی پیشرفت« برشمردند. 
حضرت آیت الله خامنه ای در تبیین مراحل پنجگانه تحقق اهداف انقلاب اسلامی 
و نسبت آن با الگوی پیشرفت، گفتند: مرحله ی اول در این فرآیند، شکل گیری انقلاب 
اسلامی است و پس از آن باید بلافاصله نظام اسلامی تشکیل شود که هنر بزرگ امام 

خمینی )ره( نیز ایجاد نظام اسلامی بود...

رهبر معظم انقلاب در دیدار اعضای شورای عالی مرکز الگوی اسلامی- ایرانی پیشرفت تاکید کردند:

لزوم گفتمان سازی، كار جهادی وانقلابی
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قوه قضائیه به ماجرای خرید 
اوراق قرضه ازآمریکا ورود کند

مشاور ارشد رئیس جمهور:

سخنگوی وزارت خارجه با تاکید بر اینکه فعلان امکان برگزاری حج وجود ندارد، گفت: انجام حج در سال جاری منوط به 
آن است که روال طبیعی توافق ها بین سازمان حج ایران و حج سعودی طی شود و امکان برگزاری عزتمندانه و مبتنی بر حقوق 
بدیهی حجاج ایرانی فراهم شود. حسین جابری انصاری سخنگوی وزارت خار جه در نشست خبری این هفته خود در پاسخ به 
خبرنگار دیگری در رابطه با آخرین تحولات اعزام زائران ایرانی به مناسک حج و مذاکرات در این رابطه خاطرنشان کرد: گفت 
و گوهایی میان دو طرف به طور جزیی انجام شده متاسفانه دولت عربستان بر خلاف ادعایی که از ابتدای فاجعه منا و بعد از آن 

در مقطع قطع رابطه با ایران مطرح کرده است مبنی بر اینکه مساله حج غیر سیاسی است ...

انتقاد از مسامحه دستگاه های نظارتی 
در برخورد با متخلفان حوزه سلامت

تخلف صد 
میلیاردی؛ مجازات 

صدهزار تومانی

پیامدهای نامبارک بودجه 95

تله گذاری 
سه گانه منتقدان 

مجلسی دولت

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با انتقاد از 
با  برخورد  برای  گرفته شده  درنظر  مجازات های  اینکه 
متخلفان حوزه مواد غذایی مربوط به 20 سال پیش است، 
گفت: دستگاه های نظارتی در برخورد با بسیاری از تخلفات 

حوزه سلامت مسامحه می کنند.
شاهین محمدصادقی درخصوص اظهارات اخیر وزیر 
بهداشت ودرمان مبنی براینکه احکام صادرشده برای 
متخلفان حوزه تولید موادغذایی باید متناسب با جرم 
باشد، گفت: متاسفانه درحال حاضر مجازات های درنظر 
گرفته شده در قوانین برای برخورد با تخلفات حوزه مواد 
غذایی مربوط به 15 تا 20 سال پیش است، به عنوان مثال 
برای یک تخلف غذایی که ممکن است چند صد میلیارد 

تومان خسارت به جامعه وارد کند ...

چنبره  نگاه های سیاسی و استیلای رقابت های جناحی 
و  نیست  تازه ای  موضوع  ما  در کشور  اقتصاد  بر حوزه 
در طول سال های متمادی می توان نمونه های فراوان و 

متنوعی برای آن سراغ گرفت.
در  را  خود  همواره  نامبارک  رابطه  این  پیامدهای 
و  کوتاه مدت  برنامه های  اجرای  و  تصویب  پیشنهاد، 
بلندمدت اقتصادی کشور نشان داده است؛ چه برنامه های 
5 ساله ای که تحت تأثیر رقابت جناح های سیاسی دچار 
تناقض در صدر و ذیل شدند و چه قوانینی که ناهمسویی 
مجریان یا تصویب کنندگان آن ها باعث انحراف اساسی در 

اجرا شده است.
یعنی  اثرگذار  نهاد  و رفاقت دو  این میان رقابت  در 
نهادهای  عنوان  به  دولت  و  اسلامی  شورای  مجلس 
تصمیم گیر و مجری همواره تأثیر بسیار جدی تر بر اتخاذ 
تصمیمات درست یا نادرست و اجرای صحیح یا غلط همان 

تصمیمات داشته است...
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در نظر دارد نسبت به واگذاری سرقفلی و اعیانی تعداد محدودی غرف واقع در میدان 

شهید رجایی ، از طریق مزایده عمومی با مشخصات و شرایط کلی ذیل اقدام نماید. 

موضوع مزایده:  واگذاری سرقفلی و اعیانی تعداد محدود از غرفه های بلوک 11 واقع 

در میدان میوه و تره بار شهید رجایی به آدرس ، جاده قدیم قم- تهران، روبروی بهشت 

معصومه )س( -  بلوار شهید رجایی، میدان بزرگ میوه و تره بار شهید.

مبلغ برآورد قیمت پایه:

000/000/000/ 5 ریال طبق نظر کارشناس رسمی دادگستری می باشد .

مبلغ تضمین شرکت در مزایده: 

مبلغ 250/000/000 ریال به صورت ضمانت نامه بانکی ، یا واریز وجه نقد به حساب سپرده 

سازمان، نزد بانک انصار شعبه مرکزی به شماره 351082491518231 به نام سازمان میادین 

میوه و تره بارشهرداری قم انجام گیرد.

محل دریافت اسناد و مشخصات مزایده: متقاضیان می توانند از تاریخ 95/02/04 تا پایان 

وقت اداری مورخ 95/02/16 جهت دریافت اسناد مزایده به واحد درآمد سازمان به آدرس 

فوق مراجعه نموده تلفن تماس 36641174. 

مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهادات : متقاضیان می بایست تا پایان وقت اداری 

95/02/19 اسناد و پیشنهادات خود را تحویل دبیر خانه سازمان میادین نمایند. 

متقاضیان بایستی :

ارائه سپرده طی فیش پرداختی الزامی است .

سازمان در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد .

هزینه انتشار آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.

سایر اطلاعات  شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است. 

سازمان میادین میوه و تره بار و 
ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم

آگهی مزایده )نوبت دوم (
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ظرافت های جنگ نرم 
تهران _ واشنگتن

اگر قدرت نرم را بدیل قدرت نمایی عریان بدانیم آنگاه 
مفهوم جنگ نرم تهران و واشنگتن را بیشتر در خواهیم 
یافت. این دو با لحاظ همه ظرافت های مهندسی شده  در این 

جنگ تا رسیدن به نتیجه معلوم به تلاش های خود برای ایجاد تغییر در ترجیحات یکدیگر 
تلاش می کنند. واشنگتن با تجربه شکست سیاست یکجانبه گرایانه دولت بوش، رویکرد 
مشارکت جویی را در چارچوب سیاست نرم برای سیاست خارجی خود برگزید و در این راه 
ضمن ایجاد ائتلاف با قدرت های جهانی در اعمال تحریم ها علیه ایران، یکی از بانیان اصلی 
مذاکراتی شد که به توافق هسته ای جامعه بین الملل با جمهوری اسلامی انجامید؛ اما در 
نظر واشنگتن این توافق نمی تواند تنها محدود به برنامه هسته ای ایران باشد بلکه لازم است 
از فرصت  آن برای ایجاد توافق های بیشتر در سطح منطقه خاورمیانه و برخی حوزه های 
اقتصادی بهره جست؛ به عبارت دیگر در حالی که تهران بر محدودیت توافق با واشنگتن تا 
برجام تأکید دارد، واشنگتن می کوشد دامنه آن را تا سطوحی گسترش دهد که نگرانی های 
امنیتی و اقتصادی خود را در سطح خاورمیانه گسترش دهد. از همین رو با تقسیم نقش ها 
میان عوامل خود در لباس طرف های خوب و بد، می کوشد بر ترجیحات تهران برای استمرار 

گفت وگوها تأثیر بگذارد. 
تهران نیز با آغاز به کار دولت یازدهم، توانمندی اعمال قدرت نرم خود را به رخ کشید. 
مهمترین کارویژه این دولت در بروز تازه جهانی خود، تلاش برای تغییر تصورات القا شده در 
باره نقش و جایگاه ایران در جامعه بین المللی و به ویژه منطقه بود. مهمترین چالش دولت 
یازدهم ایجاد تعامل در جامعه جهانی با گفتمان های معارض بود. نتیجه موفق اقدام تهران 
دستیابی به توافق هسته ای با حاصل جمع متغیر بود. در این توافق جایگاه هسته ای ایران 
از سوی جامعه جهانی به رسمیت شناخته شد؛ ایران طرف اصلی »گفت وگو با قدرت های 
جهانی قرار گرفت. این درحالی بود که پیش از این و در هنگامه تحریم های پیاپی، جایگاهی 
در اندازه« موضوع توافق و یا اختلاف ها میان قدرت های صاحب رأی در شورای امنیت 

سازمان ملل متحد داشت. 
تهران با تدابیر نرم و با پرهیز از نگرش های تجدید نظر طلبانه گذشته، توانست با تثبیت 
مشروعیت سیاست خارجی خود نزد جامعه جهانی، از یکسو به توقف و لغو تحریم ها و 
نیزحفظ توان هسته ای خود همت کند. از سوی دیگر میان ترجیحات اروپا و ایالات متحده 
در قبال ایران شکاف اندازد. به این ترتیب فرصت های کم بدیلی برای حیات اقتصادی کشور 

فراهم شد. 
حضور گسترده هیات های اقتصادی و سیاسی اروپایی، افریقایی و آسیایی در تهران، 
چشم اندازی امید بخش را در آینده ایران به تصویر می کشد. در این حال واشنگتن 
می کوشد با حفظ ارتباطات خود، ضمن تعقیب منافع مستقل از ترجیحات دیگر شرکای 
اروپایی و آسیایی، تهران را در مسیری منطبق با خواست هایش قرار دهد. این خواست ها 
تاکنون از سوی تهران مردود شناخته شده است. دلیل این وضع درک تهران نسبت به 
نیات واشنگتن است که آن را همچنان در اندازه قدرت متخاصم با اهداف امپریالیستی 
جلوه می دهد. به زعم تهران، واشنگتن توافق برجام را تنها در چارچوب مدل دلخواه 
خود تفسیر می کند. در این مدل، توافق می تواند از سوی تهران نتیجه ای باحاصل جمع 
صفر تفسیر شود. تعاملات جاری میان تهران و واشنگتن، تصویری از جنگ نرم را نشان 
می دهد که هردو به مثابه شطرنج بازان قهار، همه مهره های خود را با دقت و درایتی 
کم نظیر به حرکت واداشته اند، بی  آنکه بخواهند هر امتیاز را بدون دریافت امتیاز متقابل 
ببخشند. این جنگ در حالی است که هر دو طرف، متغییر های اصلی هر تغییری هستند 

که می تواند به فرجام نهایی برجام بینجامد.

روحانی در دیدار وزیر خارجه مقدونیه:

شرکت های ایرانی آماده اجرای پروژه  
در مقدونیه هستند 

 رییس جمهور در دیدار وزیر خارجه مقدونیه، امکانات و توانمندی های دو کشور را برای 
توسعه و تعمیق سطح همکاری ها بسیار گسترده دانست و تاکید کرد که هیچ مانعی در 

مسیر گسترش روابط همه جانبه تهران و اسکوپیه وجود ندارد.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز دوشنبه در دیدار »نیکولا پوپوسکی« 
وزیر خارجه مقدونیه اظهارداشت: حجم مبادلات تجاری ایران و مقدونیه نشان می دهد 
که تاکنون از ظرفیت ها و توانمندی های دو کشور به خوبی استفاده نشده و لازم است در 
دوره جدید، با بهره گیری مناسب از فرصت ها و امکانات، تحرکی در این روابط ایجاد کرد. 
رییس جمهور با اشاره به اظهارات وزیر خارجه مقدونیه مبنی بر علاقمندی به گشایش 
قریب الوقوع سفارتخانه کشورش در تهران، تصریح کرد: با معرفی توانمندی ها و ظرفیت های 
مشترک به بخش خصوصی دو کشور، شرایط جدیدی در روابط تهران – اسکوپیه ایجاد 

خواهد شد.
روحانی به پیشرفت ها و توانمندی های فنی و مهندسی شرکت های ایرانی در همه 
زمینه ها و از جمله ساخت راه ، سد و نیروگاه اشاره کرد و گفت: شرکت های ایرانی هم اکنون 
در بسیاری از کشورها فعال هستند و بی تردید در مقدونیه نیز قادرند در رقابت  ها با دیگر 

شرکت ها ، بسیاری از پروژه های این کشور را به خوبی و با کیفیت اجرا کنند.
رییس جمهور تقویت همکاری های فرهنگی و رفت و آمد مردم دو کشور را نیز برای 

ایجاد شتاب در روند توسعه روابط، بسیار مهم برشمرد.
روحانی همچنین به تببین ریشه های تروریسم و خطر جهانی این معضل پرداخت و 
اظهارداشت: ایران تجربیات ارزنده ای در مبارزه با تروریسم دارد که می تواند این تجربیات را 

در اختیار سایر کشورها از جمله مقدونیه قرار دهد.
رییس جمهور، واکسینه کردن جوانان در برابر اندیشه های افراطی گری بویژه در فضای 
مجازی را ضروری دانست و گفت: برخی تلاش دارند با انتساب تفکرات انحرافی به اسلام که 
البته هیچ ارتباطی نیز با اسلام و مسلمانان ندارد، جوانان را به سمت تروریسم و حرکت های 

افراطی بکشانند.
وزیر خارجه مقدونیه نیز در این دیدارتاکید کرد: اسکوپیه مصمم به گسترش و تعمیق 
روابط همه جانبه خود با جمهوری اسلامی ایران است و در همین ارتباط بزودی سفارت 

خود را در تهران افتتاح می کند.
»پوپوسکی« با اشاره به مذاکرات خود و هیات همراه با مقامهای ایرانی اظهارداشت: 
زمینه برای توسعه سریع همکاری های تهران – اسکوپیه آماده است و حضور هیات بزرگی 
از بازرگانان مقدونیه ای در تهران نشان دهنده عزم راسخ ما به توسعه سطح همکاری ها 
است. وی به موضوع تروریسم و ضرورت مبارزه همگانی با آن اشاره کرد و افزود: متاسفانه 
اروپا برای دوره ای طولانی از این معضل غافل بود و مبارزه با این پدیده که نگرانی مشترکی 

را برای جامعه جهانی ایجاد کرده، نیازمند هماهنگی و تلاش همه کشورها است.

اسحاق جهانگیری:

توافق هسته ای نشان دهنده ظرفیت دیپلماسی 
ایران در حل سوءتفاهمات است

معاون اول رئیس جمهور با تأکید بر لزوم انجام مراودات مستقیم اقتصادی و تجاری 
میان ایران و اروگوئه بدون حضور کشور ثالث گفت: برای توسعه مناسبات میان تهران و 
مونته ویدئو هیچ مانع سیاسی از جانب ایران وجود ندارد و جمهوری اسلامی ایران برای 
توسعه همکاری های خود با کشورهای آمریکای جنوبی و به خصوص کشور دوست اروگوئه 

هیچ محدودیتی قائل نیست.
اسحاق جهانگیری ظهر دیروز در نشست مذاکرات مشترک هیأت های عالی رتبه ایران 
و اروگوئه که در مجموعه سعدآباد تهران برگزار شد، اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران 
در چارچوب اصول سیاست خارجی خود، توسعه و گسترش روابط با اعضای بین الملل را 

با هدف تأمین منافع متقابل مدنظر دارد.
معاون اول رئیس جمهور خاطرنشان کرد: آمریکای جنوبی و کشورهای مهم این منطقه 
از جمله اروگوئه همواره جزو دوستان جمهوری اسلامی ایران بوده و دولت و مردم ایران 

همواره برای ملت های این منطقه احترام قائل بوده اند.
جهانگیری با اشاره به سابقه دیرینه در روابط جمهوری اسلامی ایران با کشورهای منطقه 
آمریکای جنوبی تصریح کرد: روابط ایران با ا ین کشورها همواره مبتنی بر صمیمیت و 
سرشار از دوستی متقابل بوده است و امیدوارم سفر معاون رئیس جمهور اروگوئه به ایران، 

منجر به گسترش روابط دو کشور شود.
جهانگیری با اشاره به تحولات اخیر در روابط ایران و کشورهای 1+5 و توافق هسته ای 
گفت: توافق هسته ای ایران نشان دهنده ظرفیت دیپلماسی این کشور برای حل مسائل و 

رفع سوءتفاهمات با جامعه بین المللی است.
جهانگیری اظهار داشت: شرایط ایجاد شده در فضای پسابرجام فرصت جدیدی را پیش 
روی ایران و کشورهای آمریکای جنوبی به خصوص اروگوئه قرار داده است تا بتوانند روابط 

اقتصادی و تجاری خود را با سرعت بیشتری دنبال کنند.
معاون اول رئیس جمهور ضرورت فعال شدن کمیسیون مشترک همکاری های 
اقتصادی دو کشور را مورد تأکید قرار داد و گفت: در چارچوب این کمیسیون باید هر چه 
سریع تر توافقنامه های لازم میان دو کشور امضا شود و توافقنامه های گذشته بروز رسانی 

و تمدید اعتبار گردد.
جهانگیری با اشاره به اینکه ممکن است برخی کشورها که علاقمند به توسعه روابط 
ایران با کشورهای آمریکای جنوبی نیستند، در روند توسعه روابط تهران و مونته ویدئو اخلال 
ایجاد کنند اما دو کشور باید توجه داشته باشند که هدف مشترک ما تأمین منافع متقابل 

است و نباید به بدخواهان اجازه اخلال بدهیم.
معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران دوستان خود را که در 
دوران تحریم که با ایران همراهی داشتند فراموش نخواهد کرد و در فضای پسابرجام این 

دوستان نظیر اروگوئه از جایگاه مهمتری در اقتصاد ایران برخوردار هستند.
وی در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به ظرفیت های فراوان میان دو کشور برای 
توسعه همکاری در بخش های غیراقتصادی گفت: ایران و اروگوئه می توانند همکاری های 

خود را در زمینه های مختلف فرهنگی، اجتماعی، علمی و ورزشی ارتقا دهد.

عباس عراقچی:

مگر قرار بود برجام بین ما و آمریکا 
دوستی برقرار کند؟

معاون وزیر امور خارجه در واکنش به حکم دادگاه آمریکایی در مصادره دو میلیارد دلار 
از اموال ایران اظهار کرد: قطعا این اقدام آمریکا خصومت آمیز است و باید توجه داشته باشیم 
که خصومت های میان ما و آمریکا برطرف نشده است. اساسا مگر قرار بود برجام میان ما 
و آمریکا دوستی برقرار کند؟ نه ما و نه آمریکایی ها اراده ای برای این کار نداشتیم. برجام 
ماهیت روابط دو کشور را تغییر نداده است و سیاست ما در مقابل آمریکا همچنان همان 

است که بوده و آن ها هم همان سیاست قبلی را در قبال ما دنبال می کنند.
به گزارش ایسنا، سید عباس عراقچی گفت: من از برخی که می گویند چرا آمریکا بعد 
از برجام چنین می کند تعجب می کنم. چرا برخی انتظار دوستی از آمریکا دارند؟ این انتظار 
باطلی است. نه ما در مذاکرات و نه مدیریت کشور هیچ وقت چنین هدفی را دنبال نکرده 
و نمی کنیم ما فقط بحث هسته ای را مدیریت کردیم برخلاف انتظار برخی اتفاقا باید توقع 
داشته باشیم که خصومت ها میان دو کشور یا از سوی امریکا نسبت به ما ادامه یابد. وی 
ادامه داد: احکام آمریکایی از سوی دادگاه های این کشور قطعا بی اعتبار است و نوعی 
راهزنی بین المللی است. این اموال اوراق بهاداری بودند که در یک بانک خارجی در اثر بی 
احتیاطی در حساب امانی امریکایی گذاشته شده بود و در یک پروسه ی قضایی از سوی 
دادگاه آمریکایی مصادره شده است از نظر ما این احکام باطل است. چندی پیش مشاهده 
کردید که یک دادگاه، ایران را به خاطر حادثه تروریستی 11 سپتامبر محکوم کرد در حالی 
که مشخص است آن حادثه تحت هدایت چه کسی و چه کشورهایی پیگیری شد. این 
احکام از نظر ما و حقوق بین الملل اعتباری ندارد اما اتفاقی است که به خاطر بی احتیاطی ها 
رخ داده است. بی احتیاطی بزرگتر آن است که در مقطع صدور چنین حکمی در گذشته ما 
وکیل گرفتیم و به نوعی دادگاه مذکور را به رسمیت شناختیم و در این دادگاه از خود دفاع 
کردیم و در روند رسیدگی و تجدید نظر تا مراحل عالی همچنان رای علیه ما صادر شد تا 
جایی که می دانم طبقه مصوبه شورای عالی امنیت ملی حضور ما در دادگاه های امریکایی 
ممنوع است شاید در این موضوع مجوز خاصی گرفتند که من اطلاعی ندارم اما همین 
را می دانم که با وزارت خارجه در زمان خود هیچ مشورتی صورت نگرفته است. عراقچی 
اظهار کرد: ما هم از طرف دادگاه های ایران نیز متقابلًا به درخواست های شهروندان ایرانی 
رسیدگی شده است و چنانچه این امکان را داشته باشیم که اموال آمریکا را در جایی که 
در اختیارمان قرار گیرد مصادره کنیم این کار را انجام خواهیم داد. این مقام وزارت خارجه 
درباره ی واکنش به حکم دادگاه امریکایی از سوی وزارت خارجه گفت: ما در این باره به 
حافظ منافع آمریکا در ایران )سوییس( یادداشت داده و اعتراض کردیم و در زوایای مختلف 
حقوقی اعتراض خود را پیگیری می کنیم. معاون حقوقی و امور بین الملل وزارت خارجه 
در پاسخ به اینکه اگر این اموال در بانک های امریکایی نبود آن ها چه چیزی را می توانستند 
مصادره کنند، با بیان اینکه این تجربه نشان می دهد اساسا نباید ما وارد سیستم مالی آمریکا 
شویم چرا که اگر به این سیستم وارد شوید برای هر نقل و انتقال مالی باید منتظر باشیم 
که اموالمان مصادره شود، افزود: مجموعه ی ما )مسئولان کشور( ممکن است در مقاطعی 
اشتباهاتی انجام دهیم همان طور که در پیشرفت ها و دستاورها همه سهیم هستیم در 
مشکلات هم سهیمیم. آنچه که مهم است این است که نباید چنین تجربیاتی تکرار شود. 
سید عباس عراقچی درباره اظهارات ولی الله سیف درباره برجام افزود: اظهارات آقای سیف 
با هدف و برای مخاطب خاص بیرونی و نوعی دیپلماسی بانکی بود و نباید دیپلمات ها را در 
موقعیتی قرار داد که صحبت های او با طرف خارجی موجب نگرانی یا مورد سواستفاده قرار 
گیرد. معاون وزیر خارجه کشورمان ادامه داد: در سفری که آقای سیف به نیویورک داشتند 
هیات ایرانی در دو سطح کارشناسی و وزیران با وزارت خزانه داری آمریکا و تیم اوفَک 
ملاقات هایی داشتند. آقای سیف در پی یک مأموریت بودند تا دیپلماسی بانکی را برای رفع 
مشکلات در چارچوب برجام به کار گیرند. در دیپلماسی باید مخاطب را تشخیص دهیم 
و دیپلمات ها وقتی برای رسیدن به اهداف کشور با طرف های خارجی صحبت می کنند 
لحن و ادبیاتشان متفاوت است و تیم اقتصادی کشور به دنبال تسهیل شرایط پس از برجام 

هستند تا بانک های اروپایی بتوانند با ایران در آرامش بیشتر کار کنند.

انتقاد از مسامحه دستگاه های نظارتی در برخورد با متخلفان حوزه سلامت

تخلف صد میلیاردی؛ مجازات صدهزار تومانی
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با انتقاد از اینکه مجازات های درنظر گرفته 
شده برای برخورد با متخلفان حوزه مواد غذایی مربوط به ۲۰ سال پیش است، گفت: 

دستگاه های نظارتی در برخورد با بسیاری از تخلفات حوزه سلامت مسامحه می کنند.
شاهین محمدصادقی در گفت وگو با خانه ملت، درخصوص اظهارات اخیر وزیر بهداشت 
ودرمان مبنی براینکه احکام صادرشده برای متخلفان حوزه تولید موادغذایی باید متناسب 
با جرم باشد، گفت: متاسفانه درحال حاضر مجازات های درنظر گرفته شده در قوانین برای 
برخورد با تخلفات حوزه مواد غذایی مربوط به 15 تا ۲۰ سال پیش است، به عنوان مثال 
برای یک تخلف غذایی که ممکن است چند صد میلیارد تومان خسارت به جامعه وارد کند؛ 
مجازات های 1۰ تا 1۰۰ هزارتومانی درنظرگرفته می شود که هیچ تناسبی با جرم ندارد. 
نماینده مردم کازرون درمجلس شورای اسلامی با تاکید بر ضرورت تناسب مجازات ها در 
حوزه مواد غذایی با میزان تخلفات و خسارت های وارده به سلامت مردم، افزود: متاسفانه در 
شرایطی هستیم که اگر یک ماده غذایی غیراستاندارد تولید و مورد مصرف شهروندان قرار 
گیرد و مشکلات جدی به بار آورد برای متخلف تنها یک مجازات جزیی درنظرگرفته می 
شود؛ بنابراین باید برای جلوگیری از هرگونه سوء استفاده توسط متخلفان حوزه مواد غذایی 

میزان جرم با مجازات  متناسب باشد. 
وی با اشاره به نقش بازدارنده مجازات در کاهش تخلفات حوزه مواد غذایی، تصریح 
کرد: به طور حتم نباید اجازه داد که هر نوع ماده غذایی بی کیفیت یا مضر در اختیار مردم 
قرار گیرد زیرا دراین شرایط تنها مردم هستند که باید عوارض و تبعات استفاده از اینگونه 
مواد غذایی را پرداخت کنند؛ البته دراین میان عملکرد دستگاه های نظارتی دربرخورد با 
متخلفان مواد غذایی از جمله قوه قضاییه خیلی جدی نبوده است. محمدصادقی با انتقاد 
از برخی مسامحه کاری ها در برخورد با متخلفان حوزه مواد غذایی از سوی دستگاه های 
نظارتی، گفت: این رویه در جامعه به هیچ عنوان قابل قبول نبوده و با توجه به اینکه موضوع 
با سلامت مردم ارتباط مستقیمی دارد باید برخوردها با جدیت بیشتری صورت گیرد. 
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با اشاره به مهم ترین نقطه ضعف ها در برخورد 
با متخلفان حوزه سلامت، افزود: به طورقطع این نقطه ضعف ها در بخش های بسیاری 
مانند قوانین مصوب شده درمجلس شورای اسلامی دیده می شود که دراین خصوص لازم 
است مجلس تجدیدنظری در قوانین حوزه سلامت داشته باشد، همچنین برخی اختیارات 
دراین حوزه از وزارت بهداشت به سازمان ملی استاندارد واگذار شده که دست وزارتخانه را 
دربسیاری موارد بسته است؛ البته درنگاه قوه قضاییه و دستگاه های نظارتی هم اشکالاتی 

وجود دارد که باید رفع شود.

علی مطهری:

کسانی که از تحریم سود می بردند
 علیه برجام جوسازی می کنند

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: امروز برجام مانع بزرگي بر سر راه 
کسانی است که در دوره تحریم سود می بردند، پس علیه آن جوسازی می کنند.

تهران در مجلس شورای اسلامي در  نماینده مردم  ایسنا، علي مطهری  به گزارش 
همایش مجلس امید که در دانشگاه اراک برگزار شد و با بزرگداشت استاد شهید مطهری 
همراه بود، به سخنان وی اشاره کرد و گفت: آیت الله مطهری دو ماه و نیم پس از پیروزی 
انقلاب اسلامي به علت دفاع از خلوص انقلاب اسلامي به شهادت رسید. وی با تاکید بر 
اینکه دکتر مطهری با نفوذ اندیشه های غیر اسلامي به درون نهضت اسلامي مقابله کرد، 
افزود: شهید مطهری با گرایشات مارکسیستي و افراد وابسته به مجاهدین و گروه های 
کمونیستي و ورود آنها به دستگاه های انقلاب مقابله و جلوگیری کرد و این فعالیت ها باعث 
شد به عنوان اولین هدف به شهادت برسد. نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به انجام بیش از ۲۰ سخنراني در طول دو ماه و نیم پس از پیروزی انقلاب توسط 
شهید مطهری، موضوع سخنراني ها را پاسخ به شبهات و مسائلی چون آزادی بیان و تفکر 
و دموکراسي عنوان کرد و گفت: امروز بهترین اثری که درباره مباني فکری انقلاب اسلامي 
قابل مطالعه است، کتاب آینده انقلاب اسلامي ایران است که بعد از شهادت وی به چاپ 
با اشاره به کم توجهي هایي که نسبت به این آثار می شود، جلسات  رسیده است. وی 
و همایش های دانشگاهي را سراسر هیجانی و توام با احساسات دانست و گفت: امروز 
دانشجویان ما احساسي شده اند و تاب و حوصله بحث فکری ندارند، بلکه سرگرم تازیدن 

گروه های سیاسي به یکدیگرند که این شرایط گویای نقص بزرگي است. 

صادق خرازی:

 عده ای قصد جدایی بزرگان اصلاحات 
از رهبری را دارند

رئیس شورای مرکزی حزب ندای ایرانیان گفت: کسانی که دغدغه جدایی بزرگان 
اصلاحات را از رهبری دارند، بدانند آرمان بزرگان اصلاح طلبی ایران این است که این 

شخصیت وارسته در اوج و عظمت خودش باید کشور ما را رهبری و مدیریت کند.
به گزارش ایرنا،  محمدصادق خرازی عصر یکشنبه در همایش اصلاح طلبان آذربایجان 
شرقی در تبریز افزود: این بینش در درون اصلاح طلبان وجود دارد که با صبر، سکوت و 
ایمان و عقیده از همه فضیلت های سرزمین خودشان دفاع کنند. وی گفت: شخصیت های 
استثنایی تاریخ انقلاب ما در درون اصلاحات در تکاپو و تلاش هستند تا محبت و دوستی 
میان مردم گسترش پیدا کند. وی با اشاره به این که باید به آینده این سرزمین بنگریم و 
در مسئولیت تاریخی خودمان مسامحه نکنیم، افزود: پیام همه دوستان ما این است که به 
کوری چشم کسانی که در ظاهر و باطن به گونه دیگری هستند و با وجود بی مهری ها با 
همه ظرفیت، پای انقلاب، نظام و رهبری خواهیم ایستاد. وی گفت: در مقابل مردم قهرمان 
آذربایجان همیشه باید با ادب ایستاد، سلام بر مردان بزرگی که در تحقق انقلاب اسلامی 

در ایران بالاترین نقش را داشتند. 

یادداشت

اخبــار

اصلاح  رئیس شورای سیاستگذاری   
طلبان برجام را نتیجه حماسه مردم در 
یازدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 

در خرداد 9۲ دانست.
به گزارش ایرنا، محمدرضا عارف شامگاه 
یکشنبه در مسجد جامع شهر رزن افزود: 
در  را  تغییر  خرداد 9۲  در  کشور  مردم 
دولت و قوه اجرایی رقم زدند و حماسه ای 
در ۲4 خرداد خلق کردند که نتیجه آن 
حاکمیت اخلاق، عقلانیت و خرد در قوه 
مجریه بود. وی اضافه کرد: مبنای انتخاب 
اخلاق  و  اخلاق   ،9۲ خرداد  در  مردم 
مورد  همواره  که  موضوعی  بود  مداری 
تاکید و تایید دین مبین اسلام است. وی 
یادآوری کرد: شهید مفتح یکی از اساتید 
ارزشمند و دانشمند بزرگ اسلام که متعلق 

به شهرستان رزن است همواره بر اخلاق تاکید داشت و در 
درسها و رهنمودهای خود در زمان طاغوت تاکید می کرد که 
از اخلاق عبور نکنید اسلام دین اخلاق است و مبنای حرکت 
انبیا، اخلاق است. منتخب مردم تهران در دهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی گفت: گفتمان اصلاحات برآمده از 
انقلاب است و این گفتمان حاکمیت ارزشها را دنبال می کند. 

عملیاتی شدن برجام نیازمند مجلسی 
هماهنگ و همراه با دولت است

عارف افزود: دغدغه اصلی این گفتمان تحقق ارزشها است 
و در گفتمان اصلاحات متدین و انقلابی ترین افراد حضور 
دارند. وی بیان کرد: ملت ایران در مرحله نخست انتخابات 
در خرداد 9۲ به پیروزی بزرگی دست یافتند که نتیجه آن 
حاکمیت عقلانیت و اخلاق در امور کشور بود. رئیس شورای 
سیاستگذاری اصلاح طلبان اضافه کرد: برجام نتیجه حماسه 
ملت ایران در خرداد 9۲ و حاکمیت اخلاق و عقلانیت در قوه 
مجریه بود. عارف با ذکر اینکه دنیا مشروعیت استفاده ایران 
از فناوری هسته ای را پذیرفت، بیان کرد: امیدواریم مردم 
دستاوردهای برجام را در زندگی و پیشرفت کشور شاهد 

باشند. وی تاکید کرد: عملیاتی شدن برجام امری لازم است 
بنابراین تحقق این امر نیازمند مجلس هماهنگ و همراه با 
دولت است. وی افزود: بنابراین تغییر در قوه مقننه در دستور 
کار قرار دارد، تغییری که هدفش ارتقای جایگاه مجلس 
است چون بفرموده امام راحل »مجلس در راس امور است و 
مجلس مسیر توسعه و پیشرفت کشور را مشخص می کند و 
نظارت می کند بر کار دولت و حمایت می کند از دولت بتواند 
کارش را پیش ببرد«. رئیس شورای سیاستگذاری اصلاح 
طلبان اظهار کرد: ما بر اساس حماسه ای که در خرداد 9۲ 
خلق شد در اسفند 94 در دستور کار گفتمان اصلاحات 
قرار دادیم و بر اساس منافع ملی و حاکمیت ارزشها برنامه 
راهبردی خود را برای مجلس مدنظر قرار داده و ائتلاف 

فراگیر اصلاحات شکل گرفت.
عارف با قدردانی از افرادی که در انسجام این ائتلاف 
کمک کردند گفت: با توجه به شرایط کشور، راهبرد و شعار 
اصلی ائتلاف اصلاح طلبان امید و آرامش بعنوان شرط لازم 

برای توسعه، پیشرفت و موفقیت کشور، قرار گرفت.
وی افزود: امید لازمه کشور است و با امید به آینده کشور 

و حاکمیت ارزشها، جوانان بیکار و گرفتار نخواهد ماند.

وی با ذکر اینکه رونق اقتصادی نیز 
مهمترین مساله ای که هم اینک با آن 
مواجه هستیم اضافه کرد: ائتلاف اصلاح 
طلبان برنامه ای در ۲8 بند تقدیم مردم 
کرده که در بند نخست بخش اقتصادی به 
اصلاح ساختار و در بند دوم اجرای اقتصاد 
مقاومتی بعنوان اقتصاد پویا مد نظر است. 
رئیس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان 
گفت: شاخصهای کمی و کیفی توسعه در 
بخش های مختلف در نظر گرفته شده 
است و خوشحالیم که رهبر فرزانه انقلاب 
امسال را سال اقتصاد مقاومتی اقدام و عمل 

نامگذاری کردند.
لازمه تحقق اقتصاد مقاومتی 
همکاری مجلس و دولت است

عارف تصریح کرد: برای اقدام و عمل در 
حوزه اقتصاد مقاومتی هیچ راهی به جز همکاری صمیمانه 
و فعالانه مجلس شورای اسلامی با دولت نداریم. وی افزود: 
مجلس و دولت جایگاه برجسته ای در قانون اساسی دارند و 
همبستگی و همدلی این دو قوه بطور حتم پیشرفت کشور را 
به همراه دارد و اصلاح طلبان با این نگاه رونق اقتصادی را در 
دستور کار قرار دادیم. وی اظهارکرد: طبق برنامه باید در سند 
چشم انداز توسعه کشور به جایگاه اول منطقه دست یابد 
ولی در برنامه چهارم و پنجم هیچگونه پیشرفتی نداشته ایم 
بنابراین باید برنامه بیست ساله در 1۰ سال محقق شود که 

این امر هماهنگی قوا و حضور مردم را می طلبد.
در مقابل بد اخلاقی ها سکوت کنید

رئیس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان تاکید کرد: 
حامیان داوطلبان و مردم رقابت را به پای صندوقهای رای 
بکشند و به رای و کاندیدهای مورد حمایت دیگران احترام 

بگذارند چرا که مبانی حرکت اصلاح طلبان عقلانیت است.
اهداف  به  رسیدن  برای  هیچکس  کرد:  تاکید  عارف 
کاری مغایر اخلاق انجام ندهد و در مقابل اگر کسی علیه ما 

بداخلاقی کرد بخاطر آینده کشور سکوت می کنیم.

محمد رضا عارف:

برجام نتیجه حماسه مردم در خرداد 92 است
اخبار

وزیر امور خارجه گفت: رسما در مورد دو میلیارد دلار 
دارایی های ایران اعلام کردیم که دولت آمریکا را مسوول 
حفظ اموال خود می دانیم و اگر به این دارایی ها دست 

اندازی شود، ادعای خسارت می کنیم.
ایرنا، محمدجواد ظریف روز دوشنبه در  به گزارش 
نشست خبری مشترك با وزیر خارجه مقدونیه در پاسخ 
به سوالی درمورد مصادره دو میلیارد دلار از دارایی های 
ایران در آمریکا افزود: اگر به اموال ایران دست اندازی شود، 
به طور حتم در زمان لازم در برابر دولت آمریکا ادعای 
خسارت خواهیم کرد. وی تصریح کرد: ما اعلام کردیم 
از ابتدا رای محاکم آمریکایی را به رسمیت نمی شناخته 
ایم و تصمیم دست اندازی به اموال ایران را غیرقانونی می 
دانیم چرا که خلاف مقررات حقوق بین الملل است. رییس 
دستگاه دیپلماسی ایران ادامه داد: این موضوع را به آقای 
کری وزیر خارجه آمریکا تاکید کردم، وی پیش از این 
هم موضع ما را می دانست، از زمانی که محاکم آمریکایی 
این گونه اقدامات غیرقانونی انجام دادند رسما هم موضع 
خودمان را اعلام کردیم. ظریف همچنین اظهارداشت: تمام 
تلاش ما این است که مانع دسترسی آمریکا به اموال ایران 
شویم و روش آن این است که اجازه ندهیم اموال این کشور 
وارد آمریکا شود و به این موضوع توجه داشته باشیم. وی 
با تاکید بر این که در این زمینه تمام پیگیری های حقوقی 
انجام می شود، گفت: دولت تصمیم گرفته کمیته ویژه ای 
تشکیل دهد تا نخست بررسی شود چرا این اتفاق افتاده و 
برخلاف همه تذکرهایی که داده شده بود، پول ایران در 
آمریکا یا درمواردی که آن کشور به آن دسترسی دارد، 
سرمایه گذاری شده بود. وزیر امور خارجه افزود: دوم این 

که چگونه می توان مانع تکرار چنین مواردی شد و سوم 
اینکه چطور می توان مانع اجرای این حکم و دسترسی 
به اموال ایران شد. ظریف یادآور شد: این وضعیت توسط 
برخی از تصمیم گیری هایی که در دوره قبل برای سرمایه 
گذاری در بازار اوراق قرضه آمریکا انجام شده، به وجود 
آمده است. وی تصریح کرد: از آنجا که این اقدام غیرقانونی 
توسط آمریکا سال هاست که انجام می شود دستگاه های 
جمهوری اسلامی ایران همواره مراعات می کردند که اجازه 
ندهند اموال این کشور به سمت آمریکا حرکت کند تا 
آنها نتوانند با استفاده از این آرا که از نظر ما و بسیاری 
از کشورها خلاف حقوق بین الملل است بر اموال ایران 
دست اندازی کنند. رییس دستگاه دیپلماسی خاطرنشان 
کرد: متاسفانه یك بی احتیاطی در مقطعی انجام شد که 
منجر به این شده که اموال ایران در اختیار دادگاه های 
آمریکایی قرار گیرد. ظریف اضافه کرد: دو رای در سال های 
گذشته توسط محاکم آمریکایی علیه مجموعه ای از دارایی 
های ایران در اوراق قرضه آمریکا صادر شد، این دو رای هر 
کدام مربوط به 5، 6 یا 7 سال قبل است، مراحل رسیدگی 
و درخواست تجدید نظرهم شاید قبل از این دولت پایان 
یافته بود. رییس دستگاه دیپلماسی ادامه داد: ما در گذشته 
هیچگاه در روند قضایی شرکت نمی کردیم چون محاکم 
آمریکا را دارای صلاحیت نمی دانستیم و نمی دانیم. ظریف 
همچنین گفت: در یك مقطعی شاید 5 یا 6 سال قبل در 
مورد این اموال تصمیم گرفته شد که در محاکم شرکت 
کنند، به همین دلیل به جای یك رای، دو رای شامل رای 
اول و رای تجدید نظر هم صادر شد و بعد به دلیل ایرادهای 
قانون اساسی که وکلا به رای گرفته بودند به مرحله بعدی 

یعنی دیوان عالی آمریکا ارجاع داده شده بود. وی افزود: 
دیوان عالی کشور آمریکا هم به شکلی رای داد که اخیرا 
شنیدید، متاسفانه این یك تحول جدیدی نیست و مربوط 
به گذشته است که آخرین مرحله دادرسی آن در روزهای 
گذشته انجام شد. وی خاطرنشان کرد: تصمیمات خلاف 
علیه جمهوری  آمریکایی  دادگاه های  بین الملل  حقوق 
اسلامی ایران سابقه طولانی داشته است و به اواسط دهه 
هفتاد شمسی و سال 1996 میلادی بازمی گردد که 
کنگره آمریکا قانون مصونیت دیپلماتیك را از دید خودشان 
اصلاح و از دید ما نقض کرد و به دادگاه های آمریکایی 
اجازه داد برخی ادعاها برای کشورهای در فهرست حامیان 
ترور رسیدگی کند. وزیر امور خارجه تصریح کرد : دعاوی 
دادگاه های  در  ایران  اسلامی  جمهوری  علیه  متعددی 
آمریکایی شروع شد و مجلس شورای اسلامی هم آن زمان 
در اقدامی مقابله به مثل، طرح قانونی را مطرح کرد که 
بر اساس آن اتباع ایرانی می توانستند در دادگستری ایران 
علیه اقدامات آمریکا اقامه دعوی کنند. ظریف با بیان این 
که این روند در ۲۰ سال گذشته ادامه داشته است، اظهار 
داشت: در این مدت دعاوی مختلفی مطرح کرده بودند که 
از جمله آن، دعاوی بود که از طرف برخی از خانواده های 
افرادی که در عملیات خارجی حتی در 11 سپتامبر کشته 

شده بودند، مطرح شد. 
وزیر امور خارجه ادامه داد: نکته مسخره تر این است 
که یکی از دادگاه های آمریکایی، ایران را برای عملیات 11 
سپتامبر مقصر شناخت که نشان دهنده میزان سیاسی بودن 
محاکم آمریکا است و برخلاف ادعاهایی که مطرح می شود، 
ارتباطی با بحث حقوقی ندارد و تصمیم گیری سیاسی است.

محمد جواد ظریف:

دولت آمریکا را مسئول حفظ اموال ایران می دانیم

لزوم  بر  تاکید  با  قضائیه  قوه  رئیس 
در  اخلاقی  و  دینی  هنجارهای  رعایت 
جامعه خواستار انجام وظایف قانونی از سوی 

ضابطان قضایی در این زمینه شد. 
 آیت الله صادق آملی لاریجانی در جلسه 
دیروز مسئولان عالی قضایی گفت: اصل 
برخورد با هنجارشکنی های اخلاقی و دینی 
کاملا پذیرفته شده و قانونی است و در این راه 
البته رعایت حقوق دیگران نیز ضروری است. 
رئیس قوه قضائیه در ادامه سخنان خود به 
احکام دیوان عالی آمریکا که نوعی دستبرد 
آمریکایی ها به اموال جمهوری اسلامی ایران 
محسوب می شود اشاره کرد و با محکوم 
آمریکایی ها  کرد:  اظهار  اقدام  این  کردن 
توسط دیوان عالی خود حکم مفتضحانه ای 
صادر کردند و بدون هیچ دلیلی حادثه ای 
را که 3۰ سال پیش در کشوری که خود 
اشغال کرده بودند؛ رخ داده، به ایران ربط 
داده اند در حالیکه باید پرسید این پرونده چه 

ربطی به ایران دارد جز اینکه شما بخواهید 
قدرت نمایی کنید و البته آمریکایی ها بدانند 
دولت و ملت ایران تسلیم این قدرت نمایی ها 
نخواهند شد. رئیس قوه قضائیه طرح چنین 
مسائلی را مخالف روح برجام دانست و با 
انتقاد از اینکه »آمریکایی ها دست دوستی 
دراز می کنند و در عین حال از پشت خنجر 
می زنند« تاکید کرد: دولت محترم و وزارت 
امورخارجه باید با قدرت و صلابت در مقابل 
چنین حرکاتی بایستند. آملی لاریجانی با 
تاکید بر اینکه »نباید از خنده ها و خوش 
و بش های آمریکایی ها گول خورد« افزود: 
همه باید در مقابل اقدامات و تحرکات آمریکا 
به هوش باشیم و قوه قضائیه نیز در این راه 
هر امکان و قدرتی داشته باشد در کمک به 
دولت دریغ نخواهد کرد. رئیس دستگاه قضا 
در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به لزوم رعایت هنجارهای اخلاقی و دینی 
گفت: این هنجارها حتی اگر شکل قانونی 

الرعایه  واجب  باشند  نگرفته  به خود  نیز 
هستند و در صورت قانونی شدن آنها، لزوم 
رعایتشان واضح تر است. رئیس قوه قضائیه 
افزود: متاسفانه برخی افراد در اثر غفلت و 
اشتباه و تحریک برخی رسانه ها در مسیر 
هنجارشکنی قرار می گیرند و دولت، نیروی 
انتظامی، قوه قضائیه و همه نهادهای مرتبط 
باید برخورد قانونی با این هنجارشکنان را در 

دستور کار قرار دهند. 
آملی لاریجانی با تاکید بر اینکه »البته 
در برخورد با هنجارشکنی ها نباید مرتکب 
هنجارشکنی و منکر دیگری شد« افزود: 
همان طور که نباید به بهانه تعدی به حقوق 
و  الهی  احکام  و  حدود  اجرای  اشخاص، 
امر به معروف و نهی از منکر را زیر سوال 
برد؛ ضابطان قضایی نیز در انجام وظایف 
موظف به رعایت قانون هستند و مقابله با 
به حقوق  تعدی  با  نباید  هنجارشکنی ها 
شهروندان توام شود. رئیس قوه قضائیه با 

اشاره به اینکه مقابله با هنجارشکنی هایی 
و  حجابی«  »بی  »بدحجابی«  مانند 
قانون مشخص  اخلاقی«  غیر  »رفتارهای 
تمام کسانی که در  دارد، گفت:  و مدون 
اثر غفلت یا اشتباه مرتکب هنجارشکنی 
حقوق  رعایت  که  بدانند  باید  می شوند 
اعتقاد  اگر  حتی  و  است  الزامی  دیگران 
شخصی به قانونی ندارند باید آن را رعایت 
کنند؛ بدحجابی و بی حجابی جرم است و 
است.  شده  معین  قانون  در  آن  مجازات 
رئیس دستگاه قضا با تاکید بر اینکه »نیروی 
انتظامی در اصل مقابله با هنجارشکنی ها 
مسیر درستی را انتخاب کرده است و همه 
باید در انجام وظایف قانونی به آن کمک 
و  اگر برخی طرح ها  کنند« تصریح کرد: 
برنامه ها دارای اشکالاتی است باید دلسوزان 
و متدینان جامعه تذکر دهند که اصلاح شود 
و البته اصل مقابله با هنجارشکنی ها نباید در 

سایه امور فرعی و عرضی قرار گیرد. 

آیت الله آملی لاریجانی: 

در برخورد با هنجارشکنی ها نباید مرتکب هنجارشکنی شد 

سخنگوی وزارت خارجه با تاکید بر 
اینکه فعلا امکان برگزاری حج وجود ندارد، 
گفت: انجام حج در سال جاری منوط به 
آن است که روال طبیعی توافق ها بین 
طی  سعودی  حج  و  ایران  حج  سازمان 
شود و امکان برگزاری عزتمندانه و مبتنی 
بر حقوق بدیهی حجاج ایرانی فراهم شود.

سخنگوی  انصاری  جابری  حسین 
این  خبری  نشست  در  خارجه  وزارت 
هفته خود در پاسخ به خبرنگار دیگری در 
رابطه با آخرین تحولات اعزام زائران ایرانی 
به مناسک حج و مذاکرات در این رابطه 
خاطرنشان کرد: گفت و گوهایی میان دو 
طرف به طور جزیی انجام شده متاسفانه 
از  ادعایی که  بر خلاف  دولت عربستان 
ابتدای فاجعه منا و بعد از آن در مقطع 

قطع رابطه با ایران مطرح کرده است مبنی بر اینکه مساله حج غیر سیاسی است و خارج از 
چارچوب اختلافات بررسی می شود. در عمل تاخیر در اعزام هیات اجرایی که مطابق سالیان 
قبل در یک جدول زمانی به عربستان سفر می کردند تا اقدامات لازم را انجام دهند، ایجاد شد. 
همچنین در آستانه قطع روابط، تاریخ جدیدی را اعلام کردند و مجددا به عقب انداختند و 
بعد از آن روادید صادر نکردند و در آستانه اجلاس سازمان همکاری اسلامی بالاخره برای بار 
سوم هیات ایرانی اعزام شد. وی ادامه داد :  ما معتقدیم حج فریضه اسلامی است. فریضه واجب 
اسلامی است و دولت جمهوری اسلامی ایران خود را موظف به برگزاری این فریضه اسلامی 
برای ملت خود می داند و تکرار هم کرده ایم انجام حج در سال جاری منوط به آن است که روال 
طبیعی توافق ها بین سازمان حج ایران و حج سعودی طی شود و امکان برگزاری عزتمندانه و 
مبتنی بر حقوق بدیهی حجاج ایرانی فراهم شود. متاسفانه تعاملی که دولت عربستان دراین 
مذاکرات داشته بر خلاف تمام ادعاهایش بوده است و در صورتی که شرایط طبیعی برگزاری 
حج مبتنی بر پذیرش مسئولیت ها فراهم نشود امکان برگزاری حج وجود ندارد ماهیچ خواسته 
فوق العاده ای فراتر مسئولیت های بدیهی کشور میزبان نداریم و این خواسته ها شامل تامین 
امنیت حجاج با توجه به حادثه تلخ سال گذشته و نیز مسائل کنسولی و اجرایی حج هست که 
باید این شرایط فراهم شود تا امکان برگزاری این مناسک الهی فراهم شود. سخنگوی وزارت 
خارجه اظهار کرد:  اگر این امور با برخورد غیرمنطقی دولت عربستان سعودی مواجه شود این 
مسئولیت )اعزام نشدن زائران ایرانی به حج( بر عهده دولت عربستان است که به وظایف خود 
به عنوان دولت میزبان مناسک حج عمل نکرده و مانند اقدامات دیگرش همه مسائل را در هم 

تنیده با اختلافات سیاسی کرده است. در 
عین حال تصمیم نهایی در رابطه با مساله 
حج از سوی مراجع ذی ربط به اطلاع افکار 

عمومی در زمان خود می رسد.

ایران بر خلاف عربستان
 به دنبال تشدید بحران نیست

جابری انصاری تصریح کرد:  در تعامل 
با عربستان سعودی در موضوعات مختلف 
اهداف  و  منافع  بر  مبتنی  ایران  رویکرد 
خلاف  بر  و  است  خارجی اش  سیاست 
عربستان به دنبال تشدید بحران نیست. 
ما به هیچ وجه تمایل نداریم بحران های 
موجود و اختلافات را تشدید کنیم البته 
صبر ایران به نمایندگان ملت حد و حدود 
دارد و در چارچوب تاکتیک های مرتبط 
و اهداف سیاست خارجی در موضوعات مختلف تصمیم گیری می شود. سخنگوی دستگاه 
دیپلماسی در پاسخ به خبرگاری مبنی بر این که امکان دریافت ویزای حج برای زائران ایرانی 
در کشور ثالث وجود دارد، گفت: این مساله منوط به نوع اقدامات و عملکرد دولت میزبان 
است. اگر دولت میزبان وظایف طبیعی خود را بر اساس رویه های سابق محقق کند زمینه 
اجرای امر واجب اسلامی فراهم می شود در غیر این صورت مساله عدم انجام حج حجاج ایرانی 
بر عهده دولت میزبان خواهد بود. وی تاکید کرد:  ما هیچ امر ویژه ای را درخواست نکرده ایم 
آنچه گفته ایم این است که رویه های سابق و تامین امنیت و فراهم کردن شرایط آبرومند برای 

حجاج ایرانی فراهم شود.

دیدار ظریف با تعدادی از نمایندگان کنگره آمریکا
سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به این پرسش که یک رسانه آمریکایی مدعی شده 
آقای ظریف در سفر به نیویورک با چند تن از اعضای کنگره دیدار داشتند با بیان اینکه 
سفر وزیر خارجه به منظور شرکت در مراسم رسمی امضای موافقتنامه پاریس )موافقتنامه 
تغییرات آب و هوایی پاریس بوده است( که پس از سالها رایزنی در سطح جهانی مورد 
پذیرش قرار گرفت افزود: در حاشیه این مراسم مجموعه ای از گفت و گوهای رسمی، 
مطبوعاتی و سخنرانی در محافل فکری و نیز دیدار با برخی شخصیت ها انجام شد که 
تمامی این برنامه ها برای استفاده بهینه از فرصت سفر بود و در این چارچوب با چند تن از 

نمایندگان کنگره آمریکا گفت وگو انجام شد.

تشریح آخرین وضعیت حج توسط سخنگوی وزارت خارجه:

فعلا امکان برگزاری حج وجود ندارد

جلال خوش چهره



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,526,000یک مثقال طلا

1,044,800یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,200,000سکه بهار آزاد ی

10,210,000سکه امامی

5,440,000نیم سکه

2,890,000ربع  سکه

1,930,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

اولتیماتوم به اصناف برای ساماندهی 
گارانتی گوشی های موبایل

رییس اتحادیه فناوران رایانه بر ضرورت ساماندهی اوضاع نابسامان پاساژ علاء الدین تاکید 
و اعلام کرد: در راستای ساماندهی خدمات پس از فروش و گارانتی گوشی های تلفن 
همراه تا نیمه اول امسال، اقداماتی انجام شده و به واحد های صنفی مربوطه اولتیماتوم 

داده شده است.
سید مهدی میرمهدی  اظهار کرد: در پاساژ علاء الدین سه صنف اتحادیه مخابراتی، 
اتحادیه صوت و تصویر و اتحادیه فناوران رایانه فعالیت می کنند که علاوه بر تداخل صنفی 
ایجاد شده، برخی از واحد های صنفی و کسبه آنجا که زیرمجموعه اتحادیه صوتی و 
تصویری یا مخابراتی هستند قوانین و مقررات را رعایت نکرده و با اصل تکریم ارباب رجوع 
میانه ای ندارند.وی افزود: مواردی را شاهد بودیم که شکایت هایی از سوی برخی مردم 
مبنی بر زد و خورد با مغازه داران گزارش شده و این نشان از عدم تکریم ارباب رجوع توسط 
برخی از واحد های صنفی این پاساژ دارد.وی گفت: همچنین شکایت هایی داشتیم مبنی 
بر اینکه مشتری برای خرید یک گوشی تلفن همراه به یکی از مغازه های این پاساژ مراجعه 
کرده و به جای گوشی نو، کالای دست دوم فروخته شده و به اعتراض خریدار مبنی بر 
دست دوم بودن گوشی توجهی نشده و پاسخگو نیستند.رییس اتحادیه فناوران رایانه ادامه 
داد: همچنین مواردی را شاهد بودیم که فاکتورهای ارائه شده از سوی واحد های صنفی 
فاقد اعتبار بود؛ بنابراین در خواست ما این است که حوزه گوشی تلفن همراه را به اتحادیه 
ما واگذار کنند تا بتواینم این بخش را ساماندهی کنیم.میرمهدی در عین حال بیان کرد: 
برای احقاق حقوق مردم جلساتی برگزار کردیم و چند روز گذشته نیز با قائم مقام وزیر 
صنعت، معدن و تجارت جلسه  داشتیم تا بتوانیم به بازار نابسامان پاساژ علاء الدین نظمی 
بدهیم، چون اتحادیه های مربوطه ظاهرا نمی توانند در این زمینه اقدامی انجام دهند.وی 
همچنین در بخشی از سخنان خود اظهار کرد: پیگیری خدمات پس از فروش و گارانتی 
از دیگر موضوعاتی است که در سال جاری آن را پیگیری می کنیم و حداکثر تا نیمه اول 
سال جاری در تلاشیم این موضوع را به انجام برسانیم و در این زمینه نیز التیماتومی به 

واحد های صنفی مربوطه داده ایم. 

 رئیس پژوهشکده پولی و بانکی بانک مرکزی گفت: 
چشم انداز پولی کشور در بیست و ششمین همایش 

سیاست های پولی و ارزی ارائه می شود. 
به گزارش پژوهشکده پولی و بانکی بانک مرکزی ، علی 
دیواندری با اشاره به برگزاری بیست  و ششمین همایش 
سالانه سیاست های پولی و ارزی چهارم و پنجم خرداد 
ماه سال جاری در سالن اجلاس سران، افزود:  برگزاری 
ایران و  با توجه به شرایط امروز اقتصاد  این همایش 
اقدامات انجام شده در زمینه مهار نرخ تورم و کاهش نرخ 

سود بانکی ، از اهمیت ویژه ای برخوردار است. 
مختلف  ابعاد  در  یازدهم  دولت  اینکه،  بیان  با  وی 
اقتصادی به خصوص اقتصاد کلان تلاش جدی انجام داده  
و اقداماتی را در زمینه رفع تنگنای اعتباری در دستور کار 
دارد  ، اظهارداشت:  این همایش فرصت مناسبی برای ارایه 
نقطه نظرات و بحث های علمی محققان ، صاحبنظران و 
اندیشمندان اقتصادی کشور است ضمن اینکه مسوولان 
اقتصادی کشور  می توانند سیاست های خود را برای 
سال جاری و سال های پیش رو تبیین کنند تا نقد و 

بررسی های لازم صورت گیرد.
رییس پژوهشکده پولی و بانکی بانک مرکزی، تحقق 
رشد اقتصادی مناسب را  یکی از مهم ترین ضروریات 
کشور ارزیابی کرد و گفت: علاوه بر حفظ دستاورد کاهش 
نرخ تورم ، دستیابی به رشد اقتصادی مناسب در سال 
جاری با توجه به اهداف در نظر گرفته شده در بودجه 
95 و برنامه توسعه  باید مد نظر قرار گیرد.البته نباید 
این امر را از نظر دور داشت که یکی از موانع تحقق این 
هدف مشکل تامین مالی بخش های شرکتی ، بنگاه های 
بزرگ و همچنین تامین مالی خرد است.به گفته وی، 
نظام بانکی هم اکنون با تنگنای اعتباری رو به رو بوده  و 
به همین دلیل باید سیاست برون رفت از مشکل تدوین  

و بکار گرفته  شود.

رییس پژوهشکده پولی و بانکی بانک مرکزی با تاکید 
بر اینکه برای استفاده بهتر از ظرفیت تامین مالی تنها 
نباید به نظام بانکی تکیه کرد و بهره گیری از سایر 
ظرفیت ها همانند بازار سرمایه نیز باید مد نظر قرار گیرد ، 
اظهارداشت:هماهنگی بازار پول و سرمایه برای نظام مالی 
کشور ضروری است.دیواندری گفت: با توجه به اهمیت  
این موضوع یکی از محور های بیست و ششمین همایش 
سیاست های پولی و ارزی یکپارچه سازی نظام مالی در 

نظر گرفته شده  تا در قالب آن به کارکردهای نظام مالی 
شامل نظام پول و سرمایه و سایر بخش ها پرداخته شود.  
دبیر بیست و ششمین همایش سیاست های پولی و ارزی 
گفت: همچنین از آنجایی که در زمان حاضر تنگنای 
مالی مشکل اصلی بنگاه های کشور به حساب می آید  بر 
همین اساس قرار است  همکاری بازار پول و سرمایه و هم 

افزایی  آنها مورد بررسی قرار  گیرد.
وی با اشاره به نام گذاری سال جاری بنام " اقتصاد 

مقاومتی، اقدام و عمل "توسط مقام معظم رهبری ، 
اظهارداشت:  با توجه به اینکه سیاست های کلی اقتصاد 
مقاومتی به عنوان استراتژی فراگیردر سطح ملي مطرح 
و سیاست های کلی ابلاغ شده بنابراین موضوع اقتصاد 
مقاومتی به دلیل اهمیت موضوع در این همایش مورد 
بررسی قرار می گیرد ضمن اینکه اثرات این سیاست در 
نظام بانکی کشورنیز بررسی خواهد شد که امیدواریم 

خروجی مطلوبی در این زمینه داشته باشیم.

وی ادامه داد:  از آنجایی که اقتصاد کشور بانک محور 
است به طور طبیعی بانک ها اهمیت ویژه ای در پیاده 
اگر  بنابراین  داشت،  خواهند  مقاومتی  اقتصاد  سازی 
سیاست های نظام بانکی در این زمینه به صورت شفاف 
مدون و ابلاغ شود گام مهمي در اجرا برداشته خواهد 
شد.رییس پژوهشکده پولی و بانکی بانک مرکزی با اشاره 
به اهمیت نظارت در نظام بانکی کشور، خاطر نشان 
کرد: بر همین اساس ابعاد مختلف به ویژه سیاست های 
احتیاطی از اهمیت خاصی  برای نظام بانکی برخوردار 
است ضمن اینکه بهبود شاخص های سلامت نظام بانکی 
در چارچوب سیاست های حرفه ای با محوریت حاکمیت 

شرکتی در این همایش مورد بحث قرار خواهد گرفت.
این  در  است  قرار  همچنین  اظهارداشت:  دیواندری 
همایش مسایل مربوط به مدیریت ریسک و حسابرسی 
مورد ذیل عنوان حاکمیت شرکتي مورد بحث قرار گیرد 
زیرا این امر از چالش های نظام بانکی  به شمار می رود 
هر چند که در این برهه زمانی تمامی بانک ها به خوبی 
متوجه شده اند  که سیاست ها و راهبردهای بانک مرکزی 
در جهت سلامت و تقویت بانک ها است . وی گفت: 
 باتوجه به اهمیت موضوع  مسوولان اقتصادی در این 
همایش در این زمینه با فعالان صنعت بانکداری گفت 
و گو کرده و سیاست گذاران نیز درباره استقرار حاکمیت 
شرکتی در پرتو دستاوردهای جدید علمی سخن خواهند 
گفت.وی ،موضوعاتی از قبیل بهبود شاخص های سلامت 
بانکی همانند کاهش مطالبات معوق، سرمایه  بانک ها ، 
 اتخاذ روش های احتیاطی در بنگاه داری و سرمایه گذاری 
بانک ها  را از دیگر مطالب تحلیلی این همایش اعلام کرد 
و اظهارداشت: پنل هایی برای تبیین این موارد در حاشیه 
همایش برگزار می شود، همچنین رفع تنگنای اعتباری و 
ریشه یابی این امر در قالب کار علمی در بیست و ششمین 

همایش سیاست های پولی و ارزی بررسی خواهد شد. 

 همکاری بازار پول و سرمایه افزایش می یابد 

چشم انداز نظام بانکی کشور در سال95 

سه شنبه -هفتم اردیبهشت 1395 - سال نوزدهم - شماره 3986

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲3957 شماره  1-رأی 
139111443۰۰۰1۰۰7531آقای/ خانمسید حسن رضا زاده فرزند سید محمود 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 11۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11۰9۲/۲ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد 

جهانگیر.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲۲564 شماره  رأی   -۲  
139111443۰۰۰1۰۰7391 آقای/ خانم سید محمد حسین موسوی زاده فرزند 
سید اصغر 6دانگ یک باب ساختمان  بمساحت 79/85 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 1۰88۲/45 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲۰575 شماره  رأی   -3  
139111443۰۰۰1۰۰۲36۰ آقای / خانم محمد طاهریان فرزند حسین6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 139/۲۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

1۰536 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲4383 شماره  رأی   -4  
فرزند  خانی  محمد  غلامعلی  خانم   / آقای   139۲11443۰۰۰1۰۰۰589
عباسعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 16۰ متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 11۰1۰ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲44۰7 شماره  رأی    -5
139111443۰۰۰1۰۰4535 آقای / خانم سکینه باقر بخش فرزند حسین یک 
-دوم دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 83/18 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11186/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی 

مع الواسطه از علی سزاوار . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲44۰8 شماره  رأی    -6
139311443۰۰۰1۰۰15۰۰ آقای / خانم نرگس قلی بیگی فرزند اکبر یک و 
دو-سوم دانگ مشاع از 6 دانگ یک باب ساختمان بمساحت 83/18 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 11186/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از علی سزاوار .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲44۰9 شماره  رأی   -7  
139311443۰۰۰1۰۰15۰1 آقای / خانم محمد رضا قلی بیگی فرزند اکبرسه و 
پنج -ششم دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 83/18 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 11186/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از علی سزاوار .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲3۲18 شماره  رأی    -8  
139۲11443۰۰۰1۰۰۲564 آقای / خانم حسین نادری فرزند علیرضا6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 198/56 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

1۰431 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰15577 شماره  رأی   -9
139111443۰۰۰1۰۰7311 آقای / خانم سید حسین حسینی فرزند ابوالقاسم 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۲۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

1۰7۰7/4 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲441۲ شماره  رأی   -1۰
139۲11443۰۰۰1۰۰14۰1 آقای / خانم حسن اصفهانی نژاد فرزند یوسف 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 3۰۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11۰۰3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲۲616 شماره  رأی   -11
139111443۰۰۰1۰۰691۰ آقای / خانم حسن جندقی فرزند مرتضی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 69/۲۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
1۰717 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از اختر نژاد 

فرد مقدم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲3314 شماره  رأی   -1۲  
139111443۰۰۰1۰۰6558 آقای / خانم رضا رجبی فرزند احمد علی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 9۰/۲۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

1۰875 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲3559 شماره  13-رأی   
فرزند  منش  رضائی  مسلم  خانم   / آقای   139111443۰۰۰1۰۰7599
اسمعیل6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 15۰/5۰ متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 1۰399 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13946۰33۰۰۰1۰۲41۰1  رأی    -14  
139111443۰۰۰1۰۰69۲3 آقای / خانم جعفر خلیل زاده فرزند جبرائیل 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۰8 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11۰38/۲6 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

صندوق ذخیره علوی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲3889 شماره  رأی   -15  
139۲11443۰۰۰1۰۰۰8۰7 آقای / خانم سید عبدالله سجادی تبار فرزند سید 
ابراهیم 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 119/7۰ متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 1۰875 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲3961 شماره  16-رأی   
139111443۰۰۰1۰۰19۰5 آقای / خانم سید مصطفی میره ای فرزند سید 
ابوالفضل 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 188/3۲ متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1۰761 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲396۲ شماره  رأی   -17  
139۲11443۰۰۰1۰۰۲۲58 آقای / خانم زهرا آستینه فرزند مرتضی 3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 188/3۲ متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 1۰761 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲35۰7 شماره  رأی   -18
139111443۰۰۰1۰۰6851 آقای / خانم حسن عباسی فردوئی فرزند غلامرضا 
3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۰۰ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 1۰5۲9/8۰ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲35۰5 شماره  19-رأی   
فرزند  فردوئی  پور  اکبر  / خانم معصومه  آقای   139111443۰۰۰1۰۰685۰
علی3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۰۰ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 1۰5۲9/8۰ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی 

از حسن فردوئی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲۲518 شماره  ۲۰-رأی 
139111443۰۰۰1۰۰8188 آقای / خانم حسین یوسفعلی فرزند علی4دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 16۰/3۰ متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 1۰8۲8 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲۲519 شماره  ۲1-رأی   
139111443۰۰۰1۰۰8189 آقای / خانم زهرا عسگری دستجردی  فرزند 
اسماعیل ۲دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 16۰/3۰ متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1۰8۲8 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰16789 شماره  ۲۲-رأی   
139111443۰۰۰1۰۰7۲46 آقای / خانم جعفر بیاتی کمیتکی فرزند نادر6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 64 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/۲45 

-اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از نصراله راوند .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲398۰ شماره  ۲3-رأی   
139111443۰۰۰1۰۰765۰ آقای / خانم محمد رضا قدسی فرزند ابراهیم 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 86/1۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 1۰7۰8/۲ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲۰767 شماره  ۲4-رأی 
فرزند  آور  نام  رضا  محمد  خانم   / آقای   139111443۰۰۰1۰۰7855
عبدالحسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 93/1۰ متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 9566 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰1836۰ شماره  ۲5-رأی 
139111443۰۰۰1۰۰5۲95 آقای / خانم امیر علی سریشی فرزند علی شاه 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 5۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۲35و11۲85/۲36 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از محمد بیگدلی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲35۲9 شماره  ۲6-رأی   
139111443۰۰۰1۰۰85۰7 آقای / خانم سعید رشیدی آزاد فرزند محمد 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 54/۲7 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 1۰473 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

ابوالفضل جمیلی بیدگلی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰179۲7 شماره  ۲7-رأی   
139111443۰۰۰1۰۰95۲4 آقای / خانم علی محمد زارع میرک آباد فرزند 
اکبر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 134/74 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 1۰898 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲18۲8 شماره  ۲8-رأی   
139111443۰۰۰1۰۰776۰ آقای / خانم روح الله لکی فرزند گلشن علی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 7۲/۲۲ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11۲43 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم 

مرحمت ولی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲3689 شماره  ۲9-رأی 
139111443۰۰۰1۰۰3844 آقای / خانم جواد لطفی جبلی فرزند علی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 4۰/47 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

1۰456 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
اصلاحی  رای  13946۰33۰۰۰1۰16884و  شماره  3۰-رأی   
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956۰33۰۰۰1۰۰۰563
فضل  فرزند  اربابی  اسدی  اکرم  خانم   / آقای   139111443۰۰۰1۰۰5395
اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 94/5۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 1۰9۲4/4 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰168۰9 شماره  31-رأی   
زواره  / خانم معصومه ضیائی طباطبائی  آقای   139111443۰۰۰1۰۰151۰
فرزند سید حبیب الله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 151/45 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 1۰۲5۰/18 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲388۲ شماره  3۲-رأی   
فرزند  فرد  فولادی  صدیقه  خانم   / آقای   139111443۰۰۰1۰۰9918
حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 7۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11416 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰1678۰ شماره  33-رأی   
139111443۰۰۰1۰۰8576 آقای / خانم نصیر نصیری فرزند جعفر قلی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 6۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
1۰448 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از فاطمه 

حاج رئیس ابراهیمی احدی از وراث حسن حاج رئیس ابراهیمی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲۲6۲6 شماره  34-رأی   
139۲11443۰۰۰1۰۰۰7۰9 آقای / خانم علیرضا کبیرپور فرزند ابوالفضل 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 11۰/63 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

7۰58 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲36۰1 شماره  35-رأی   
139111443۰۰۰1۰۰86۲۲ آقای / خانم احمد خداوردی فرزند عبدالحسین 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 6/7 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

1591 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲3753 شماره  36-رأی 
139۲11443۰۰۰1۰۰۰5۰6 آقای / خانم سید مجتبی اسحاقی نیا فرزند سید 
عبداله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 168/۲1 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 1156۲ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲۲151 شماره  37-رأی   
139111443۰۰۰1۰۰9۲43 آقای / خانم ناصر امیر مقدم فرزند اصغر ۲دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۲۰ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11135/47۲ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲۲15۰ شماره  38-رأی   
فرزند  اشعری  زاده  قنبر  مرتضی  خانم   / آقای   139111443۰۰۰1۰۰9۲61
عباس3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۲۰ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11135/47۲ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲۲149 شماره  39-رأی 
فرزند  اشعری  زاده  قنبر  نسرین  خانم   / آقای   139111443۰۰۰1۰۰9۲6۲
عباس1دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۲۰ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11135/47۲ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲394۲ شماره  4۰-رأی 
139۲11443۰۰۰1۰۰۰۲6۰ آقای / خانم داود دلاورزاده فرزند غلامعلی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 4۲/46 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

145۲ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲55۰4 شماره  41-رأی 
139111443۰۰۰1۰۰54۲1 آقای / خانم مریم صالحی فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 147/36 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
1۰816/۲مکررباقیمانده  -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از 

مصطفی صبوری . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲4۰64 شماره  4۲-رأی 
139۲11443۰۰۰1۰۰131۲ آقای / خانم بتول فیلی شوهانی فرزند طارش 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 6۰/۲۲ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 1۰473 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰18645 شماره  43-رأی   
139111443۰۰۰1۰۰9818 آقای / خانم محمد تقی محمد حسینی فرزند 
حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 7۲ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11۲43 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث 

غلامرضا ولی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰1684۰ شماره  44-رأی   
فرزند  احمدی  مومن  اسمعیل  خانم   / آقای   139111443۰۰۰1۰۰968۰
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۲4 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 1۰538/36و1۰539 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰17416 شماره  45-رأی 
139111443۰۰۰1۰۰6۲91 آقای / خانم یوسف خانی فرزند گلعلی 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 6۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11۲39/4 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از زهرا محمدی 

صرمی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰16883 شماره  46-رأی   
139111443۰۰۰1۰۰4689 آقای / خانم رضا افشاری دوست فرزند فضل اله 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۰۲/48 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 1۰473 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث 

مرتضی دادبان 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲4411 شماره  47-رأی   
سید  فرزند  صادقی  هادی  سید  خانم   / آقای   139111443۰۰۰۲۰۰33۲7
حبیب 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 134/43 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 1۰861 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲4435 شماره  48-رأی   .
139۲11443۰۰۰۲۰۰۲47۲ آقای / خانم محمد اربابی فرزند حسن6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 75/۲6 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1۰36۲ 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13946۰33۰۰۰1۰۲1855 شماره  49-رأی   
فرزند  اکبر سجادی  / خانم سید علی  آقای   139111443۰۰۰۲۰۰58۰۲
سید مصطفی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۰6/۰6 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11456 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی .
 مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/02/07
تاریخ انتشار دوم: 1395/02/22
 جعفر کاظمی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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سوال مهم پیش روی فوتبال ایران
سرنوشت سازمان لیگ پس از انتخابات فدراسیون فوتبال یکی از دغدغه های اصلی اهالی 

فوتبال و مدیران باشگاه های کشور است.
 با افول قیمت نفت در چند سال اخیر، برخی از تیم های وابسته به وزارت نفت هم با بحران 
اقتصادی مواجه شدند؛ تیم هایی که تا بیش از آن همواره بودجه مناسبی داشتند و تیمی 

مانند نفت تهران هم توانسته بود در چند سال اخیر روند رو به رشدی را طی کند.
نفت تهران از سال 89 در بالاترین سطح فوتبال ایران حضور دارد و تا سال گذشته 
یکی از خوش قول ترین باشگاه های ایران در زمینه پرداخت مطالبات بازیکنانش بود؛ 
موفقیتی که اکثر فوتبالی ها آن را حاصل مدیریت مناسب منصور قنبرزاده مدیرعامل 

این تیم می دانستند.
قصه این فصل نفت متفاوت بود و پس از مشکلات فراوان امسال، روز گذشته و پس از 
شکست مقابل سپاهان، بازیکن همیشه آرام نفت، کاسه صبرش لبریز شد و زبان به انتقاد 
گشود و گفت: مسوولان نفت شرم کنند؛ پنج ماه است که یک ریال هم نگرفته ایم. فقط دعا 

می کنیم این سه بازی هم بگذرد.
اعتراضات امیری از جایی آغاز شد که این تیم به شیوه تیم های قدیمی، بدون اردو راهی 
مسابقات می شود و حتی باشگاه دیگر پولی برای تغذیه بازیکنانش هم ندارد. با وجود 
مشکلات نفت، سوال جدی که از منصور قنبرزاده مطرح می شود این است که چطور 
مدیری که قادر به حل مشکلات باشگاه کوچکش نیست می خواهد مسوولیت هدایت و دفاع 

از حقوق تمام لیگ های فوتبال ایران را برعهده بگیرد؟
منصور قنبرزاده و محمود اسلامیان نایب رییس دوم دو گزینه نامزدهای ریاست فدراسیون 
فوتبال هستند که در آینده اگر مجمع به یکی از آنها رای دهد، رییس سازمان لیگ فوتبال 

ایران خواهند بود. 
شاید قنبرزاده به واسطه حضور چند ساله اش در فوتبال بهتر از هر کسی قوانین فوتبال 
را بداند اما حفظ کردن قوانین، منجر به حل مشکلات می شود؟ اسلامیان هم شاید خارج 
از فوتبال مدیر موفقی باشد اما با این همه مشغله ذهنی آیا می تواند سازمان لیگ فوتبال 

ایران را هم اداره کند؟
درباره قنبرزاده چطور می توانیم به فردی که نمی تواند مشکلات باشگاهش را حل کند 
امیدوار باشیم تا یکی از بزرگترین دغدغه های فوتبال یعنی دریافت حق پخش را در صورت 

حضورش در راس سازمان لیگ مطالبه کند.
درباره اسلامیان هم چگونه می توان توقع داشت که برای لیگ فوتبال ایران وقت بگذارد 
زمانی که برای صندوق بازنشستگی کشوری و سایر امور، تمام مدت وقت می گذارد. 
اسلامیان در مدت حضور یک و نیم ساله اش در فدراسیون فوتبال تاثیر روشنی در مدیریت 
فوتبال و مشکلات عدیده مالی این فدراسیون نداشته و مشخص نیست با این وضعیت 
سازمان لیگ که سرنوشت تمام تیم های لیگ های کشور را در دست دارد با این دو گزینه 

چه آینده ای خواهد داشت.
پست نامزدی نایب رییسی دوم فدراسیون فوتبال به دلیل حساسیت ها و اهمیت سازمان 
لیگ می تواند محل نگرانی بسیاری برای فوتبال باشد، امید است هر اتفاقی که برای ریاست 
فدراسیون در انتخابات 18 اردیبهشت می افتد سرنوشت ریاست سازمان لیگ در این همهمه 
گم نشود، چرا که قنبرزاده و اسلامیان هر دو نگرانی هایی را به همراه دارند که براساس آن 
شاید نتوان به هیچ یک از آنها برای رفع مشکلات کنونی و یا تحول در وضعیت حال سازمان 

لیگ دل بست.

»با ما هماهنگ باشید«؛

در جلسه هیات رئیسه فدراسیون فوتبال با وزیر 
ورزش چه گذشت؟

جلسه هیات رئیسه فدراسیون فوتبال با مسئولان وزارت ورزش در حالی برگزار شد که 
وزیر ورزش خواهان هماهنگی و تعامل بیشتر این فدراسیون حتی در انتخاب مربیان شده 

است.
 جلسه اعضای هیات رئیسه فدراسیون فوتبال با وزیر ورزش و معاونان وزارتخانه صبح روز 
دوشنبه برگزار شد که در این جلسه درباره مسائل مختلفی بحث و بررسی صورت گرفت. 
یکی از این مباحث، انتخابات فدراسیون فوتبال بود که یکی از چالش های اخیر بین وزارتخانه 

و این فدراسیون بوده است. 
وزیر ورزش و اعضای هیات رئیسه در این جلسه بر برگزاری به موقع انتخابات فدراسیون 
فوتبال تاکید کردند و مقرر شد تا انتخابات بدون تعویق، در تاریخ 18 اردیبهشت برگزار شود.

حمایت از تیم ملی در راه رسیدن به جام جهانی روسیه و برآورده کردن درخواست های 
کارلوس کی روش هم از زبان اعضای هیات رئیسه مطرح شد که وزیر هم حمایتش را از 

تیم ملی اعلام کرد. 
یکی از درخواست های وزیر ورزش، هماهنگی بیشتر فدراسیون با این وزارتخانه بود. 
وزارتخانه خطاب به اعضای هیات رئیسه تاکید کرده است که کارهای این فدراسیون 
باید همانند سایر فدراسیون ها، با هماهنگی وزارت صورت بگیرد! وزیر ورزش حتی از 
مسئولان فدراسیون خواست تا انتخاب مربیان تیم های بزرگسالان و امید در هماهنگی 
با این وزارتخانه باشد! گودرزی حتی در این نشست، از یکی از اعضای هیات رئیسه به 
خاطر مصاحبه هایش گلایه کرد و خطاب به وی خواست که دست از این مصاحبه ها 

بردارد.
کفاشیان هم در این جلسه، با ارائه گزارشی از عملکردش در چند سال گذشته اعلام کرد 

که تلاش داشته تعامل خوبی با وزارت ورزش داشته باشد.

کاشانی:

 از روز اول پای برانکو ایستادم
رئیس هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس گفت که او از روز اول پای برانکو ایوانکوویچ ایستاد و 

این مربی توانست خودش را در پرسپولیس ثابت کند.
جعفر کاشانی در خصوص شرایط پرسپولیس و شانس این تیم برای رسیدن به عنوان 
قهرمانی گفت: پرسپولیس اوایل فصل نوسان داشت که آن  را با مدیریت باشگاه پشت سر 

گذاشت. 
بازیکنان باورشان شد که در تیم بزرگی بازی می کنند، در واقع رسالت سنگینی روی 
دوش آنها وجود دارد، ولی خوشبختانه به تدریج شخصیت آنها پویا شد. آنها می دانند 
که وارث قهرمان های بزرگی هستند که افتخارات زیادی را به دست آوردند. خوشبختانه 
امروز تیمی که در رده چهاردهم جدول قرار داشت صدرنشین است و به سوی قهرمانی 

پیش می رود.
وی ادامه داد: ساختن یک باشگاه کاملا حرفه ای از قهرمان شدن هم مهم تر است، 
باشگاهی که زیرساخت های آن براساس علوم روز دنیا باشد. امیدوارم در سه بازی باقیمانده 
هم نتایج خوبی را بگیریم و درنهایت پرسپولیس قهرمانی در لیگ ایران را دوباره تجربه کند 

و باعث خوشحالی هوادارانش شود.
رئیس هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس درمورد اینکه آیا باشگاه مذاکره با بازیکنان مورد 
نظر برانکو را آغاز کرده است، عنوان کرد: این مسائل به درخواست کادر فنی مربوط می شود 
که در کمیته فنی باشگاه مورد بررسی قرار می گیرد. قطعا نیازهای فنی و فرهنگی تیم مهم 
است و اقدامات لازم برای تقویت پرسپولیس انجام خواهد شد.کاشانی در مورد عملکرد 
مثبت برانکو در پرسپولیس اظهار داشت: من از روز اول پای این مربی ایستادم و از او 
حمایت کردم. برانکو یک مربی صبور و آگاه به علم روز دنیا است که هیچ وقت با سماجت 

دنبال چیزی نیست. 
او کارش را با حوصله و طبق اصول انجام می دهد و امیدوارم از اطلاعات این مربی و 

همچنین پیشکسوتان باشگاه پرسپولیس در کارهای ساختاری استفاده کنیم.

دایی در واکنش به صحبت های منصوریان:

 این ما هستیم که می توانیم راه قهرمانی 
استقلال را ناهموار کنیم!

سرمربی تیم فوتبال صبای قم گفت: منصوریان از دوستان خوب من است اما اگر بنا به 
ناهموار کردن راه قهرمانی باشد، این ما هستیم که می توانیم این کار را انجام بدهیم.

علی دایی در خصوص دیدار تیمش  با ذوب آهن اظهار داشت :ما خوب کار کردیم و 
می توانستیم با سه امتیاز از زمین خارج شویم. فراموش نکنیم تیم یحیی گل محمدی شرایط 

خوبی دارد و در آسیا هم نتایج خوبی گرفته است.
وی در مورد جلسه وکلایش با مدیران باشگاه پرسپولیس گفت: جلسه با مدیرعامل نبوده 

و یک سری مدارک و اسناد را تحویل واحد حقوقی باشگاه داده اند.
سرمربی پیشین پرسپولیس در خصوص اینکه علیرضا منصوریان، سرمربی نفت تهران 
اعلام کرده با »ناهموار کردن راه قهرمانی پرسپولیس، باعث قهرمانی استقلال می شویم«، 
با خنده عنوان کرد: علیرضا از دوستان و همبازیان خیلی خوب من است که علاقه زیادی 
به او دارم، اما او انگار برنامه بازی ها را نگاه نکرده و نمی داند استقلال روز آخر در قم بازی 
دارد و اگر بنا به ایجاد ناهموار کردن راه قهرمانی باشد، این ما هستیم که می توانیم این کار 

را انجام دهیم.
دایی در این باره تاکید کرد: خارج از شوخی ما  برای آبروی خودمان به میدان می رویم و هر 
سه بازی باقیمانده که در پایین و صدر جدول تاثیرگذار است را با تمام قدرت انجام خواهیم 

داد. روز آخر مقابل استقلال هم فقط برای برد به میدان می رویم.
 البته معتقدم پرسپولیس توانایی قهرمان شدن را دارد و می تواند قبل از هفته پایانی 
همه چیز را به نفع خود تمام کند. امیدوارم این مهم رخ دهد و هواداران خوشحال شوند. 
پرسپولیس در تمام هفته های اخیر شرایط خوبی داشته و ان شاالله این روند هم ادامه 

خواهد یافت.

 بررسی سه دیدار آینده مثلث قهرمانی لیگ برتر

 منصوریان علیه پرسپولیس، دایی مقابل مظلومی
با شکست نفت و تراکتورسازی چهره سه مدعی اصلی قهرمانی این 
فصل لیگ برتر مشخص و رقابت بین سه تیم بالای جدول حساس تر 

از گذشته شده است.
 با برگزاری سه دیدار پایانی هفته بیست و هفتم لیگ برتر فوتبال 
ایران تقریباً مشخص شد که سه تیم بالای جدول یعنی پرسپولیس، 
استقلال تهران و استقلال خوزستان از بیشترین شانس برای کسب 
سهمیه آسیا و البته قهرمانی لیگ برتر برخوردار هستند. ذوب آهن برابر 
صبا یک بر یک متوقف شد، تراکتورسازی بازی برده برابر سیاه جامگان 
را با نتیجه ۲ بر یک به میزبان خود واگذار کرد و نفت تهران هم در خانه 

خود به سپاهان بحران زده با نتیجه یک بر صفر باخت.
در این گزارش سه بازی پیش رو مدعیان اصلی قهرمانی را بررسی 

می کنیم.
پرسپولیس

پرسپولیس که زمانی در همین فصل حضور در قعر جدول را تجربه 
کرد، اکنون با 51 امتیاز صدرنشین لیگ برتر است. نقطه عطف برانکو 
و تیمش دربی پایتخت بود، جایی که آنها علاوه بر شکست رقیب 
سنتی شان صدر جدول را نیز بدست آوردند. این تیم که ۲1 هفته است 
رنگ باخت را ندیده، امید زیادی به موفقیت در سه بازی پایانی و نهایتاً 

کسب عنوان قهرمانی دارد.
سرخ پوشان در هفته بیست و هشتم مقابل علیرضا منصوریان و 
شاگردانش در نفت قرار می گیرند. نفت که شانسی برای کسب عنوان 
قهرمانی ندارد، برای بدست آوردن سهمیه آسیایی می جنگد هر چند با 
شکست روز گذشته  این موضوع هم دور از دسترس شد. پرسپولیس 
اگر از این بازی به سلامت بگذرد و موفق به کسب سه امتیاز شود، 
می تواند امید زیادی به قهرمانی داشته باشد. با این حال منصوریان 
به عنوان یک استقلالی تمام تلاشش را می کند تا جلوی پرسپولیس 
بایستد. او در این باره گفته است: »هرچند برای خودمان بازی می کنیم 
اما با ناهموار کردن راه قهرمانی پرسپولیس، راه قهرمانی استقلال را 

هموار خواهیم کرد«.
گسترش فولاد حریف بعدی پرسپولیس است. کمالوند و شاگردانش 
که نه ترس سقوط دارند و نه امید کسب سهمیه آسیایی، با خیالی 
فولاد حریف  می روند. گسترش  برانکو  شاگردان  مصاف  به  راحت 

سرسختی است و در تبریز به راحتی به تیم های مقابل باج نمی دهد. 

بازی با راه آهن آخرین دیدار پرسپولیس در لیگ است. این بازی یک 
شمشیر دو لبه برای سرخ پوشان به حساب می آید. لوکوموتیو رانان 
با ۲۲ امتیاز در رده پانزدهم جای دارند و اگر تا آن زمان سقوط شان 
به لیگ پایین تر قطعی نشود در هفته پایانی، حریف دردسازی برای 
پرسپولیس خواهد بود. صورت دیگر موضوع سقوط این تیم به لیگ 
یک تا قبل از بازی پرسپولس است که این بهترین فرصت برای سرخ 

پوشان برای غلبه بر یک تیم بی انگیزه است.
درست است که آمار خوب خط حمله پرسپولیس، این تیم را امیدوار 
می کند اما آنها نباید از خط دفاع خود غافل شوند. این تیم با ۲9 گل 

خورده، ضعیف ترین خط دفاع را در میان 9 تیم بالای جدول دارد.

استقلال تهران
استقلال با برد قاطع برابر فولاد، شکست تلخ در دربی را به فراموشی 
سپرد و حالا خود را برای سه بازی حساس آماده می کند. تیم جوان 
شده آبی پوشان مقابل فولاد، هواداران این تیم را برای این سه بازی 
امیدوار کرد. مظلومی که فشار زیادی را در هفته های اخیر تحمل 

می کند، شرایط به مراتب دشوارتری نسبت به دو تیم دیگر دارد.
استقلال در هفته بیست و هشتم باید با سایپا دیدار کند. با اینکه این 
تیم میانه جدولی انگیزه ای ندارد اما تجربه نشان داده باید مراقب اینگونه 

بازی ها بود اگر چه روی کاغذ شانس پیروزی استقلال بیشتر است.
حساس ترین و سخت ترین بازی استقلال در هفته بیست ونهم است. 

مصاف با تراکتورسازی در تعیین سرنوشت استقلال نقش زیادی دارد. 
تراکتورسازان که در این فصل لیگ قهرمانان آسیا نتایج خوبی کسب 
کرده اند، برای حضور دوباره در آسیا نباید به راحتی امتیاز از دست 
بدهند هر چند شکست روز گذشته کارشان را دشوار کرده است. 
مصاف قلعه نویی و مظلومی جدا از شرایط جدول برای هر دو نفر بسیار 

مهم و حساس است.
استقلال باید در ایستگاه پایانی در قم به دیدار صبا برود. علی دایی 
که سابقه نایب قهرمانی لیگ با پرسپولیس را دارد، با برد برابر استقلال 
می تواند کمک شایانی  به قهرمانی تیم محبوبش کند، اگر کار به هفته 
پایانی بکشد. استقلال در حال حاضر با 48 امتیاز و تفاضل گل بهتر 

نسبت به همنام خوزستانی  خود در رتبه دوم ایستاده است.
 استقلال خوزستان

 استقلال خوزستان که از ابتدای فصل تا به حالا همیشه در بالای 
جدول بوده برای کسب جام قهرمانی باید با دو تیم پرطرفدار پایتخت 
رقابت کند. بسیاری از کارشناسان نتایج  خوب ابتدای این فصل را 
اتفاقی می دانستند و بر این باور بودند که این تیم در حد و اندازه یک 
مدعی نخواهد بود و افت خواهد کرد اما این اتفاق نیفتاد و استقلال 
خوزستان با حفظ روند صعودی خود یکی از سه ضلع مثلث قهرمانی 

است.
 خوزستانی ها در هفته بیست و هشتم به مصاف راه آهن می روند. 
این تیم که در منطقه صعود قرار دارد حریف خطرناکی برای استقلال 
خواهد بود. پدیده حریف بعدی استقلال در هفته بیست و نهم است. 
شاگردان ویسی می توانند از بی انگیزگی این تیم نهایت استفاده را برده 

و سه امتیاز حساس را کسب کنند. 
ذوب آهن سرسخت ترین حریف استقلال خوزستان در این سه بازی 
است. درست است که ذوب آهن در فینال جام حذفی حضور دارد، 
اما نمی تواند تضمین حضور در آسیا را به این تیم دهد. گل محمدی و 
شاگردانش درصدد کسب سهمیه آسیایی در لیگ هستند تا با خیالی 

راحت در فینال جام حذفی حاضر شوند.
 به گزارش تسنیم، سه هفته پایانی لیگ برتر به صورت همزمان و 
از ساعت 18 برگزار خواهد شد. هفته بیست وهشتم روز پنجشنبه 9 
اردیبهشت، هفته بیست ونهم یکشنبه 19 اردیبهشت و هفته سی ام 

جمعه ۲4 اردیبهشت برگزار می شود.

هوملس با قراردادی ۴ ساله 
به بایرن مونیخ بازمی گردد

یک نشریه آلمانی اعلام کرد که کاپیتان بورسیا دورتموند به جمع باواریایی ها بازخواهد 
گشت.روزنامه »بیلد« آلمان در شماره روز )دوشنبه( خود مدعی شد که هوملس قصد ترک 
دورتموند در پایان فصل جاری و بازگشت به بایرن مونیخ را دارد. مدافع ۲7 ساله دورتموند 
اخیراً در اظهارنظری گفته بود که باید تصمیم مهمی بگیرد و به جدایی اش از این تیم در 
تابستان پیش رو اشاره کرده بود. او در توضیح گفته بود که هدفش قهرمانی در لیگ قهرمانان 

اروپاست و همین شایعه پیوستنش به تیمی بزرگ را مطرح کرد.
متس هوملس فوتبال خود را در سن شش سالگی از باشگاه بایرن مونیخ آغاز کرد و از 
سال ۲۰۰6 فوتبال حرفه ای اش را از تیم دوم بایرن مونیخ شروع و یک سال پس از آن به 
تیم اصلی بایرن مونیخ راه یافت. هوملس که در جمع باواریایی ها تنها یک بازی انجام داد، 
بین سال های ۲۰۰8 تا ۲۰۰9 به طور قرضی به بورسیا دورتموند پیوست و پس از آن با 
قرارادی رسمی در این تیم ماندگار شد.براساس گزارش این روزنامه آلمانی، بایرن مونیخ 
پیشنهادی چهار ساله با دستمزد سالیانه 1۰ میلیون یورو به هوملس داده است. همین 
روزنامه فاش کرد که بایرن برای راضی کردن دورتموند برای موافقت با جدایی هوملس 3۰ 

میلیون یورو هم به این باشگاه پرداخت خواهد کرد.

واکنش رانیری به شایعه پیوستن
 توتی به لسترسیتی

سرمربی روباه ها در خصوص شایعه اخیر رسانه های ایتالیایی مبنی بر احتمال پیوستن 
کاپیتان کهنه کار رم به مربی قدیمی اش در لسترسیتی شفاف سازی کرد.

 پس از بروز اختلاف میان فرانچسکو توتی و لوچانو اسپالتی، سرمربی رم بر سر شایستگی 
کاپیتان رم برای حضور بیشتر در ترکیب جالوروسی، شایعات فراوانی درباره آینده این 
بازیکن ایتالیایی منتشر شده است که یکی از آنها از احتمال رفتن توتی به انگلیس برای 

پیوستن به کلودیو رانیری، سرمربی لسترسیتی حکایت داشته است.
رانیری به واسطه دوران مربیگری اش در رم، شناخت و رابطه خوبی با توتی دارد و برخی 
رسانه ها از همین موضوع به عنوان دلیلی برای محتمل بودن پیوستن کاپیتان 39 ساله رم به 
لسترسیتی دانسته اند.رانیری اما این شایعه را تکذیب کرد و گفت بعید می داند بازیکنی که 
از سال 1989 در خدمت جالوروسی بوده است، این تیم را ترک کند.سرمربی لسترسیتی 
که تیمش با کسب عنوان قهرمانی لیگ برتر فاصله زیادی ندارد، در پاسخ به این سؤال 
که آیا ممکن است توتی به او ملحق شود، گفت: توتی به لسترسیتی بیاید؟ این فقط یک 
شایعه است. توتی یعنی رم و رم یعنی توتی. توتی برای رم مهره ای بسیار مفید بوده، هست 
و خواهد بود.لوچانو اسپالتی، روز )یکشنبه( اعلام کرد می خواهد توتی که در ماه سپتامبر 

امسال 4۰ ساله می شود را یک فصل دیگر هم در جالوروسی نگه دارد.

ماتا:

 حاضرم کمتر پول بگیرم 
تا تجارت در فوتبال کمتر شود

هافبک منچستر یونایتد حاضر است برای کمتر شدن تجارت در فوتبال، دستمزد کمتری 
دریافت کند.

خوان ماتا در برنامه سالوادوس با عنوان فراتر از ورزش حضور یافت و درباره فوتبال کنونی، 
زندگی فوتبالیست ها، تجارت در فوتبال، درآمدها و... صحبت کرد.

هافبک یونایتد درباره قیمت بلیت ها گفت: قیمت بلیت برای تماشای بازی من 4۰ پوند 
است که آن ارزان نیست.او در مورد شعار »از فوتبال مدرن متنفرم« به صحبت پرداخت و 
گفت: می دانم منظور از این شعار چیست. تجارت در فوتبال است که باعث شده مالکان 
مهمتر از هواداران باشند. تجارت فوتبال را دوست ندارم. فوتبال بازی کردن، تمرین کردن و 
مسابقه دادن را دوست دارم. حاضرم پول کمتری دریافت کنم تا تجارت کمتری در فوتبال 
باشد. با سطحی که داریم دستمزد خوبی به ما پرداخت می شود. اولین قرارداد رسمی من 
در رئال مادرید کاستیا امضا شد. آن زمان 18 سال داشتم و 9۰ هزار یورو در سال دریافت 
می کردم.هافبک ملی پوش اسپانیایی ادامه داد: با دستمزدهایی که اکنون فوتبالیست ها 
دریافت می کنند به نظر می رسد در حبابی زندگی می کنند اما این به خاطر داشتن ماشین 
و یا خانه ای که دوست دارید نیست. زندگی دوستانم واقعی است که به دنبال کار هستند، 
در بیکاری به سر می برند یا اینکه باید شغلی را کنار بگذارند. این یک زندگی عادی است. 
دوران بازیگری ام مانند یک زندگی واقعی نیست.ماتا در پایان درباره برتری فوتبال گفت که 
فوتبال همچنان به برتری خود در میان رقابت های دیگر ادامه می دهد و جنبه های خوب 
و بدی دارد. از لحاظ وضعیت جسمانی خوب نیست. باید هر دو روز یک بار بازی کنید که 

آن برای بدن خوب نیست.

لسترسیتی روسیه، لقب نشریه اسپانیایی 
برای تیم سردار آزمون

روستف با پیروزی برابر زنیت سنت پترزبورگ به صدرنشینی در لیگ فوتبال روسیه ادامه 
داد و به رویای قهرمانی نزدیک تر شد.

روستف با شکست سه بر صفر زنیت صدرنشینی خود را در لیگ یک روسیه حفظ کرد 
و در پنج هفته به پایان لیگ با یک امتیاز بیشتر بالاتر از زسکا مسکو قرار گرفت. روستف با 
این پیروزی به رویای خود در دیداری ادامه می دهد.صدرنشین شگفتی ساز لیگ یک به 
آسانی از سد زنیت گذشت و با فاصله یک امتیازی، به صدرنشینی اش ادامه داد. سه گل 
این بازی توسط کانگا، سردار آزمون و اروکین به ثمر رسید. زسکا تیم دوم جدول به لطف 
گل الکسیس برزوتسکی لوکوموتیو را شکست داد.لستر روسیه به این طریق در رویای فتح 
قهرمانی است. نقطه قوت شاگردان قربان بردیف، خط دفاعی این تیم است. روستف از 3۰ 
نوامبر پس از شکست دو بر یک برابر کراسنودار گلی دریافت نکرده است. آنها هفت بازی 
پیاپی را بدون گل پشت سر گذاشتند.پنج بازی پایانی این تیم برابر موردویا، سارانسک، 
لوکوموتیو، دینامو، امدال و ترک گروژنی است.سرمربی روستف این بازی را خیلی مهم 
عنوان کرد و گفت: نظم تکنیکی برابر زنیت که از بازیکنان بزرگی برخوردار است، اهمیت 
زیادی دارد. در طول ۲۰ دقیقه بازی خوبی ارائه ندادیم اما پس بهتر شدیم. امیدواریم در 
بازی های پیش رو دچار اشتباه نشویم.روستف در صورت ادامه دادن به این روند می تواند 

معجزه ای که در لیگ برتر انگلیس )قهرمانی لستر( در حال وقوع است را تکرار کند.

چندگانگی تصمیمات در کشتی فرنگی؛

چالش سوریان و انتخاب مسافر ترکیه 

در حالیکه که نماینده وزن 59 کیلوگرم کشتی فرنگی در رقابتهای گزینشی ترکیه هنوز بطور 
رسمی معرفی نشده، همچنان اظهارات ضد و نقیضی از سوی کادر فنی این تیم ادامه دارد.

 به گزارش خبرنگار مهر، بعد از اینکه حمید سوریان نتوانست در سه فرصت متوالی در 
رقابتهای جهانی لاس وگاس و سپس گزینشی قزاقستان و مغولستان برای کشتی فرنگی 
کسب سهمیه کند، تمام نگاهها به آخرین مرحله گزینشی المپیک در ترکیه دوخته شد. 
اهالی کشتی و به ویژه متولیان ورزش کشورمان هم اکنون در انتظار آن هستند تا محمد بنا 
و همکارانش، نماینده خود را مشخص و معرفی کرده تا شاید این فرنگی کار بتواند در آخرین 
فرصت باقیمانده، تنها سهمیه جامانده کشتی ایران در المپیک ۲۰16 ریو را به چنگ آورد. اما 
انگار روند و نحوه انتخاب نماینده 59 کیلوی ایران هم به اندازه ناکامی سوریان در کسب سهمیه 
برای کادر فنی دردسرساز شده و عدم اتفاق نظر و اجماع لازم بین مربیان، نوعی سردرگمی و 

چندگانگی در تصمیمات را نشان می دهد. 
چندی پیش فرهاد اسماعیل نژاد یکی از مربیان تیم ملی کشتی فرنگی در تشریح دلایل 
باخت های متوالی سوریان در سه میدان مهم گزینشی از شانس بالای سامان عبدولی برای 
اعزام به گزینشی ترکیه خبر داد اما باز تاکید کرد که حرف اول و آخر را محمد بنا می زند. از 

سویی دیگر رسول جزینی مربی سنگین وزن تیم ملی نیز به وضوح در اظهارات خود از عدم 
آمادگی لازم سوریان در رقابتهای گزینشی مغولستان سخن گفت و صراحتا اعلام کرد تاکنون 
چنین کشتی هایی از سوریان ندیده بود. بدین ترتیب با توجه به چنین اظهاراتی در بین اعضای 
کادر فنی می توان دریافت که شانس سوریان برای اعزام به گزینشی ترکیه بسیار کم است و 

شاید این بار نوبت به سامان عبدولی برای حضور  در آخرین میدان گزینشی المپیک برسد.
در این بین تکلیف محمد بنا سرمربی و تصمیم گیرنده اصلی و نهایی در خصوص انتخاب 
نماینده ایران نیز کاملا مشخص است، چراکه او فعلا ترجیح می دهد همچون هفته های 
گذشته در سکوت و انزوا تصمیماتش را اتخاذ و اجرایی کرده و تا اطلاع ثانوی هیچ گپ و گفتی 

با رسانه ها نداشته باشد!
اما در حالیکه چنین اظهاراتی از سوی مربیان تیم ملی کشتی فرنگی مطرح شده و محمد بنا 
هم فعلا قصد ندارد در این خصوص با کسی صحبت کند، حسام الدین جعفری، سرپرست تیم 
ملی، صبح امروز در گفتگو با رادیو ورزش اظهارات متفاوت و متناقضی را نسبت به همکارانش 
مطرح کرده است. وی در پاسخ به این سوال که تصمیم کادر فنی در خصوص انتخاب نماینده 
وزن 59 کیلوگرم ایران در گزینشی ترکیه چیست، صراحتا گفت: حمید سوریان انتخاب اصلی 

ماست و محمد بنا نیز همچنین نظر مثبتی روی او دارد. 
البته سرپرست تیم ملی در واکنش به کاهش وزن مکرر سوریان در قزاقستان و مغولستان 
نیز گفت: او قابلیت های زیادی دارد و می تواند از پس این کار برآید. البته سوریان در کشتی 

اول خود در مغولستان خوب ظاهر شد، اما در کشتی دوم کم آورد! 
جالب آنکه چراغ سبز سرپرست تیم ملی به اعزام مجدد سوریان به رقابتهای گزینشی ترکیه 
در حالی نشان داده شده که وی روز گذشته از دعوت از سه فرنگی کار سبک وزن در کنار 
سوریان به اردو خبر داد و اعلام کرد سامان عبدولی، مهرداد مردانی و رضا خذری باید از صبح 
دوشنبه در اردو حضور یابند و تمرینات خود را برای انتخاب برترین فرنگی کار این وزن برای 
حضور در گزینشی المپیک آغاز کنند. نکته اینجاست که اگر سوریان از هم اکنون از سوی 
محمد بنا و همکارانش انتخاب شده، پس مطرح کردن نام سه گزینه دیگر برای حضور در 

اردو چه دلیلی دارد؟
 آنچه مسلم است آخرین مسابقات گزینشی المپیک طی روزهای 17 تا 19 اردیبهشت در 
شهر استانبول برگزار می شود و اهالی کشتی و مردم علاقمند به این رشته، همچنان چشم 
انتظار بهترین تصمیم از سوی کادر فنی و کسب تنها سهمیه باقیمانده کشتی ایران در المپیک 

هستند .

سرپرست تیم فوتبال پرسپولیس:

 هدف پرسپولیس فینال جام باشگاه های جهان است

سعودی ها فیفا را نیز همراه خود کردند!

 مخالفت فیفا با میزبانی ایران از تیم ملی عراق

استیلی: پرسپولیس 90 درصد قهرمان است

سرپرست تیم فوتبال پرسپولیس می گوید که هدف این 
تیم در دو سال آینده حضور در جام باشگاه های جهان است.

به گزارش خبرگزاری دانشجویان ایران )ایسنا(، علی اکبر 
طاهری درباره انعقاد قرارداد دوساله با برانکو ایوانکوویچ و نقشه 
راه این تیم عنوان کرد: وجود برانکو از نظر شخصی و فنی 
شرایط خاصی را برای پرسپولیس ایجاد کرده هرچند در اوایل 
فصل با مشکلاتی به دلیل کسب نتیجه همراه بودیم اما پس 
از آن با گذشت زمان شرایط برایمان تغییر کرد هرچند هادی 
نوروزی کاپیتان خود را نیز از دست دادیم و شوک دیگری به 
ما وارد شد. وی ادامه داد: ما توانستیم کار را به خوبی پیش 
ببریم و امیدواریم در سه هفته پایانی هواداران حمایت خود 

را از پرسپولیس دریغ نکنند. وی درباره اینکه هدف گذاری 
پرسپولیس برای دو سال آینده چیست؟، گفت: ما از برانکو 
قول گرفته ایم تا تیم به فینال جام باشگاه های جهان برود و به 
همین دلیل قراردادی دو ساله را با او امضا کرده ایم. علاوه بر 
این در بحث تیم های پایه نیز صحبت های مفصلی را با برانکو 
انجام داده ایم. سرپرست تیم فوتبال پرسپولیس در ادامه با 
اشاره به اینکه سرخپوشان با شش پرونده شکایت از طرف فیفا 
که مربوط به سنوات گذشته بود مواجه بودند، تصریح کرد: در 
شرایطی این کار را پیش بردیم که در دو سه ماه حکم های 
قطعی صادر می شد و احتمال کسر امتیاز داشتیم اما خدا را 

شکر توانستیم کار را به خوبی مدیریت کنیم. 

فیفا با درخواست عراق برای انتخاب ایران به عنوان میزبان بازی هایش در انتخابی جام جهانی 
مخالفت کرده اما فدراسیون فوتبال عراق همچنان تاکید دارد که این تصمیم را نخواهد پذیرفت 

و به دادگاه عالی ورزش شکایت می کند.
فدراسیون بین المللی فوتبال فیفا برگزاری هرگونه بازی بین المللی در عراق را به خاطر 
جنگ و ناامنی که در این کشور وجود دارد منع کرده است. تیم ملی فوتبال عراق به مرحله 
نهایی انتخابی جام جهانی راه یافته و با عربستان در یک گروه قرار گرفته است اما با توجه به 
محرومیت از سوی فیفا نمی تواند در خاک خود برابر حریفان صف آرایی کند و به همین خاطر 
هم فدراسیون فوتبال این کشور تصمیم گرفت که ایران را به عنوان میزبان بازی های خود 
انتخاب کند تا هواداران این تیم به راحتی بتوانند خود را به ورزشگاه های ایران برسانند و از تیم 

محبوب خود حمایت کنند.
اما فدراسیون فوتبال عربستان در ادامه جنجال سازی های خود اصرار دارد که در خاک 
ایران به میدان نخواهد رفت و از هرگونه راهکاری استفاده می کند تا عراقی ها را از تصمیم خود 

منصرف کند و همین باعث شده است تا کنفدراسیون فوتبال آسیا با یک چالش جدیدتری 
روبرو شود.

یحیی کریم عضو فدراسیون فوتبال عراق در گفت و گویی که با سایت عربی الکوره داشت 
گفت که فیفا با درخواست فدراسیون فوتبال عراق برای انتخاب ایران به عنوان میزبان 
بازی هایش در انتخابی جام جهانی مخالفت کرده است، اما او هم چنان تاکید دارد که عراق 

چنین تصمیمی را قبول نخواهد کرد.
او گفت: فیفا رسما با درخواست میزبانی بازی های ما در ایران مخالفت کرده است و از 

فدراسیون فوتبال عراق خواسته است تا کشور جدیدی را برای میزبانی خود انتخاب کند.
 عضو فدراسیون فوتبال عراق تاکید کرد: ما به چنین تصمیمی اعتراض داریم و شکایت خود 
را به صورت رسمی اعلام خواهیم کرد. اگر فیفا دوباره با اعتراض ما مخالفت کند که دادگاه 
عالی داوری ورزش شکایت می کنیم و همه تلاش خود را به کار می گیریم تا این ظلم را از 

میان برداریم. 

پیشکسوت تیم فوتبال ایران می گوید اگر خودزنی نکنیم 
تیم ملی ایران می تواند به راحتی به جام جهانی صعود کند.

حمید استیلی درباره وضعیت امسال تیم فوتبال پرسپولیس 
اظهار کرد: شرایط تیم واقعا خوب است. درست است که 
اوایل فصل تیم به خاطر اتفاقاتی نتیجه لازم را نمی گرفت 
اما بازیکنان و کادر فنی تلاش کردند تا جایگاه تیم را ارتقاء 
ببخشند. همین امر هم امروز نتیجه داده است و می بینید 
که پشتکار بازیکنان تیم را به صدر جدول رسانده است. من 
فکر می کنم شرایط و همینطور مدیریت خوب هم خیلی به 
پرسپولیس کمک کرد. شاید بتوان گفت حلقه های موفقیت به 
درستی در کنار هم قرار گرفتند تا این تیم بتواند نتایج خوبی 
بگیرد. البته نباید از همدلی و وفاقی که میان بازیکنان وجود 

دارد چشم پوشی کنیم.
وی افزود: پرسپولیس این فصل تیم بسیار جوانی شده 
است. برانکو ایوانکوویچ هم از زمانی که به پرسپولیس آمد 
سعی داشت نوع بازی تیم را تغییر بدهد و الان پرسپولیس با 
سیستم ۲-4-4 لوزی بازی می کند. اینکه تیم بخواهد از یک 
روشی به روش دیگری تغییر سیستم بدهد زمان بر است و 
فکر می کنم الان پرسپولیس در این نوع بازی به پختگی لازم 
رسیده است. البته این تیم برای انجام این نوع بازی ابزارهای 
لازم را هم در اختیار دارد و برانکو توانسته به خوبی از این 

ابزارها استفاده کند.
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس در ادامه با بیان اینکه 

پرسپولیس هنوز قهرمان نشده است، گفت: این تیم سه فینال 
دیگر پیش رو دارد و رسیدن به قهرمانی دیگر دست خودش 
است. به اعتقاد من همه باید تمرکزشان روی بازی ها باشد و 
سعی کنند در سه بازی آینده به پیروزی برسند تا کار به اما و 
اگر نرسد. اگر هم قرار باشد اما و اگری در کار باشد باید برای 

حریفان باشد.
 پرسپولیس راه سختی را برای رسیدن به صدر جدول 
طی کرده و نباید به راحتی این فرصت را از دست بدهد. 
من فکر می کنم پرسپولیس 9۰ درصد راه قهرمانی را طی 
کرده و به راحتی می تواند بعد از سال ها جام قهرمانی را 

بالای سر ببرد.
به  صحبت هایش  از  دیگری  بخش  در  استیلی  حمید 
درگذشت مهرداد اولادی اشاره کرد و گفت: اولادی یکی از 
بازیکنان خوب و خوش اخلاق فوتبال ایران بود. من نامش را 
در لیست گذاشته بودم تا در نیم فصل برای ملوان بازی کند. 
متاسفانه دیگر در این تیم نماندم که از اولادی بازی بگیرم. 
واقعا از شنیدن خبر درگذشت این بازیکنان ناراحت شدم. من 
درگذشت مهرداد اولادی را به خانواده اش و جامعه  ورزشی 

ایران تسلیت می گویم.
استیلی درباره تیم فوتبال ملوان هم گفت: ملوان امسال 
شرایط خاصی را طی می کند. مشکلات داوری هم این روزها 
گریبان گیر این تیم شده است. زمانی که من سرمربی تیم 
بودم در هشت بازی به خاطر اشتباهات بازی نتوانستیم نتیجه 

بگیریم. با این حال امیدوارم در ادامه شرایط به گونه ای رقم 
بخورد که این تیم ریشه دار در لیگ برتر بماند.

بازیکن سابق تیم فوتبال ایران در ادامه درباره حضور ایران در 
گروه A و هم گروهی اش با کره جنوبی، قطر، چین، ازبکستان و 
سوریه گفت: در گروهی که ایران قرار گرفته کره جنوبی و تیم 
خودمان شانس های صعود مستقیم به جام جهانی هستند. 
بعد از ما شاید بتوان از قطر و ازبکستان نام ببریم. درست است 
که تیم های خوبی با ما هم گروه شدند اما نمی توانیم بگوییم که 

راه برای صعود به جام جهانی سخت نیست. 
من فکر می کنم ما نیاز به همدلی داریم تا به جام جهانی 
صعود کنیم. در حال حاضر شرایط تیم واقعا خوب است. 
من وقتی بازی ایران مقابل عمان را دیدم متوجه شدم که 
کی روش جوان گرایی خوبی در تیم انجام داده است و بازیکنان 
خوبی را به تیم ملی آورده است. او 5 سال است که سرمربی 
تیم ملی ایران است و شناخت خوبی از این تیم دارد. بازیکنان 
هم با عملکرد او کاملا آشنا هستند. به اعتقاد من اگر خودزنی 

نکنیم ایران به جام جهانی صعود می کند.
استیلی در پایان خاطرنشان کرد: خیلی مهم است که 
امکانات و شرایط خوبی برای تیم ملی فراهم کنیم تا بازیکنان 
در رفاه باشند. به طور مثال استفاده از پرواز چارتر می تواند برای 
تیم خوب باشد اما اگر فدراسیون نتوانست امکانات اینچنینی 
را فراهم کند بهتر است حاشیه سازی نکنیم و تمرکزمان فقط 

روی بازی با حریفان باشد. 
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چین چاپگر سه بعدی فضایی طراحی کرده که از فناوری بالاتری نسبت به چاپگر سه بعدی 
ناسا برخوردار است.

به گزارش خبرگزاری مهر، آکادمی علوم چین، چاپگر سه بعدی را ساخته که قادر به کار کردن 
در فضا با شرایط ریزجاذبه است.

این چاپگر سه بعدی توسط متخصصین موسسه »شانگ کوینگ« و مرکز فناوری هوشمند و 
مهندسی تجهیزات فضایی چین بعد از دو سال تحقیق ساخته شد.

این چاپگر منحصر به فرد قادر به چاپ قطعات فضاپیماها است. البته در ماه گذشته میلادی 
آژانس فضایی آمریکا، ناسا چاپگر سه بعدی را به ایستگاه فضایی بین المللی ارسال کرد اما 
محققین چینی می گویند که چاپگر آنها قادر به تولید قطعات بزرگتری نسبت به چاپگر ناسا 

است.
»دوان ژیانمینگ« سرپرسرت تیم تحقیقاتی چین گفت: این چاپگر می تواند به برنامه فضایی 
این کشور برای ساخت ایستگاه فضایی تا 4 سال آینده کمک قابل توجهی کند ضمن اینکه در 

تعمیر و نگهداری وسایل فضایی در آینده می توان از آن استفاده کرد. 

گام محققان ایرانی در راستای بهبود روند درمان سرطان

تعیین مقادیر داروی مصرف  شده ضدسرطان با حسگر محققان کشور

محققان دانشگاه علوم پزشکی تبریز با همکاری محققانی از دانشگاه های ارومیه و تبریز 
حسگری پلیمری را معرفی کردند که با استفاده از آن می توان مقادیر داروی ضد سرطان 

مصرف  شده را اندازه گیری کند.
به گزارش سرویس فناوری ایسنا، اثرات نامطلوب بر قلب و کبد از مهمترین معایب 
داروهای ضد سرطان به شمار می روند. از این رو به  منظور کاهش اثرات جانبی، تعیین دوز 
مناسب این دارو پیش از مصرف آن ضروری است که در این راستاپایش داروی مصرف 
 شده درون و بیرون بدن جهت تنظیم مقدار دارو و کنترل میزان اثربخشی آن، از مهمترین 
اهداف دنبال شده در آزمایشگاه های آنالیز دارو است. همچنین نظارت بر غلظت داروی 
ضدسرطان در نمونه های زیستی به  منظور تعیین یک رژیم درمانی کارآمد از اهمیت بالایی 
برخوردار است که تاکنون روش های متعددی جهت نیل به این هدف ارائه شده  است که 

اغلب آنها دارای معایبی از قبیل پرهزینه بودن و زمان بر بودن هستند.
دکتر محمد حسن زاده محله از محققان این طرح، داروی دوکسوروبیسین را به  عنوان 
یکی از پرکاربردترین داروها مورد استفاده در فرایند دارودرمانی سرطان ذکر کرد و افزود: 
در این پژوهش یک حسگر جدید پلیمری جهت تشخیص میزان دقیق داروی ضد سرطان 
دوکسوروبیسین در نمونه های بیولوژیکی معرفی شده است که عملکرد آن با بهره گیری از 

نانوصفحات گرافن بهینه شده است. این محقق حد تشخیص پائین، حساسیت بالا، دقت و 
سرعت بالای تشخیص و اندازه گیری و همچنین تکرارپذیری نتایج را به  عنوان مزایای قابل 

توجه این حسگر جدید برشمرد.
حسن زاده محله با اشاره به عملکرد این حسگر یادآور شد: در این مطالعه از یک 
نانوکامپوزیت پلیمری-گرافنی به  عنوان ترکیب مؤثر در ساخت نانوحسگر الکتروشیمیایی 
به  منظور تشخیص و تعیین مقدار داروی ضد سرطان دوکسوروبیسین استفاده شده است.

وی اضافه کرد: تاکنون روش ها مختلفی همچون کروماتوگرافی و فلوریمتری برای 
اندازه گیری این دارو معرفی شده است ولی تعیین مقدار مستقیم داروی ضد سرطان 
دوکسوروبیسین که مشتق سازی نشده باشد، ساده نیست. در حقیقت مشکل اساسی 
روش های مذکور نیاز به مشتق سازی و حد تشخیص پائین این دارو است اما روش 

الکتروشیمیایی مشکل نیاز به مشتق سازی دارو را مرتفع می کند.
حسن زاده ادامه داد: الکترود ساخته شده در این طرح با اکسید کردن داروی مذکور، 
فرایند شناسایی و تعیین غلظت آن در نمونه های استاندارد را انجام می دهد. همچنین 
این نانوحسگر قادر است میزان دارو را در مایعات زیستی انسانی از قبیل مایع مغزی-

نخاعی، پلاسما و ادرار با هزینه  پایین اندازه گیری کند. وی خاطرنشان کرد: مرحله  اول 
انجام این پژوهش سنتز گرافن اکسید، تهیه نانوکامپوزیت پلیمری استایرن- گرافن اکسید 
مغناطیسی عامل دار بوده و در مرحله  بعد نانوکامپوزیت سنتز شده بر روی الکترود کربن 
شیشه ای تثبیت و سپس عملکرد الکترود تهیه شده در اندازه گیری مقدار داروی ضد 
سرطان مورد ارزیابی قرار گرفت. به گفته وی، این حسگر که عملکرد آن به کمک گرافن 
اکسید بهبود یافته است در ساخت تجهیزات پزشکی، داروسازی و صنایع مرتبط کاربرد 
 Materials Science and Engineering  خواهد داشت. نتایج این کار تحقیقاتی در مجله
C منتشر شده است. دکتر ابوالقاسم جویبان، دکتر محمد حسن زاده محله، دکتر جمال 
عیوضی ضیائی و دکتر مریم خوب نسب جعفری- اعضای هیأت علمی دانشگاه علوم 
پزشکی تبریز- جعفر سلیمانی- محقق و کارشناس دانشگاه علوم پزشکی تبریز- مهدی 
یدااللهی-دانشجوی دکترای دانشگاه تبریز- و دکتر نسرین شادجو- عضو هیأت علمی 

دانشگاه ارومیه- در این مطالعه همکاری داشته اند. 

شناسایی دو نوع باکتری دهانی در بروز 
سرطان لوزالمعده

پژوهش محققان مرکز پزشکی لانگون آمریکا نشان می دهد، رابطه بالقوه بین نوع خاصی از 
میکروب های دهان و افزایش خطر سرطان لوزالمعده وجود دارد، البته این تنها یک رابطه را 

نشان می دهد و نشان دهنده علت و معلول است.
 دو نوع باکتری با افزایش خطر سرطان لوزالمعده شناسایی شده که پیش از این نیز به 

بیماری هایی نظیر پریودنتیت یا التهاب لثه مربوط دانسته شده بود.
وجود یک رشته از این باکتری ها در دهان با افزایش 59 درصدی خطر سرطان لوزالمعده 

در افراد ناقل بود.
محققان به مدت 1۰ سال نمونه های دهانی 361 بیماری که در ابتدای آزمایش سالم بودند 
و سپس به سرطان لوزالمعده مبتلا شدند را مورد بررسی قرار دادند. سپس نتایج این نمونه ها با 

371 بیمار دیگری که به پانکراس مبتلا نبودند، مورد مقایسه قرار گرفت.
به گفته محققان، هنوز مشخص نیست که آیا این باکتری عامل و یا نشانه وقوع سرطان 
لوزالمعده است و یا حتی گمان ها مبنی بر بی ربط بودن آن نیز می تواند درست باشد اما در 
صورت تأیید قطعی نتایج، یافته های به دست آمده می تواند منجر به راه های جدید در تشخیص 

سرطان لوزالمعده شود.
نتایج این پژوهش طی نشست سالیانه انجمن تحقیقات سرطان آمریکا مطرح شده است. 

چین با ساخت چاپگر سه بعدی
 فضایی قدرت نمایی کرد

محققان ایرانی، حسگری پلیمری را معرفی کرده اند که با 
استفاده از آن می توان مقادیر داروی ضد سرطان مصرف شده 

را اندازه گیری کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ستاد ویژه توسعه فناوری 
نانو، اثرات نامطلوب بر قلب و کبد، از مهم ترین معایب داروهای 
ضد سرطان به شمار می روند. لذا به  منظور کاهش اثرات جانبی، 
تعیین دوز مناسب این دارو پیش از مصرف آن ضروری است. 
از این رو، پایش داروی مصرف شده درون و بیرون بدن جهت 
تنظیم مقدار دارو و کنترل میزان اثربخشی آن، از مهم ترین 
اهداف دنبال شده در آزمایشگاه های آنالیز دارو است. همچنین 
نظارت بر غلظت داروی ضدسرطان در نمونه های زیستی به 
 منظور تعیین یک رژیم درمانی کارآمد از اهمیت بالایی برخوردار 
است. تاکنون روش های متعددی جهت نیل به این هدف ارائه 
شده است که اغلب آن ها دارای معایبی از قبیل پرهزینه بودن 
و زمان بر بودن هستند. محمد حسن زاده محله، مجری طرح، 
از داروی »دوکسوروبیسین« به عنوان یکی از پرکاربردترین 
داروهای مورد استفاده در فرایند دارودرمانی سرطان یاد کرد 
و توسعه  یک روش کمی ساده و دقیق را برای بهبود روند 
درمان سرطان ضروری دانست.وی افزود: در این پژوهش یک 
حسگر جدید پلیمری جهت تشخیص میزان دقیق داروی 

ضد سرطان دوکسوروبیسین در نمونه های بیولوژیکی معرفی 
شده است که عملکرد آن با بهره گیری از نانوصفحات گرافن 
بهینه شده است.این محقق، حد تشخیص پائین، حساسیت 
بالا، دقت و سرعت بالای تشخیص و اندازه گیری و همچنین 
تکرارپذیری نتایج را به عنوان مزایای قابل توجه این حسگر 
جدید برشمرد. حسن زاده محله، به ارائه  توضیحات دقیق تری 
در رابطه با ساختار و نحوه  عملکرد این حسگر پرداخت و گفت: 
در این مطالعه از یک نانوکامپوزیت پلیمری-گرافنی به عنوان 
ترکیب مؤثر در ساخت نانوحسگر الکتروشیمیایی به منظور 
تشخیص و تعیین مقدار داروی ضد سرطان دوکسوروبیسین 
استفاده شده است.وی اظهار داشت: تاکنون روش های مختلفی 
همچون کروماتوگرافی، فلوریمتری و ... برای اندازه گیری این 
دارو معرفی شده است؛ با این وجود، تعیین مقدار مستقیم 
داروی ضد سرطان دوکسوروبیسین که مشتق سازی نشده 
باشد، ساده نیست؛ در حقیقت مشکل اساسی روش های مذکور 
نیاز به مشتق سازی و حد تشخیص پائین این دارو است، اما 
روش الکتروشیمیایی مشکل نیاز به مشتق سازی دارو را مرتفع 
می کند.وی افزود: الکترود ساخته شده در این طرح با اکسید 
کردن داروی مذکور، فرایند شناسایی و تعیین غلظت آن در 
نمو نه های استاندارد را انجام می دهد. همچنین این نانوحسگر 

قادر است میزان دارو را در مایعات زیستی انسانی از قبیل مایع 
مغزی-نخاعی، پلاسما و ادرار با هزینه  پایین اندازه گیری کند.

حسن زاده محله در خصوص مراحل این طرح گفت: مرحله  
اول انجام این پژوهش سنتز گرافن اکسید، عامل دار کردن آن 
و تهیه نانوکامپوزیت پلیمری استایرن-گرافن اکسید مغناطیسی 
عامل دار بوده است؛ در مرحله  بعد نانوکامپوزیت سنتز شده 
بر روی الکترود کربن شیشه ای تثبیت شده و سپس عملکرد 
الکترود تهیه شده در اندازه گیری مقدار داروی ضد سرطان مورد 
ارزیابی قرار گرفته است. در نهایت نتایج به دست آمده با استفاده 
از شاخص های FDA معتبرسازی شده است.  به گفته وی، 
این حسگر که عملکرد آن به کمک گرافن اکسید بهبود یافته 
است، در ساخت تجهیزات پزشکی، داروسازی و صنایع مرتبط 

کاربرد خواهد داشت.

اگر با فرا رسیدن بهار به سختی نفس می کشید، چشم هایتان قرمز شده و دچار اشک ریزی 
می شوید و یا از آبریزش بینی رنج می برید بهتر است تغییراتی در برنامه ی غذایی تان ایجاد 

کنید.
احتقان و دیگر علائم آلرژی برای افرادی که دچار حساسیت هستند آزاردهنده است. خیلی 
از افراد با فرا رسیدن فصل زیبای بهار دچار مشکل می شوند و علائم کلافه کننده ای تجربه 
می کنند. در برخی موارد مواد غذایی نیز باعث تشدید یا بروز این علائم می شود. اگر با فرا 
رسیدن بهار به سختی نفس می کشید، چشم هایتان قرمز شده و دچار اشک ریزی می شوید 
و یا از آبریزش بینی رنج می برید بهتر است تغییراتی در برنامه ی غذایی تان ایجاد کنید. در 
این مطلب چند ماده ی غذایی را ذکر می کنیم که باید از مصرف آن ها بپرهیزید تا آلرژی تان 

کاهش پیدا کند.
گوجه فرنگی

متأسفانه این سبزی خوش رنگ که زینت بخش سالادها است می تواند باعث بروز واکنش های 
آلرژیک مانند خارش گلو، خشک شدن دهان یا ریزش اشک و خارش چشم ها شود. گوجه 
فرنگی در بین میوه و سبزیجات دیگر بیشترین واکنش های آلرژیک را در بین افراد حساس 
نسبت به گرده ی گیاهان ایجاد می کند. به عقیده ی متخصصان به خصوص در فصل بهار )و 
پاییز(، سیستم دفاعی بدن یکی از پروتئین های گیاهی موجود در مواد غذایی مانند گوجه فرنگی 
را شناسایی کرده و با آن مانند گرده های آلرژی زا برخورد می کند. بنابراین خوردن گوجه فرنگی 

که حاوی این پروتئین است باعث بروز واکنش های آلرژیک می شود.
موز

میوه ی خندان، مغذی و مفید که مصرف آن توصیه می شود برای افرادی که دچار آلرژی 
هستند دردسرساز می شود. بنا به گزارش Mother Nature Network برخی میوه ها مانند موز 
روی افرادی که نسبت به گرده ی گیاهان حساسیت دارند تأثیر منفی می گذارد. به گزارش این 
سایتِ خبری، موز در لیست میوه ها و سبزیجات ایجاد کننده ی سندرم آلرژی دهانی قرار دارد. 
البته تشخیص حساسیت نسبت به میوه کار سختی نیست. علائم بعد از نیم ساعت از مصرف 

میوه ی خاص بروز می کنند.
ماست

سایت Livestrong گزارش داده است که مازاد بلغم باعث بروز مشکلات آلرژیک فصلی می 
شود. محصولات لبنی مانند ماست می توانند باعث بروز این مشکل شوند. به گزارش این سایت 
مصرف ماست می تواند باعث غلیظ شدن بلغم شود و این مسئله مانع از حرکت راحت آن در بدن 
می شود. این بلغم که وظیفه ی بیرون ریختن ترکیبات بیگانه از بدن را بر عهده دارد اگر غلیظ و 
ساکن شود نمی تواند ترکیبات آلرژن و حساسیت زا را به سرعت از بدن بیرون بریزد و آن گونه 
که باید مؤثر عمل نمی کند. بنابراین اگر شما جزو قربانی های آلرژی های بهاری هستید از مصرف 
ماست خودداری کنید. در واقع خود فرد آلرژیک بهتر از هر فرد دیگری مواد غذایی حساسیت زا 
را تشخیص می دهد. چرا که نتایج برخی دیگر از پژوهش ها نشان می دهد که فرزندان مادرانی 
که در دوره ی بارداری ماست پروبیوتیک مصرف کرده اند در بزرگسالی کمتر دچار آلرژی شده 
اند. بهتر است محصولاتی با ترکیباتی مانند لاکتوباسیلوس، بیفیدوباکتریوم و باسیلوس کلوسی 

تهیه کنید و در صورت عدم واکنش های آلرژیک از آن مصرف کنید.

قارچ ها
بدون شک با واژه ی »آنتی هیستامین« روی قرص ها زیاد برخورد کرده اید. هیستامین ها 
ترکیباتی هستند که توسط بدن تولید می شوند و داخل مواد غذایی وجود دارند. این ترکیبات 
می توانند باعث بروز برخی از واکنش های آلرژیک بخصوص در افراد حساس به قارچ ها و کپک ها 
شوند. سایت Livestrong گزارش داده است که قارچ های خوراکی )پسرعموهای کپک ها( باعث 
افزایش هیستامین ها شده و فرد را به عطسه و دیگر علائم آلرژیک وا می دارد. بهتر است از 

مصرف زیاد قارچ بپرهیزید.
مواد غذایی تند و ادویه دار

سایت EverydayHealth گزارش داده است در فصل گرده ها از مصرف مواد غذایی تند و 
غذاهای ادویه دار بپرهیزید. مواد غذایی تند باعث افزایش هیستامین می شود و علائم آلرژیک را 
تشدید می کند. البته این بدین معنی نیست که افراد آلرژیک باید به طور کامل از مصرف مواد 
غذایی تند و ادویه دار محروم شوند. کافی است که مصرف این مواد غذایی محدود شود یا اینکه 

از انواع کم ادویه تر و ملایم تر این مواد غذایی استفاده شود.
مواد غذایی خام

اگر شما جزو افراد آلرژیک هستید و تصمیم دارید که بهار امسال رژیم غذایی پارینه سنگی 
)پالئو( بگیرید بهتر است دست نگه دارید. این نوع رژیم شامل پرهیز از هر نوع غذایی است که در 
دوران پارینه سنگی و قبل از تحولات ایجاد شده در کشاورزی وجود نداشته است. اما متخصصان 
حوزه ی تغذیه بر این عقیده هستند که مواد غذایی خام که در این نوع رژیم مورد استفاده قرار 
می گیرد بیش از مواد غذایی پخته شده باعث ایجاد آلرژی می شوند. چون حاوی آفت کش ها و 
دیگر آلاینده های غذایی هستند. این مسئله در خصوص میان وعده ها نیز صادق است. اگر مستعد 
آلرژی هستید نباید با سرعت تمام و بدون شستشوی کامل یا بدون پخت، میوه هایی مانند سیب 
بخورید. برای افراد آلرژیک نیاز هست که سیب را به صورت کمپوت و پخته شده مصرف کنند. 

در حالت کلی اگر دچار آلرژی هستید از مصرف مواد غذایی خام بپرهیزید.

اگر آلرژی بهاری دارید این ها را نخورید
حقایقی درباره سرطان

از کجا بفهمیم به سرطان مبتلا شده ایم؟ 

سرطان نوعی بیماری است که در آن سلول ها توانایی تقسیم و رشد عادی خود را از دست 
می  دهند و این موضوع منجر به تسخیر، تخریب و فاسد شدن سلولهای سالم می  شود 
ونتیجتا"بافت بدن ازکارمی افتد. از اجتماع این سلول های سرطانی و تخریب سلول های 
بافت های سالم توده  ای به نام تومور ایجاد می شود. اگر تومور به لایه  ای محدود ختم شود 
و به سایر بافت ها و ارگان ها سرایت نکند تومور خوش  خیم )غیرتهاجمی  مثل خال( 
است و اگر تومور گسترده شده یا به طور بالقوه بوسیله جریان خون قابلیت پخش شدن 

و تهاجم)متاستاز(به سایر بافتها و ارگان ها را داشته باشد بدخیم یاکانسرنامیده می شود.
حقایقی در رابطه با سرطان: 1 - بیش از ۲۰۰ نوع سرطـان دربدن شناسایی شده است. 
۲- مرگ ناشی از سرطان در سال ۲۰۰5 ، حدود7 میلیون نفر بوده است که 13 درصد از 
کل 58 میلیون مرگ در سراسر جهان را به خود اختصاص داده بود، درحالی که پیش بینی 
می شوددرسال۲۰۲۰به تعداد16میلیون نفربرسد. 3- بیش از 7۰ درصد تمام مرگ های 
ناشی از کانسر)سرطان( در کشورهای فقیر یا درحال توسعه اتفاق می افتند . 4- پنج سرطان 
 ـپروستات - معده ـ  شایع و کشنده در مردان در سراسر جهان عبارتند : از سرطان ریه 
 ـکولورکتال)روده بزرگ(.  5- پنج سرطان شایع و کشنده در زنان به ترتیب عبارتند از:  کبد 
 ـکولورکتال و سرویکس . 6- یک پنجم کل سرطانهای سراسر   ـمعده   ـریه  سرطان سینه 
 )HPV( جهان با یک عفونت مزمن درارتباط هستند، برای مثال ویروس پاپیلومای انسانی
عامل کانسر سرویکس، ویروس هپاتیت )HBV( B باعث کانسر کبد،EBVمنجربه سرطان 
خون ،آفلاتوکسین قارچی عامل سرطان کبد و ...... . 7- عدم مصرف دخانیات بزرگترین و 
بهترین عامل قابل پیشگیری از سرطان ها در جهان می باشد. 8- 4۰درصد  کانسر ها اگر 
در مراحل اولیه تشخیص داده ودرمان شوند، قابل کنترل خواهندبود . 9- درایران سالیانه 

حدود85هزارنفرجدید به سرطان مبتلامی شوند.
از کجا بفهمیم مبتلا به سرطان شده ایم؟

موارد زیر  می توانند ازعلائم آغازسرطان باشند :  1- تغییرشکل ورنگ سلولها مانند 
تغییردرخال ۲- مشاهده زخم هایی که به آسانی بهبودنمی یابند 3- سرفه ،اسهال یایبوست 

مداوم،سوءهاضمه، بی اشتهایی وکاهش سریع وزن.
عوامل ایجاد سلول سرطانی

عواملی که به ایجاد سلولهای سرطانی کمک می کنند عبارتند از: استعداد میزبان: 
عوامل ژنتیکی از جمله نقایصی در کروموزوم ها و یا انتقال ژن معیوب به جنین. عوامل 
ایمنولوژیک)ایمنی(: مانند نارسایی مکانیسم ایمنی طبیعی بدن مثلا"دراثرسوء تغذیه 
یاعفونت. داروهای سرکوبگر ایمنی: مثل کورتیکواستروئیدها که باعث سرکوب مکانیسم 
ایمنی طبیعی می شوند. عوامل محیطی: تماس با مواد سرطان زا مانند آزبست،هوای آلوده 
به سرب وفلزات سنگین، پرتونگارها و رادیوم ،پرتوهای یونیزه شامل امواج الکترومغناطیسی 
. چاقی ،کم تحرکی، نورآفتاب طولانی،غذاهای کنسروی حاوی موادنگهدارنده نیتراتی،رژیم 
های غذایی هورمونی وشیمیایی ازجمله عواملی هستند که قابلیت تغییر دادن شکل 
سلولی را دارند. عوامل ترشح هورمونی: عوامل ترشح هورمونی اغلب موجب تسریع روند 
بدخیمی بیماری می شود مثلا"درزنان چاق ترشح هورمون استروژن بیشتربوده وسرطان 
رحم شایع است، درمردان بالابودن میزان تستسترون ابتلا به سرطان پروستات رابیشترمی 
کند.تولیدگوشتهای هورمونی درمرغداری ها ودامداری ها با همین مکانیسم عامل سرطان 
راتسریع می کنند. عوامل روانی: استرس وفشارعصبی طولانی باعث کاهش سیستم 
ایمنی شده وشیوع سرطان راتسریع می کند. ورزش وشادی ازطریق تنظیم سیستم ایمنی 
ابتلاءبه سرطان راکم می کنند. سلول های بنیادی در افراد پیر قدرت تولید سلولهای ایمنی 
کمتری دارند. مغز استخوان در بدن افراد مسن سلولهای ایمنی کمتری تولید می کند، 
بنابراین احتمال سرطان در افراد بالای5۰ سال بیشتراست وبهتراست سالی یکبارموردمعاینه 

وآزمایش)آزمایش تومورمارکر( قرارگیرند.
الگوهای درمان سرطان

هر نوع سرطان عوامل، مشخصات و همچنین درمان خاص خود را دارد اما روش های 
اصلی درمان سرطان عبارتند از: ا- جراحی  ۲- رادیوتراپی  3 - شیمی درمانی  4 - هورمون 

درمانی  5- ژن درمانی.
خواص ضد سرطانی بعضی غذاها

بوده   Cو  Eهای ویتامین  فیبردارحاوی  وغذاهای  فرنگی  تازه،گوجه  سبزیجات 
وضدسرطان هستند. چای)بخصوص چای سبز(حاوی آنتی اکسیدان بوده وضدسرطان 
های  وکاتکین  زنند  می  DNAصدمه  سوخته(به  روغن  هستند،اکسیدان ها)مثل 

موجوددرچای مانع این صدمات هستند. 
*مدیرکل پشتیبانی معاونت درمان سازمان تامین اجتماعی

6 تقویت کننده سیستم دفاعی بدن
روش زندگی شما روی عملکرد سیستم ایمنی بدنتان جهت محافظت از شما در برابر 
میکروب ها ، ویروس ها و بیماری ها تاثیر می گذارد. به کار بردن عادت خوب سلامتی به جای 
عادات بد سلامتی، سیستم ایمنی بدنتان را سالم نگه می دارد. این مقاله به شما می گوید  که 

چه عاداتی باعث تقویت و حفظ سلامت سیستم ایمنی یا دفاعی می شوند.
کم نخوابید

حتما متوجه شده اید که هر وقت کم می خوابید، بیشتر دچار سرماخوردگی و سایر 
بیماری ها می شوید. تحقیقات ثابت کرده اند افرادی که به میزان کافی می خوابند و استراحت 
می کنند و واکسن آنفلوآنزا را هم می زنند، کمتر دچار بیماری های مسری می شوند و سیستم 

ایمنی بدنشان بهتر از آنها در برابر بیماری ها محافظت می کند.
کم خوابی باعث افزایش هورمون استرس و التهاب بیشتر در بدن می شود.

هر چند که محققان هنوز دقیقا نمی دانند خواب کافی چطور سیستم ایمنی بدن را تقویت 
می کند، ولی واضح است که خواب کافی )معمولا 7 تا 9 ساعت برای افراد بزرگسال( برای 

حفظ سلامت بدن ضروری است.
ورزش کنید

سعی کنید به طور منظم و با شدت متوسط ورزش کنید، مثلا نیم ساعت پیاده روی در روز.
برخی تحقیقات نشان داده اند افرادی که پیوسته اعمال عبادی مانند خواندن نماز و قرآن و 

دعا و ... را انجام می دهند، پاسخ ایمنی بدنشان قوی تر و سالم تر است
این کار به سیستم ایمنی بدن کمک می کند که بهتر با بیماری ها بجنگد. اگر ورزش منظم 
نداشته باشید، بیشتر از کسی که به طور منظم ورزش می کند، مثلا دچار سرماخوردگی می 
شوید. همچنین ورزش منظم باعث افزایش مواد شیمیایی موجود در بدن که مسئول ایجاد 
احساس خوب هستند، می شود و به خواب بهتر کمک می کند که هر دو برای سیستم 

ایمنی بدن مفیدند.
صحیح و سالم غذا بخورید

مصرف زیاد موادغذایی شیرین مانع حمله سلول های ایمنی بدن به باکتری ها می شود. این 
اثر حداقل تا چند ساعت بعد از مصرف دو عدد نوشیدنی شیرین ادامه دارد.

میوه ها و سبزیجات را بیشتر مصرف کنید که مقادیر زیادی از مواد مغذی مانند ویتامین های 
ث و ای، بتاکاروتن و روی را دارند.

انواع مختلفی از میوه ها و سبزی ها با رنگ روشن را مصرف کنید، مانند انواع توت، مرکبات، 
کیوی، سیب، انگور قرمز، کلم، پیاز، اسفناج و هویج.

سایر مواد خوراکی که برای سیستم دفاعی بدن مفیدند شامل سیر تازه ) به جنگ بدن بر 
علیه ویروس ها و باکتری ها کمک می کند( و سوپ مرغ است.

تحقیقات نشان داده است خوردن یک کاسه سوپ مرغ موقع ابتلای به سرماخوردگی یا 
آنفلوآنزا، باعث بهبودی سریع تر بیماری می شود.

برخی از انواع قارچ های خوراکی نیز برای سیستم ایمنی مفیدند.
استرس تان را کاهش دهید

هر فردی دچار استرس می شود و این مسئله، بخشی از زندگی ماست. اما اگر استرس 
برای مدت زمان طولانی ادامه داشته باشد، بیشتر دچار بیماری ها از سرماخوردگی گرفته تا 

بیماری های خطرناک می شوید.
استرس طولانی مدت، بدن شما را در معرض جریان ثابت هورمون های استرس قرار می 

دهد که سیستم ایمنی را تضعیف می کنند.
نداشتن استرس تقریبا غیرممکن است، ولی با استفاده از روش های زیر بهتر می توانید آن 

را کنترل نمایید:
- اعمال عبادی انجام دهید و نیایش کنید.

 - در هیچ کاری عجله نکنید، مثلا آهسته و شمرده صحبت نمایید.
 - با سایر افراد ارتباط داشته باشید، مانند افراد خانواده، فامیل و دوستان.

 - برای خلاص شدن از دست استرس، به سختی تمرین کنید. 
- مشاوره با یک روانشناس ماهر نیز کمک زیادی به شما می کند.

کاهش استرس باعث کاهش هورمون استرس در بدن شده و به داشتن خواب بهتر کمک 
می کند که عملکرد ایمنی بدن را بهبود می بخشد.

برخی تحقیقات نشان داده اند افرادی که پیوسته اعمال عبادی مانند خواندن نماز و قرآن و 
دعا و ... را انجام می دهند، پاسخ ایمنی بدنشان قوی تر و سالم تر است.

در یک بررسی معلوم شد افرادی که  بیش از 8 هفته اعمال عبادی انجام داده بودند نسبت 
به کسانی که عبادت نمی کردند، بیشتر از تزریق یک واکسن آنفلوآنزا در بدنشان آنتی بادی 

تولید شده بود و حتی تا چهار ماه بعد، همچنان پاسخ ایمنی بدنشان بالا بود.
تنها نمانید

داشتن ارتباط قوی و رابطه اجتماعی خوب و سالم با دیگران، برای سلامتی شما مفید است.
تحقیقات نشان داده است افرادی که با دیگران ارتباط دارند، چه این ارتباط با چند دوست 

صمیمی باشد و چه با یک گروه بزرگ از افراد، سیستم ایمنی قوی تری دارند.
در یک بررسی معلوم شد، دانش آموزی که تنها بوده، نسبت به همکلاسی های خود که 

با دیگران ارتباط اجتماعی داشتند، پاسخ ایمنی ضعیف تری به واکسن آنفلوآنزا نشان داد.
هر چند که عوامل متعددی روی سلامتی شما تاثیر می گذارند، ولی باید گفت داشتن 

ارتباط مثبت و خوب با دیگران، همیشه برای سلامتی مفید است.
بخندید

حس شوخ طبعی و بذله گویی داشته باشید و اخمو نباشید. خندیدن برای سلامتی مفید 
است. خندیدن میزان هورمون های استرس بدن را کم می کند و یک نوع گلبول سفید خون 

را که با بیماری ها می جنگد، افزایش می دهد.
حتی تصور یک ماجرای خنده دار می تواند تاثیر مثبتی روی سیستم ایمنی بدن تان داشته 
باشد. در یک تحقیق، افراد به مدت سه روز فیلم خنده دار دیدند. بعد از این مدت معلوم شد 

مقدار هورمون های استرس در بدن آنها کاهش یافته بود.

محققان دریافته اند؛

افزایش ریسک ابتلا به بیماری های کبدی
 در افراد دیابتی

تیمی از محققان دریافته اند که افراد مبتلا به دیابت نوع ۲ بیش از سایر افراد در معرض ابتلا 
به بیماری های جدی کبد قرار دارند. 

به گزارش  مهر، محققان بریتانیایی در مطالعات اخیر خود دریافته اند که اکثر نمونه های ابتلا 
به بیماری کبد در افراد مبتلا به دیابت نوع ۲ وجود دارد.

کریس بایرن، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه ساوتامپتون انگلستان، در این باره می گوید: 
»ما برای اولین بار دریافتیم که دیابت نوع ۲ فاکتور پرخطر مهم و جدیدی است که موجب 
افزایش شمار افراد بستری در بیمارستان و تعداد مرگ و میرها در افرادی می شود که مبتلا 

به بیماری های مزمن کبدی هستند.«
محققان در این مطالعه به بررسی نمونه های ابتلا به بیماری کبد در بین افراد مبتلا به دیابت، 
گزارشات بیمارستانی و گزارشات مربوط به نرخ مرگ و میر در اسکاتلند در طول یک دوره 

1۰ ساله پرداختند.
آنها دریافتند اکثر نمونه های بیماری کبدی در افراد مبتلا به دیابت نوع ۲ ارتباطی با الکل 
ندارد بلکه ناشی از تشکیل چربی در اطراف سلول های کبد است؛ این حالت به بیماری کبد 

چرب غیرالکلی معروف است.
بیماری کبد چرب غیرالکلی معمولا با چاقی مرتبط است و چاقی هم فاکتور پرخطری در 
ابتلا به دیابت نوع ۲ است. اکثر افراد می توانند با پیروی از یک رژیم غذایی سالم و ورزش 

منظم از بروز چنین شرایطی جلوگیری کنند.
سارا وایلد، عضو دیگر تیم تحقیق از دانشگاه ادینبرگ، در این باره می گوید: »پیشگیری از 
ابتلا به بیماری کبد چرب غیرالکلی از طریق جلوگیری از سبک زندگی ناسالم هم در افراد 
مبتلا به دیابت و هم افراد سالم بسیار حائز اهمیت است چراکه درمان عوارض این شرایط 

دشوار است.«
این تیم تحقیق همچنین دریافت که مردان مبتلا به دیابت نوع ۲ در مقایسه با مردان فاقد 

این بیماری، سه برابر بیشتر در معرض ابتلا به کبد چرب غیرالکلی قرار دارند.
نمونه های ابتلا به دیابت نوع ۲ و بیماری کبد در بین زنان بسیار کمتر است اما ابتلا به دیابت 
نوع ۲ در بین زنان، ریسک ابتلا به بیماری کبد چرب غیرالکلی را تا 5 برابر افزایش می دهد.

 

مطالعات نشان می دهد؛

ارتباط خوردن غذاهای پرچرب و احساس 
خواب آلودگی

 مردانی که از رژیم غذایی غنی از چربی پیروی می کنند بیشتر در طول روز احساس خواب 
آلودگی دارند، از مشکلات خواب در طول شب رنج می برند و معمولا دارای اختلال خواب 

یا آپنه خواب هستند. 
به گزارش مهر، تحقیقات محققان دانشگاه آدلاید استرالیا نشان می دهد که بین رژیم غذایی 
چرب و خواب رابطه وجود دارد. نتایج این تحقیقات مبتنی بر داده های بدست آمده از بیش از 
18۰۰ مرد استرالیایی در رده سنی بین 35 تا 8۰ سال است که عادات غذایی شان در طول 

مدت 1۲ ماه تحت بررسی بود.
به گفته محققان، بعد از تطبیق سایر عوامل جمعیت شناختی و سبک زندگی و بیماری های 
مزمن، آنها دریافتند مردانی که بالاترین مصرف چربی را دارند بیشتر حالت خواب آلودگی در 

طول روز را تجربه می کنند.
آنها اذعان می کنند که این موضوع دارای عوارض قابل توجهی برای سطح هوشیاری و 

تمرکز است که باید در مورد کارگران مورد توجه قرار گیرد.
به گفته آنها خواب نامناسب و احساس خواب آلودگی در طول روز به معنای داشتن انرژی 
کمتر است. اما از سوی دیگر این حالات موجب افزایش اشتهای افراد برای خوردن غذاهای 
پرچرب و حاوی کربوهیدرات بالا می شود که این موضوع هم با پیامدهای خواب بد و نامناسب 
مرتبط است. از اینرو الگوی رژیم غذایی نامناسب- خواب ناکافی می تواند تبدیل به یک دور 

تسلسل شود.

افسردگی شدید در سالمندان با بروز زوال عقل مرتبط است
نتایج پژوهش محققان دانشگاه کالیفرنیا نشان می دهد که با شدید شدن علائم افسردگی خطر زوال عقل برای سالمندان نیز افزایش پیدا 
می کند.  در این تحقیق دو هزار و 5۰۰ شخص 7۰ ساله که نشانه ای از زوال عقل نداشتند، مورد مطالعه قرار گرفت. تمامی شرکت کنندگان 
به مدت پنج سال برای زیر نظر گرفتن علائم افسردگی و سپس شش سال برای ارزیابی نشانه های زوال عقل مورد بررسی قرار گرفتند. زوال 
عقل در بیش از ۲1 درصد افراد با علائم شدید افسردگی دیده شد و این در حالی بود که زوال عقل تنها 1۲ درصد از افراد با حداقل ترین 
علائم افسردگی را نشان می داد. نتایج به دست آمده این احتمال را افزایش می دهد که سلامت ذهنی سالمندان را می توان با انجام درمان های 
مداخله ای برای کاهش علائم افسردگی نظیر روان درمانی و سایر مداخلات رفتاری و دارویی، بهبود بخشید. به گفته محققان این نتایج نه 
می تواند رابطه علت و معلولی را نشان دهد و نه موید این است که افسردگی نشانگر زودرسی از زوال عقل یا پاسخی عاطفی به زوال مهارت های 
فکری است. البته پژوهشگران خاطرنشان کردند که تقریباً دو برابر زوال عقل در بین بیمارانی با علائم شدید افسردگی رخ می دهد و شاید بتوان 
الگوهای مشخصی از علائم افسردگی را به عنوان عامل مستقلی در این رابطه عنوان کرد. به همین علت بیماران مسن باید برای تشخیص 

علائم افسردگی تحت بررسی قرار بگیرند. 
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دکتر عباس حاتمی

چگونه سلامت مغزمان را تست کنیم؟
حتما برای شما هم پیش آمده است که کلیدهای منزل 
یا عینک خود را گم کنید. همیشه خود را برای به یادسپاری 
نام های سایر افراد تحسین می کردید ولی اخیرا همه چیز را 
فراموش می کنید. اصلا نگران نباشید. این شرایط ممکن است 
به خاطر استرس بیش از حد، کمبود خواب یا داشتن وظایف 
زیاد باشد. حافظه شما با افزایش سن رو به زوال خواهد بود اما 
می توان این روند را کند کرد. بر خلاف افراد جوان که مغز آن ها 
می تواند همه چیز را به چالش بکشد ، با افزایش سن؛ معمولا 
این گونه فرآیندها کندتر می شود. در همین زمان ممکن است 
برخی از مشکلات حافظه بیشتر از هر چیزی  شما را نگران کند. 
اگر مسائل و مواردی را فراموش می کنید که تاثیر  بسیار مهمی 
بر روی زندگی شما دارند و به صورت هفتگی و روزانه برای شما 
اتفاق می افتند، باید بیشتر از قبل نگران شوید. فراموش کردن 
قرارهای مهم می تواند نشانه از دست دادن حافظه باشد. اگر این 
فراموشی بیش از حد  است و باعث نگرانی شما شده، می توانید 

بررسی هایی را در منزل انجام دهید.
    رسم یک ساعت: همانند بیشتر کارهایی که برای تست 

حافظه در این لیست قرار داده ایم، در این مورد نیز به کمک یک 
نفر نیاز خواهید داشت. ابتدا تکه ای کاغذ و خودکار بردارید و از 
دوست خود بخواهید زمان را بگوید. حالا یک ساعت رسم کنید  
و دست های ساعت را در زمانی که دوستتان ذکر کرده است 
قرار دهید. از او بخواهید ساعت را چک کند. تحقیقات انجام 
شده نشان می دهد که تست رسم ساعت یک ابزار قابل اعتماد 
برای بررسی حافظه است. هرچند بیشتر افراد معتقدند که برای 

تفسیر این تلاش ها  به حضور یک متخصص نیاز هست.
    یافتن اشیا گمشده: برای انجام اینکار نیز به کمک یک 
دوست نیاز خواهید داشت.  از او بخواهید 1۰ الی ۲۰ آیتم 
کوچک را بر روی میز تلویزیون یا هر جای دیگر بچیند. این 
اشیا ممکن است کلید، باطری یا کلوچه باشد. حالا روی این 
اشیا را با یک حوله یا دستمال بپوشانید. هر وقت آماده بودید از 
دوست خود بخواهید حوله را برای یک دقیقه بردارد. به آیتم ها 
نگاه کنید و سعی کنید اسم تمامی موارد را به یاد بسپارید. بعد 
از یک الی دو دقیقه؛ دوباره روی آن را بپوشانید. چشمان خود 
را ببندید و از دوست خود بخواهید یک یا چند مورد از وسایل 

را از روی میز بردارد. بعد باید حدس بزنید چه چیزی  از روی 
میز کم شده است. اگر این مورد کمی چالش برانگیز بود اصلا 
نگران نباشید. این روش یک ابزار ارزیابی بالینی بسیار عالی ست.

    نوشتن اسم آیتم های موجود بر روی میز: باز هم 
از همان میز استفاده کنید. از دوست خود بخواهید آیتم های 
موجود بر روی میز را با موارد دیگری تعویض کند. یک دقیقه 
به آن نگاه کنید و سپس اسم همه مواردی که دیده اید را روی 
کاغذ بنویسید. این مورد نیز یکی از آزمایش های حافظه در 
منزل است. این روش به عنوان ابزار ارزیابی بالینی مورد  استفاده 

قرار نمی گیرد و تنها یک روش خانگی است.
    تست سلامت مغز: دانشمندان  یک تست آنلاین ۲۰ 
دقیقه ای را توسعه داده اند که به تست سلامت مغز معروف 
است. این تست برای ارزیابی حافظه افراد مورد استفاده قرار 
می گیرد. این آزمایش علاوه بر بازی های تمرکز معمولی همچون 
برداشتن کارت، شامل تست هایی است که باید در آن ترتیب 
اعداد وکلمات را به یاد بیاورید. در انتهای این آزمایش، یک نمره 

به سلامت مغز شما  داده خواهد شد.



اجتماعی 6

گزارشی از یکصدو هفتادو هفتمین جلسه شورای اسلامی شهر قم 

ارائه مجوز به شهرداری برای پرداخت دیه

یکصد و هفتاد و هفتمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم یکشنبه شب 
در حالی برگزار شد که مهمترین مصوبات آن پرداخت دیه شهرداری به شهروندان بود و 

ادامه این جلسه نیز با دستور رئیس شورا، به غیرعلنی تبدیل شد. 
به گزارش ایرنا، در ابتدای این جلسه، کلیپی از سخنان رهبر معظم انقلاب پیرامون حزب 
الله لبنان بخش شد. ولی الله بیاتی رئیس شورای اسلامی شهر قم در ابتدا وفات حضرت 
زینب کبری)س( را تسلیت و در آستانه روز شورا نیز این روز را به اعضا شورا تبریك گفت.9 

اردیبهشت ماه روز شورا نامگذاری شده است.
  لایحه مجوز پرداخت دیه شهرداری به یك راکب موتورسیکلت از مصوبات شورای 
اسلامی شهر قم بود. این فرد با یك دستگاه خودرو تصادف کرده و با مقصر دانستن 
شهرداری به دلیل عدم نصب تابلو حق تقدم عبور و مرور درخیابان مورد نظر ، علیه این 
نهاد شکایت نموده بود. حجت الاسلام والمسلمین سید محمد آتش زر رئیس کمیسیون 
برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر قم در این زمینه گفت: شهرداری درمحاکم قضایی 
مدارکی را ارائه داده که در آن خیابان تابلو حق تقدم عبور و مرور را نصب کرده ولی در لا 
به لای درختان قرار گرفته و دیده نشده بود. وی افزود: بر همین اساس شهرداری محکوم 

به پرداخت مبلغ 1۰۰ میلیون ریال دیه شد.
*زین العابدین قراچورلو عضو شورای اسلامی شهر قم نیز در این زمینه گفت: باید در 
مورد این مسائل، فرهنگ سازی کنیم و اگر از طریق قانون این مساله پیگیری مناسبی می 

شد، شهرداری مقصر نمی شد. 
وی ادامه داد: دستگاه های دیگر هم باید در کنار شهرداری فرهنگ سازی کنند ، به 
نظر می رسد که باید همه سازمان هایی که دراین زمینه دخیل بودند نیز جریمه می 
شدند.به عنوان نمونه کسی که پشت وسیله نقلیه نشسته و نمی داند کجا باید دور بزند، 
چگونه گواهینامه دریافت کرده است، این مشکل باید به صورت اساسی حل شود. لایحه 
مصوب مهم دیگر دریافت مجوز پرداخت دیه در حق یك شهروند به مبلغ یك میلیارد و 
9۰۰ میلیون ریال بود که در جریان کار در یکی از میدان های شهر، به دلیل صدمه 
خوردن، شهرداری صد در صد مقصر شناخته شد و شهردار آن منطقه نیز تحت تعقیب 
قرار گرفت.سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار قم دراین زمینه گفت: کار دست پیمانکار 
بود و سازمان میادین درحقیقت درگیر این طرح بود و از بیمه بدنی کامل برخوردار 
بوده است، بنابراین این مبلغ را باید سازمان میادین پرداخت می کرد، ولی اینگونه نشد، 
متاسفانه بیمه هم استنکاف کرد و این را گفتم که پشت صحنه قضیه برای اعضای شورا 
مشخص باشد. وی ادامه داد: اکنون شهردار منطقه ما درگیر این موضوع شده است و من 
هم موافق پرداخت مبلغ مذکور نیستم تا زمانی که در شورا به لایحه تبدیل نشود.امیرعلی 
احمدی عضو شورای اسلامی شهر قم در این زمینه گفت: برای پیشگیری از این حوادث 
و کاهش خسارت های مالی باید تدبیر اساسی اندیشیده شود و شهرداری های مناطق 

باید توجیه باشند.
وی ادامه داد: قرارداد بستن با شرکت های بیمه ای که هیچ اعتبار و ظرفیتی ندارند از 
مشکلات اصلی این قضایاست، اینکه ما پول زیاد بدهیم ولی ندانیم با چه کسی قرارداد می 
بندیم از مشکلاتی است که گاهی با آن مواجه می شویم.محسن رنجبر معاون برنامه  ریزی 
و منابع انسانی شهردار قم نیز در این زمینه گفت: به دلیل اینکه قرارداد بین سازمان میادین 
و شهرداری در این حادثه، به صورت امانی بوده، برخی مسائل حقوقی رعایت نشده و 
کارگاه مذکور نتوانست به موقع بیمه شود و متاسفانه تبعات آن متوجه شهردار منطقه شد.

وی ادامه داد: متاسفانه در این حادثه شهردار وقت منطقه سه، درگیر این مشکل شده و 
اگر دیه پرداخت نشود ایشان مجازات می شود، در حالی که مقصر نیست.رنجبر همچنین 
واگذاری برخی کارها به پیمانکار و انتخاب بیمه های نامناسب را از مشکلات فرا روی برخی 
طرح ها دانست و گفت: دلیل آن هم شرح خدماتی نامناسب و انتخاب از طریق کمترین 
قیمت برای بیمه است، در حالی که بیمه مسئولیت مدنی ما را پوشش کامل می دهد و 
دیگر این مشکلات ایجاد نخواهد شد.ناصر رعیت پور نایب رئیس کمیسیون امور زیربنایی 
شورای اسلامی شهر قم نیز در این زمینه گفت: طرح مورد نظر که حادثه در آن اتفاق 
افتاده، تحت پوشش بیمه بوده، ولی جزء طرح های مصوب شهرداری نبوده است و اگر 
کار به صورت قانونی صورت می گرفت، مسئولیت از شهرداری به پیمانکار منتقل می شد.

عباس ذاکریان در واکنش به سخنان ناصر رعیت پور گفت: کل شهر بیمه است و طرح 
ها همه بیمه هستند. رعیت پور در پاسخ به وی گفت: پس اگر کل شهر بیمه هستند چرا 
در این قضیه بیمه استنکاف کرده و زیر بار پرداخت دیه نمی رود؟ولی الله بیاتی رئیس 
شورای اسلامی شهر نیز گفت: باید این قضیه پیگیری و با افراد خاطی برخورد شود.لایحه 
اخذ مجوز مفاد تفاهم نامه جنبه مشارکت شهرداری قم با شرکت تعاونی و توزیعی نظام 
صنفی رایانه ای استان قم به ارزش ریالی عوارض صدور پروانه در ساخت برج فن آوری نیز 

در حالی تصویب شد که اصل تفاهم نامه در صحن شورا ارائه نشده بود.
محمدرضا معرفت قائم مقام شهردارقم دراین زمینه گفت: در ارتباط با طرح برج نظام 
صنفی رایانه ای، مدتی است که اعضای آن پول پرداخت نکرده و طرح متوقف بود، اکنون 
یك سرمایه گذار پیدا شده که آن را احداث کند و شهرداری نیز در مقابل عدم دریافت 
عوارض، می تواند شریك شود. وی ادامه داد: آنها پول شهرداری بابت زمین این برج را 
پرداخت می کنند ولی عوارض نمی پردازند و به جای آن، شهرداری را سهیم خواهند کرد.

برخی اعضای شورای شهر قم نیز به این تفاهم نامه واکنش نشان دادند.
زین العابدین قراچورلو در این زمینه گفت: توجیه مشارکت شهرداری در این مسائل 
چیست؟ باید شفاف بگویند نفع شهرداری در این قسمت و یا فلان بند است و اعضای 
شورا قانع شوند تا لایحه را تصویب کنیم.محمد ملکی و نعمت الله عواطف رستمی از دیگر 
اعضای شورای اسلامی شهر قم نیز با طرح سوال مشابه پرسیدند، توجیه شهرداری از 
مشارکت در این مجمع چیست؟قائم مقام شهردار قم در پاسخ گفت: توجیه این مشارکت، 
جذب سرمایه و سازندگی شهر قم است.حسین فاکر عضو شورای اسلامی شهر قم نیز در 
واکنشی متفاوت، از ارائه نشدن تفاهم نامه در شورا انتقاد کرد.وی همچنین درحمایت از 
مشارکت شهرداری نیز گفت: از یك طرف با مشارکت شهرداری، اشتغال زایی می کنیم 
و از سوی دیگر به سیستم آی تی قم که از قطب های پیشرفت شهر می باشد، نیز قوت 
می بخشیم و این ساختمان را برای شهر می سازیم.حجت الاسلام آتش زر از دیگر اعضای 
شورای اسلامی شهر نیز گفت: این ساختمان فناوری در واقع الگوی مجتمع ناشران است، 
با این تفاوت که به ناشران هم زمین را دادیم و هم عوارض را پرداخت نکردند ولی اینجا 
فقط عوارض را نمی گیریم.لایحه دیگر مربوط به تعیین تکلیف صد هزار متر مربع زمین 
در کنار کوه خضر مربوط به بنیاد مسکن بود که شهرداری به مقداری از آن نیاز پیدا کرد، 
قرار شد شهرداری مقدار مورد نیاز از این زمین را دریافت نماید. این مصوبه فی مابین 
شهرداری قم و بنیاد مسکن به تصویب رسید.در این جلسه پنج لایحه دیگر مربوط به 
ملك شخصی بود، که مصوب شد شهرداری با آنها همکاری لازم را طبق قانون و برابر 
مصوبات داشته باشد.در یك ساعت پایانی جلسه به دستور رئیس شورای اسلامی شهر قم 
و با موافقت سایر اعضا، جلسه به صورت غیر علنی ادامه یافت و از خبرنگاران خواسته شد 

که جلسه را ترك کنند.

سخنگوی کانون کارگران ساختمانی استان قم خبر داد:

فعالیت 23 هزار نفر در کارگاه های
 تولیدی و خدماتی قم

 سخنگوی کانون کارگران ساختمانی استان قم از فعالیت بیش از ۲3 هزار کارگر در 
کارگاه های تولیدی و خدماتی قم خبر داد. 

عباس شیری در شامگاه یکشنبه در نشست خبری خانه کارگر قم که در آستانه هفته 
کارگر برگزار شد، با تشریح برنامه های این هفته در استان قم، گفت: دیدار با خانواده های 
کارگران آسیب دیده و از کار افتاده، تجدید میثاق با آرمان های امام خمینی)ره( با حضور 
در بیت ایشان، غبار روبی از گلزار شهدا و برگزاری همایش ملی تشکل های کارگری استان 
قم با سخنرانی دکتر لاریجانی و حضور وزیر کار از جمله برنامه های هفته کار و کارگر در 
قم است. سخنگوی کانون کارگران ساختمانی استان قم با تأکید بر اینکه دنبال احقاق حق 
و دریافت مزد عادلانه برای کارگران هستیم، گفت: چرا باید قانون کار که حداقل حمایت ها 
را از قشر کارگری دارد به شیوه های مختلف رعایت نشود و یا با کوچک ترین بهانه ای 
نقض شود. وی در ادامه با بیان اینکه بدهی دولت به تأمین اجتماعی تضییع حقوق قشر 
مستضعف است، گفت: خوشبختانه بیش از ۲3 هزار کارگر فعال در کارگاه های تولیدی - 

خدماتی در قم فعالیت می کنند.
نقض آشکار قوانین کار

شیری از عدم اجرای ماده 18 قانون کار در خصوص محیط کسب و کار و ماده 1۲1 
در زمینه کاهش اشتغال اتباع خارجی انتقاد کرد و گفت: ارائه تسهیلات ارزان قیمت یکی 

از راه های رشد اشتغال و رونق کار و تولید است که باید در دستور کار دولت قرار گیرد.
عضو هیئت مدیره کانون کارگران استان قم دیدار با یکی از کارگران آسیب دیده استان 
را از جمله برنامه های هفته کار و کارگر اعلام کرد و گفت: این کارگران جوان ساختمانی 
که ۲ سال پیش به دلیل برق گرفتگی از ناحیه دست و پا فلج شد که با پیگیری هایی که 
انجام شد غرامت آسیب دیدگی اش تأمین شد. شیری از عدم درک شرایط سخت معیشت 
کارگران انتقاد کرد و گفت: کارت مهارت تعدادی از کارگران به هر دلیلی مفقود می شود، به 
چه دلیل باید بیمه آن ها قطع شود و پس از شرکت در آزمون به طور مجدد کارت مهارت 
دریافت کنند، در صورتی که برای کارت ملی و شناسنامه المثنی صادر می شود، این اقدام 

ظلم در حق کارگر است.

رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ  خبرداد:

کلاهبردار 9 میلیاردی در دام پلیس 
رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ از دستگیری کلاهبردار 9 میلیارد تومانی خبر داد.

سردار محمدیان بزرگ در مصاحبه با خبرنگار خبرگزاری صدا و سیما گفت: کلاهبردار 
با راه اندازی مغازه طلافروشی و به عنوان شرکت سرمایه گذاری و با عنوان اینکه پول 
خود را بدهید و به جای آن طلا ببرید و در عوض ما سود 7۰ درصد می دهیم اقدام به 
کلاهبرداری می کرد. وی افزود: این فرد در ازای هر یک میلیون تومان پول اخذ شده از 
مشتریان سود 6۰ هزار تومانی می داد. سردار محمدیان گفت: این فرد در ازای پول افراد 
نیز طلا می داد و به مشتریان این اجازه را می داد که طلا را به طلا فروشی دیگر برده و از 
اصل بودن آن مطمئن شوند.رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ افزود: پس از مطمئن شدن 
مشتریان، مشتری به مغازه طلا فروشی رجوع و کلاهبردار طلای اصل را در داخل پکی با 
مهر طلافروشی تعبیه می کرد و در همین زمان پک طلای تقلبی به وی می داد.وی گفت: 
به مشتری می گفت که نبایستی پک را باز کنی در غیر این صورت سودی به مشتری تعلق 
نمی گیرد. سردار محمدیان افزود: به همین صورت این کلاهبردار توانسته بود 9 میلیارد 
تومان از مشتریان کلاهبرداری کند که تاکنون 43 نفر در پلیس آگاهی تهران شکایت 
کردند.وی گفت: این طلا فروشی در خیابان صادقیه و به مدت یک سال و نیم بود که از 
مشتریان بدین گونه کلاهبرداری می کرد.سردار محمدیان از شهروندان تهرانی خواست 
که اگر شکایتی از این کلاهبردار دارند و بدین گونه مورد کلاهبرداری واقع شدند به پلیس 

آگاهی تهران واقع در خیابان وحدت اسلامی مراجعه کنند.

فرمانده انتظامی مشهد   خبرداد:

کشف 60 فقره سرقت شبانه وسایل و قطعات 
خودروهای سواری

فرمانده انتظامی مشهد  گفت :با دستگیری چهار سارق حرفه ای در مشهد بیش از 6۰ 
فقره سرقت شبانه کشف شد.  سرهنگ محمد بوستانی  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه 
خبری پلیس، گفت: مرحله دیگری از طرح تشدید مبارزه با سرقت های شبانه برای پی 
گیری سرقت های سریالی وسایل و قطعات خودروهای سواری در دستور کار کلانتری های 
سجاد، مصلی و سناباد مشهد قرار گرفت. وی افزود: تیم های دایره آگاهی کلانتری سجاد در 
این عملیات ضربتی با انجام تعقیب و مراقبت های نامحسوس عامل سرقت وسایل و قطعات 
داخل صندوق عقب خودروهای سواری را در حال ارتکاب جرم دستگیر کردند. متهم 41 
ساله که دارای سوابق کیفری است در تحقیقات اولیه به بیش از 4۰ فقره سرقت در محدوده 
آزادشهر و بلوار امامت مشهد اعتراف کرد. سرهنگ بوستانی خاطر نشان کرد: در مرحله دوم 
این عملیات شبانه تیم های دایره آگاهی کلانتری مصلی دو عامل سرقت های سریالی وسایل 
خودرو در محدوده خیابان 17 شهریور را در حال سرقت از خودرو های سواری پراید دستگیر 
کردند. فرمانده انتظامی مشهد بیان داشت: یکی از این متهمان جوان 35 ساله ای است که در 
یکی از شرکت های دولتی کار می کند و در اثر دوستی با فردی ناباب مرتکب سرقت های 
شبانه می شده است. همدست 34 ساله او نیز هنگام دستگیری با تهدید چاقو قصد مقاومت 
در برابر پلیس را داشت که با اقدام ضربتی ماموران کلانتری مصلی زمین گیر شد. وی تصریح 
کرد: تا کنون پنج شاکی پرونده با حضور در کلانتری مصلی متهمان را شناسایی کرده و پی 
گیری به احتمال افزایش تعداد سرقت های انجام شده توسط این افراد ادامه دارد. سرهنگ 
بوستانی ادامه داد: در مرحله پایانی این عملیات گسترده تیم های دایره آگاهی کلانتری سناباد 
پی گیری سرقت های سریالی و قطعات خودروهای سواری در محدوده خیابان دانشگاه 
و سناباد مشهد را در دستور کار خود قرار دادند. وی اظهار داشت: با انجام گشت های 
نامحسوس، یکی از عاملان این سرقت ها در خیابان دستغیب دستگیر شد. سرهنگ بوستانی 
خاطر نشان کرد: تا کنون سه شاکی پرونده با حضور در کلانتری سناباد شکایت خود از این 
متهم را پی گیری کرده اند و احتمال افزایش سرقت های انجام شده توسط این سارق شب 
رو نیز ادامه دارد. فرمانده انتظامی مشهد تاکید کرد: مالکان وسایل نقلیه باید مراقبت لازم 
در پیشگیری از وقوع سرقت وسایل خود که مهم ترین آن پارک وسیله نقلیه در محل های 
مطمئن و یا پارکینگ های مجاز و خودداری از قرار دادن کیف دستی و دیگر وسایل داخل 

خودرو است را مد نظر داشته باشند.

آیا می خواهید ثروتمند شوید؟ بسیاری از مردم 
معتقدند موفقیت مالی خوش شانسی محض است 
اما اینطور نیست، بلکه غالبا چندین عامل خارجی بر 
ثروتمندی فرد تاثیرگذارند. حتی چیزهای کوچکی 
مانند تغییر ذهنیت خود یا یادگیری چیزهای بیشتر 
می تواند به شما کمک کند با سرعت فوق العاده به فرد 

ثروتمندی تبدیل شوید.
در این متن که ترجمه مقاله ای برگرفته از مجله 
اینترنتی Life Hack است سعی بر آن شده که روش 
هایی برای تان بازگو شود که به شما کمک کند گام 
هایی به سوی موفقیت مالی خود بردارید. به چهار 
روشی بیندیشید که غیر از کار اصلی تان بتوانید به 

واسطه آنها برای خود درآمدزایی داشته باشید.
اگر می خواهید فرد ثروتمندی باشید، هرگز نباید 
بگویید »درآمدم کافی است«. بلکه همواره باید بگویید 
»من می توانم درآمد بیشتری داشته باشم«. این نگرش 
بسیار مهم است که هرگز به جایگاه کنونی تان قانع 
نباشید و به دنبال بیشترین ها و بالاترین ها باشید. به 
همین ترتیب به چهار روشی بیاندیشید که بتوانید با 
کمک آنها غیر از کار اصلی تان درآمد جانبی هم داشته 
باشید. از فروش کالا در سایت های اینترنتی گرفته تا 
تدریس خصوصی یا حتی نوشتن کتاب، هر کدام از 
این روش های جانبی درآمدزایی هستند. روش های 
زیادی برای افزایش درآمد وجود دارد، فقط باید کمی 
خلاقیت به خرج دهید و البته مهمتر از آن باید کمی 
بیشتر تلاش کنید و برای کاری که می خواهید انجام 

دهید زمان بگذارید.
در اوقات فراغت تان چیزهای جدیدی یاد 

بگیرید
برای اینکه در حرفه تان به پیش بروید و از آن طریق 
پولدار شوید باید در حوزه کاری خود به دنبال یادگیری 
مهارت های جدید و دانش بیشتر باشید. به جای اینکه 
تمام تمرکز خود را روی سعی و تلاش فراوان بر کارتان 
متمرکز کنید، بهتر است در زمان هایی که وقت تان 
آزاد است، چیزهای بیشتری درباره حوزه کاری تان یاد 
بگیرید.روش های زیادی برای انجام این کار وجود دارد. 
از خواندن کتاب های مختلف در زمینه کاری تان گرفته 
تا گوش دادن به فایل های آموزشی صوتی و شرکت 
در سمینارهای مربوط به کارتان به خاطر داشته باشید 
هر چقدر مهارت های بیشتری داشته باشید، به همان 

اندازه شایسته به دست آوردن بیشترین ها هستید. 
هدف های مالی بخصوصی را برای خود در 

نظر بگیرید
در  بزنید که همیشه  کاری  انجام  به  »اگر دست 

حال انجامش بودید، قطعا همان چیزهایی را به دست 
خواهید آورد که همیشه به دست می آورید.« این 
عبارت زمانی که مربوط به امور مالی شما باشد کاملا 
درست است. بسیاری از مردم تنها به دنبال اهداف مالی 
کوچکی هستند، مانند اینکه فقط بتوانند قبض ها و 
پول اجاره خانه شان را بپردازند.اما اگر در حال حاضر در 
نقطه ای از زندگی تان ایستاده اید که می توانید اجاره و 
قبض های تان را بپردازید، پس حالا وقت آن است که 
هدف های مالی بزرگتری را برای خود در نظر بگیرید؛ 
یا حتی  ها  بدهی  پرداخت  انداز کردن،  مانند پس 
افزایش درآمد سالانه تان. طرز فکر شما بسیار مهم و 
حیاتی است. هنگامی که موضوع مربوط به مسائل مالی 

است، بزرگ فکر کنید.
پول را دوست خود بدانید، نه دشمن تان

پول تمام هزینه های زندگی شما مانند هزینه های 
خانه و گذران زندگی را می دهد و در نتیجه امنیت و 
آسایش شما را تامین می کند پس بسیار مهم است 

که به پول به عنوان دوست خود بنگرید نه دشمن تان. 
۲۰ مورد از چیزهایی را بنویسید که خوشحالید می 
توانید با پول بهای آنها را پرداخت کنید مانند خرید 
یا اجاره خانه و خرید کفش های جدید. اگر در تلاش 
هستید که با دید مثبت به پول بنگرید باید همواره به 
خودتان یادآوری کنید که پول می تواند درهای بسته 
را به روی شما باز کند یا برعکس، درهای باز را هم به 
روی تان ببندد. این انتخاب شماست که کدامیک را 

برمی گزینید.
هر هفته یک مسئله را حل کنید

افراد ثروتمند ترجیح می دهند به جای گله و شکایت 
کردن دست به عمل بزنند و مسائل و مشکلات موجود 
را حل کنند. این روش به شما کمک می کند قدرت 
تفکر و حل مسئله تان را تقویت کنید. با این کار 
چشمان تان به سوی فرصت های مالی جدید باز خواهد 
شد و شانس هایی که به شما سود می رساند را خواهید 
شناخت.هر هفته یکی از مسائل مالی خود را بنویسید. 

مانند اینکه چگونه درآمد خود را افزایش دهید؟ یا چه 
راهکاری می تواند به کاهش هزینه های زندگی شما 
کمک کند؟ سپس خوب درباره اش فکر کنید و راه حل 
عملی و به درد بخوری را پیدا کنید که بتواند آن مسئله 
را حل کند.این کار را تا آنجا ادامه دهید که بتوانید تمام 

جوانب شرایط مالی خود را بهبود بخشید.
دست به انجام کاری بزنید که شما را از نقطه 

امن آسایش تان خارج کند
بسیاری از مردم از اینکه تصمیماتی بگیرند که آنها را 
در شرایط سختی قرار دهد بسیار وحشت دارند اما افراد 
ثروتمند اغلب حتی مایلند در این شرایط سخت قرار 
بگیرند و ریسک کنند.گزینه های زیادی وجود دارند که 
در ابتدا شاید کمی سخت و دشوار به نظر برسند اما در 
نهایت می توانند موجب ارتقای سطح مالی شما شوند. 
مانند اینکه از کاری که دارید استعفا دهید و کسب و کار 
خودتان را شروع کنید، یا درخواست افزایش حقوق یا 
ارتقای مقام اداری دهید. اینها کارهایی هستند که پیش 

از انجام شان می ترسید چون شما را از نقطه آسایش 
و آرامش تان خارج می کند و به چالش می کشد اما 
از انجام شان نترسید چون انجام همین کارها می تواند 
اوضاع مالی شما را خیلی بهتر کند.دست به کاری بزنید 
که به شما احساس ناراحتی و سختی می دهد اما در 
عوض شرایط زندگی شما را بهتر می کند. اینکه در 
زندگی تان احساس راحتی کنید بسیار مطبوع است اما 
اینکه بتوانید شرایط زندگی و اوضاع مالی تان را بهبود 

بخشید خیلی بهتر است.
هر ماه حواس تان به دخل و خرج تان باشد

اگر آدم ولخرجی باشید، هیچ فرقی ندارد که پولدار 
باشید یا نه. حتی ممکن است درآمد ماهیانه بالایی 
داشته باشید اما چون همه پول تان را صرف خرج های 
غیرضروری می کنید، آخر ماه هیچ پولی برای تان باقی 
نمی ماند. برای اینکه حساب دخل و خرج تان را داشته 
باشید، هر ماه میزان درآمدتان را همراه با تمام خرج 
های کوچک و بزرگی که داشتید بنویسید. آیا در لیست 
پیش روی تان هزینه هایی وجود دارند که می توانید 
آنها را قطع کنید؟ این کار به شما شانس این را می دهد 
که تصویر بزرگتری از درآمد و خرج های تان داشته 
باشید و در صورت تمایل بتوانید تغییراتی در خرج های 

تان به وجود آورید که اوضاع مالی تان را بهتر کند.
 اهداف تان را اولویت بندی کنید

 به احتمال زیاد در حال حاضر هم چند هدف مالی 
دارید اما اگر اهداف تان خیلی زیاد باشد همین موضوع 
به این معناست که احتمالا نمی توانید به هیچ کدام از 
آنها دست یابید. به جای اینکه به طور همزمان سعی 
کنید پول تان را هم برای خرید یک ماشین، هم رفتن 
به مسافرت و هم پرداخت بدهی های تان پس انداز 
کنید، به این فکر کنید که کدام یک از این اهداف برای 
تان مهمتر از بقیه است. به این ترتیب می توانید اول از 
همه تمام حواس تان را بر دستیابی به مهمترین هدف 
تان متمرکز کنید و سپس به سراغ هدف بعدی بروید.
 شروع کنید به سرمایه گذاری های عاقلانه 

اگر در زمینه سرمایه گذاری هیچ تجربه ای ندارید، 
این  در  آگاهی  و  دانش  بدون  که  باشد  تان  حواس 
خصوص اقدام به سرمایه گذاری نکنید. قبل از این کار 
حتما با یک متخصص مشورت کنید که کدام سرمایه 
گذاری برای شما مناسب است یا می توانید درباره آن 
در مقالات مختلفی که در اینترنت هستند مطالعه کنید. 
هنگامی که درباره سرمایه گذاری مطالعه کرده باشید 
و نسبت به آن آگاهی کافی داشته باشید، حتی یک 
سرمایه گذاری کوچک هم در کسب و کارتان می تواند 

سودآور باشد.

چگونه هر چه سریع  تر پولدار شویم

 سه جوان سابقه دار که با تشکیل گروه سارقان بانکی به شیوه 
گیشه زن به سرقت از شعب بانک های تهران می پرداختند با 

تلاش مأموران پلیس آگاهی به دام افتادند. 
به گزارش خبرگزاری فارس، در ساعت 11:۰۰ مورخه 5 
فروردین 95 و از طریق تماس با مرکز فوریت های پلیسی 11۰ 
به کلانتری 115 رازی اعلام شد که دو نفر جوان اقدام به پرسه 
زنی در داخل یکی از شعبات بانکی در خیابان قزوین نموده و به 

احتمال زیاد قصد سرقت از داخل بانک را دارند.
با اعلام خبر بلافاصله واحد گشت کلانتری 115 رازی جهت 

بررسی موضوع به شعبه بانک مذکور اعزام شدند.
با حضور مأموران در شعبه بانک، جوانی که در مقابل در 
خروجی بانک ایستاده و مانع بسته شدن آن شده بود دستگیر 
شد. با مشاهده دستگیری این جوان توسط مأموران، ناگهان 
فرد دوم که در داخل بانک حضور داشت و صورت خود را نیز 
پوشانده بود قصد داشت تا با ایجاد درگیری با مأمورین از محل 
متواری شود که او نیز طی درگیری دستگیر و در بازرسی از 
هر دو نفر آنها سلاح سرد به همراه یک عدد اسپری اشک آور 
کشف شد. با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع سرقت بانک 
به شیوه گیشه زنی و به دستور بازپرس شعبه سوم دادسرای 
ناحیه 11 تهران، پرونده جهت رسیدگی در اختیار اداره هجدهم 

پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت.
دو متهم بنام های پوریا . ب ) متولد 1373 ( و حسام الدین 
. الف )متولد 1364( در اظهارات اولیه منکر هرگونه سرقت و 

حتی همراه داشتن سلاح سرد شدند.
پوریا در اظهارات اولیه مدعی شد: با کرایه یک پیک موتوری 
به شعبه بانک مراجعه کرده و قصد واریز پول به حساب بانکی 
را داشتم که ناگهان توسط مأموران دستگیر شدم. با وجود انکار 
هرگونه انجام سرقت از سوی متهمین، سوابق آنها مورد بررسی 
قرار گرفت و مشخص شد که هر دو نفر از مجرمین سابقه دار در 
زمینه سرقت بویژه کیف قاپی و سرقت های بعنف هستند که از 
سال 87 تا 1393 بارها به اتهام مشارکت در سرقت های متعدد 
بعنف، کیف قاپی، ایراد ضرب و جرح عمدی با چاقو، اخلال در 
نظم و آسایش عمومی و تخریب عمدی دستگیر و روانه زندان 
شدند.  در ادامه و با بررسی پرونده های سرقت های داخل بانک 
به شیوه گیشه زنی، در همان مراحل اولیه تحقیقات، تعدادی از 
مالباختگان که وجوه نقد آنها توسط متهمین در شعبات بانکی 
میدان حر، خیابان جمهوری، خیابان قزوین و خیابان فارابی 

مورد سرقت قرار گرفته بود مورد شناسایی قرار گرفتند.
پوریا که در اظهارات اولیه مدعی شده بود صرفا به قصد انجام 
عملیات مالی به شعبه بانک محل دستگیری رفته است به ناچار 

لب به اعتراف گشود و در اعترافاتش به کارآگاهان گفت: به 
همراه دو نفر از دوستانم بنام های حسام الدین و حمید به 
بانک ... در خیابان قزوین )محل دستگیری متهمین( رفته بودیم 
تا ]به شیوه گیشه زنی[ اقدام به سرقت نماییم. پوریا در ادامه 
اعترافاتش به کارآگاهان گفت: با یک دستگاه موتورسیکلت طرح 
هوندا 1۲5، کلاه به سر و با صورت پوشیده وارد شعبات بانکی 
شده و در یک لحظه وجه نقد افرادی را که پول نقد دریافت 
می کردند، سرقت و به سرعت از محل متواری می شدیم. پوریا 
در ادامه و در خصوص نحوه آشنایی خود با سایر متهمین به 
کارآگاهان عنوان داشت که هر سه نفرشان در سفره خانه ای 
در منطقه تهرانپارس - خیابان بهار با یکدیگر آشنا و پس از 
اطلاع از سابقه دار بودن یکدیگر، تصمیم به تشکیل گروه جدید 
سارقین بانکی به شیوه گیشه زن گرفته اند. در ادامه رسیدگی 
به پرونده و اعتراف صریح متهمین به گیشه زنی از بانک های 
سطح شهر تهران، تعدادی از مالباختگان شناسایی شده که 
پس از مراجعه آنها به اداره هجدهم متهمین مورد شناسایی قرار 
گرفتند. یکی از مالباختگان پس از شناسایی متهمین و در حالی 
که تصاویر ضبط شده متهمین توسط دوربین های مداربسته 
بانکی را نیز به همراه داشت در اظهاراتش به کارآگاهان گفت: 
در ساعت 11:15 مورخه 8 اسفند 94 در بانک ... شعبه خیابان 
قزوین قصد پرداخت اقساط بانکی خود را داشتم که ناگهان 
جوانی پول را از دستم قاپید. به محض خروج سارق از داخل 

بانک، جوان دیگری که بیرونِ بانک ایستاده بود اقدام به بستن 
در کرد و همزمان چاقویی را به سمتم نشان داد. در همین 
فاصله کوتاه، هر دو آنها به همراه فرد دیگری که راننده یک 
دستگاه موتورسیکلت ]طرح هوندا 1۲5[ بود از محل متواری 
شدند. با شناسایی عضو سوم گروه سارقین، مخفیگاه حمید 
. ش )متولد 1363( در خیابان نبرد جنوبی مورد شناسایی 
قرار گرفت. کارآگاهان با اعزام به مخفیگاه حمید و اطمینان 
از حضور وی در محل، قصد دستگیری وی را داشتند که او 
با اطلاع از حضور کارآگاهان قصد داشت تا از طریق پشت بام 
از محل متواری شود که پس از یک تعقیب و گریز در پشت 
بامِ چند منزل، دستگیر و به اداره هجدهم پلیس آگاهی تهران 
بزرگ منتقل شد. سرهنگ کارآگاه داوود فـرد، معاون مبارزه با 
سرقت های خاص پلیس آگاهی تهران بزرگ با اعلام این خبر 
گفت: با توجه به اعتراف صریح متهمین به دهها فقره سرقت به 
شیوه گیشه زنی در مناطق مختلف شهر تهران، سوابق متهمین 
در ارتکاب جرایم مختلف بویژه سرقت های به عنف، شناسایی 
تعدادی از مالباختگان و به جهت شناسایی سایر جرایم ارتکابی 
متهمین، دستور انتشار بدون پوشش تصاویر هر سه متهم از 
سوی بازپرس پرونده صادر شده است؛ لذا از کلیه شکات و 
مالباختگانی که موفق به شناسایی تصاویر متهمین شدند دعوت 
می شود تا جهت پیگیری شکایات خود به اداره هجدهم پلیس 

آگاهی تهران بزرگ در خیابان وحدت اسلامی مراجعه نمایند.

 6 سال دزدی و زورگیری به پایان رسید

باند گیشه زن بانک های تهران منهدم شدند
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معمولا نداشتن یک گفت و گوی خوب، علاوه بر اینکه رابطه را 
ناخواسته به سمت بحث و جدل می برد، باعث می شود احساسات 
ناخوشایند طرف مقابل ابراز نشده باقی بماند. بهترین راه برای جلوگیری 
از دعوا، این است که در ایجاد و نیز حفظ رابطه ای صمیمی و صادقانه، 
تلاش کنیم و بهترین راه برای گفت وگو با یکدیگر را انتخاب کنید. 
در زیر به مواردی اشاره می کنیم که شاید بتواند در رابطه با همسر 

موثر باشد. 
گام اول:

شرط لازم صحبت ثمربخش، هماهنگی زن و شوهر است؛ به عبارت 
دیگر، زن و شوهر برای این که بتوانند با یکدیگر، ارتباط سازنده ای 
برقرار کنند، باید در مسیر صحبت یکدیگر قرار گیرند؛ زیرا در بسیاری از 
مواقع، زن و شوهر با آن که درباره موضوع واحدی صحبت می کنند، اما 
روش صحبت آنها به قدری متفاوت است که نمی توانند ارتباطی خوب 
با هم داشته باشند. ممکن است زن یا شوهر، قصد تسکین ناراحتی 

همسر خود را داشته باشند؛ ولی برعکس، بر ناراحتی او بیفزایند.
گام دوم:

مضامین منفی صحبت های همسرتان را نشنیده بگیرید. بعید نیست 
که همسر شما در حالت دلخوری یا عصبانیت، در بیان مساله مبالغه کند. 

به علت عصبانیت توجه کنید و انتقادها و سرزنش ها را نادیده بگیرید

گاهی اوقات، زن شکایت می کند که شوهرش به حرف های او گوش 
نمی دهد؛ در حالی که شوهر می تواند تمام حرف های او را تکرار کند. 
این مشکل، از تفاوت و اختلاف جنسی ناشی می شود؛ به این معنی که 
زن، هنگام گوش کردن، با ابراز کلماتی مانند راستی، آره، عجب و تکان 
دادن اجزای صورت یا دست، توجه خود را به طرف مقابل نشان می 
دهد و از همسر خود می خواهد رفتاری مشابه داشته باشد و در غیر 

این صورت، از همسرش عصبانی می شود.
گام سوم: 

قطع صحبت، برای کسی که این کار را انجام می دهد، شاید خیلی 
طبیعی باشد؛ ولی در طرف مقابل، حس نارضایتی و افکار منفی ایجاد 
می کند. قطع صحبت هم مانند سایر عادات مربوط به تکلم، ممکن 
است بخشی از طرز مکالمه اشخاص باشد و برخلاف برداشت کسی که 
صحبتش قطع شده، ارتباطی با خودمحوری و مخالفت نداشته باشد. در 
این جا نیز زن و مرد، رفتار متفاوتی از خود نشان می دهند. مردها بیش 
از زن ها صحبت دیگران را قطع می کنند و این رفتار آنها، تنها درباره 
زن ها نیست. قطع صحبت از سوی مردان، الزاماً نشانه بی احترامی آنها 

به شخص مخاطب نیست.
گام چهارم:

سؤال می تواند آغازگر صحبت و ادامه آن و سرانجام اسباب توقف 

و ناتمام ماندن آن گردد. بعضی ها به طور طبیعی، کم حرف هستند؛ 
در برخورد با این اشخاص، باید زمینه صحبت با آنان را فراهم ساخت. 
گاهی یك سؤال دقیق و حساب شده، می تواند به گونه ای اعجاب انگیز، 
آنها را به صحبت کردن تشویق کند؛ اما پرسشی نابهنگام، طعنه آمیز و 

بی تناسب، می تواند از ادامه صحبت، جلوگیری کند.
مقرراتی کوچک برای گفت گو با همسر

در بسیاری از مواقع، زن و شوهر با آن که درباره موضوع واحدی 
صحبت می کنند، اما روش صحبت آنها به قدری متفاوت است که نمی 

توانند ارتباطی خوب با هم داشته باشند
شما می توانید با به کارگیری روش های زیر، گفت وگوهای خود را 

شیرین و لذت بخش سازید.
 *با همسر خود هماهنگ شوید و سیاست و نزاکت به خرج دهید.

 * زمینه های توافق را پیدا کنید. ببینید با کدام یک از نکات مورد 
اشاره همسرتان موافق هستید، تا در نقش مخالف او ظاهر نشوید:

 »بله، قبول دارم که اخیراً سرم خیلی شلوغ بوده است.«
 * مضامین منفی صحبت های همسرتان را نشنیده بگیرید. بعید 
نیست که همسر شما در حالت دلخوری یا عصبانیت، در بیان مساله 
مبالغه کند. به علت عصبانیت توجه کنید و انتقادها و سرزنش ها را 

نادیده بگیرید.

 * مطمئن شوید که منظور همسرتان را درک کرده اید، در 
غیر این صورت از او سوال کنید مثلًا: »فکر می کنم منظور تو 
این است که حاضر نیستی دخالت های مادرم را تحمل کنی. 

درست است؟«
 * از گفتن »متاسفم« ترسی به دل راه ندهید. روابط زناشویی ایجاب 
می کند که اگر خواسته و ناخواسته اسباب تکدرخاطر همسرتان را 
فراهم کرده اید، در مقام پوزش برآیید و تاسف خود را به او اطلاع دهید.

*خود را به جای همسرتان بگذارید. خوب گوش بدهید و بفهمید 
که منظورش چیست و چه می خواهد بگوید. نظر خود را درباره طرز 
اندیشه و احساس او بیان کنید: »به نظر می رسد ...« و بعد حرف او را 

به طور خلاصه تکرار کنید. 
*می توانید از همسرتان بخواهید تا درباره احساسات منفی خود 

توضیح بیشتری دهد. با این کار از شدت ناراحتی او می کاهید.
*همسر خود را مطمئن کنید. با آن که از او عصبانی یا مخالف او 

هستید به او احترام می گذارید. او برای شما شخصیت مهمی است. 
بگذارید تا همسرتان بداند که می خواهید مسئله موجود را به شکل 

رضایت بخشی حل کنید.
 *با علاقه گوش کنید. از قطع صحبت او خودداری ورزید و سؤالات 

خود را از طرف مقابل، ماهرانه مطرح کنید.

نکاتی کوچک برای گفت وگو بهتر با همسر

معاون مبارزه با جرایم جنایی پلیس آگاهی تهران بزرگ از دستگیری زنی که اقدام به پاشیدن 
اسید به روی خاله اش در خیابان برزیل کرده بود، خبر داد.  به گزارش ایسنا، سرهنگ آریا حاجی 
زاده در این باره گفت: در ساعت 15 روز پنجم اردیبهشت ماه وقوع یک فقره اسیدپاشی در خیابان 
برزیل شرقی به کلانتری 145 ونک اعلام شد که به دنبال آن مأموران کلانتری در محل حاضر 
و پس از انجام بررسی های اولیه مشخص شد که اسیدپاشی میان دو خانم صورت گرفته است 
که نسبت خویشاوندی با یکدیگر دارند.  معاون مبارزه با جرایم جنایی پلیس آگاهی تهران بزرگ 
با بیان اینکه در جریان تحقیقات اولیه مشخص شد که اسیدپاشی توسط خانمی 4۲ ساله انجام 
شده که طی آن اقدام به پاشیدن اسید بر روی خاله 63 ساله خود کرده است، افزود: تحقیقات 

در خصوص این پرونده در مراحل مقدماتی قرار داشته و متهم صبح امروز از سوی مقام قضایی 
برای انجام تحقیقات و صدور قرار بازداشت به دادسرای جنایی تهران اعزام شده است.  وی درباره 
انگیزه متهم نیز گفت: متهم در تحقیقات اولیه صرفا به ارتکاب اسیدپاشی اعتراف و تا لحظه اعزام 
به دادسرای جنایی ، در خصوص انگیزه اسیدپاشی سکوت اختیار کرده بود و تنها اظهار داشته 
است که مهم پاشیدن اسید بوده که من آن  را قبول دارم.  معاون مبارزه با جرایم جنایی پلیس 
آگاهی تهران بزرگ افزود: در بررسی میدانی به عمل آمده از محل ارتکاب جنایت و با کشف بلیط 
هواپیما و روادید کشور کانادا مشخص شد که متهم قصد مسافرت به کشور کانادا را داشته که 

پیش از آن اقدام به اسیدپاشی بر روی خاله خود کرده است. 

خواهرزاده روی خاله اش اسید پاشید 
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بهارستان در انتظار »ترکیب نهایی«
دهم اردیبهشت در حالی فرا می رسد که همه طیف های سیاسی حاضر در رقابت 
منتظرند تا هرچه زودتر از تعلیق شرایط بیرون آمده تا تاکتیک ها و استرتژی های خود 

برای 4 سال آتی را انتخاب کنند.
شکننده بودن ترکیب سیاسی مجلس دهم در انتخابات هفتم اسفند، جناح های 
سیاسی را برای تعیین تکلیف نهایی در آخرین کرسی های باقی مانده بشدت تهییج کرده 

است تا انتخابات دور دوم این بار بسیار داغ تر از دوره های قبل برگزار شود.
البته پیروزی خیره کننده اصلاح طلبان در کسب 1۲4 کرسی پس از ردصلاحیت 
های سنگین باعث شده این جناح بسیار با انگیزه تر و برنامه ریزی شده تر از رقیب اصولگرا 
تبلیغات انتخاباتی خویش را آغاز کند تا به قول محمدرضا عارف نفر اول لیست تهران، دور 

دوم »تهرانیزه« شود.
در همین راستا رئیس دولت اصلاحات از مردم برای »تکرار« حماسه هفتم اسفند دعوت 
کرده است و عارف نیز با سفر های پشت سر هم به استانها درصدد تحقق سخن خویش 
برآمده است؛ آنان از سوی دیگر تعداد زیادی از چهره های خود را برای سخنرانی به استانها 
می فرستند تا تنور تبلیغات در شهرستانها گرم تر شود. لیستی که از افراد شاخصی چون 
محمدرضا خاتمی، فائزه هاشمی، علی شکوری راد و غلامحسین کرباسچی تا منتخبان 
تهران در دور اول را در برمی گیرد. این در حالی است که اصولگرایان گرچه 71 کرسی 
مجلس دهم را تاکنون تصاحب کرده اند احتمالا با مشاهده شکست تهران از یکسو و تشدید 
اختلافات و صف بندی های داخلی از طرف دیگر، تحرک چشمگیری را از خود نشان نمی 
دهند. به نظر می رسد آنان این روزها بیش از آنکه بخواهند از طریق صندوق های دور دوم 
کار خود را پیش ببرند در فکر تغییر آرایش صفوف خود و احیانا ائتلاف های جدید باشند. در 
این زمینه بر اساس آنچه برخی رسانه ها گزارش داده اند طیف پایداری که در مجلس جدید 
در اقلیتی نزدیک به مطلق قرار دارد تلاش می کند تا به نوعی اتحاد با لاریجانی را بدست 
آورد و با شکل دادن مجدد دو قطبی اصولگرایی-اصلاح طلبی وزنی بیشتر به خود دهند؛ 

درخواستی که تاکنون با پاسخی از جانب رئیس مجلس مواجه نشده است.
اهمیت دور دوم در کجاست؟

بی شک »کرسی ریاست مجلس« مهمترین عاملی است که دور دوم را به مرحله ای 
سرنوشت ساز تبدیل کرده است. اصلاح طلبان که در پایتخت توانسته اند در رخدادی بی 
سابقه اکثریتی مطلق را بدست آورند انتظار می کشند تا نتایج عملی این موفقیت را به طور 
ملموس برای خود و پایگاه اجتماعی شان به نمایش بگذارند که موضوع ریاست نقطه اوج 
آن است. محمدرضا تاجیک از تئوریسین های جریان اصلاحات در گفت و گویی با روزنامه 
اعتماد گفته بود: »اکنون باید به تمهید و تدبیر دور دوم بیندیشیم. دور دوم بسیار مهم 
است. دور دوم نسبت به دور اول سخت تر و سنگین تر است. ما متوجه تفاوت شرایط دور 
دوم با دور اول هستیم و داریم تمهید می کنیم و به تاکتیک ها و استراتژی هایی می اندیشیم 
که از این 69 نفر دور دومی ها اکثریت را داشته باشیم، اگر بتوانیم اکثریت را داشته باشیم، 
اکثریت مجلس را خواهیم داشت و به تبع ریاست مجلس را«. این رویکرد البته منتقدانی 
هم دارد که در برخی روزنامه ها خود را به نمایش می گذارد. آنان برای توجیه مخالفت خود، 
توانمندی های لاریجانی در مدیریت و لابی و به زعم خودشان ناتوانی های محمدرضا عارف 
را به زبان می آورند. فرد اصلی این گروه صادق زیباکلام استاد علوم سیاسی دانشگاه تهران 
است. وی می گوید: »وضعیت مشابه مجلس ششم نباید برای مجلس دهم اتفاق بیفتد و بر 
فرض اگر آقای عارف رئیس مجلس شوند، آقای مطهری نایب رییس اول باشند، در چنین 
شرایطی فکر می کنید اصولگرایان اجازه خواهند داد که آب خوش از گلوی چنین مجلسی 
پایین برود؟« به گزارش جماران، اما مسأله جدی تر از اینهاست و به نظر می رسد ائتلافی 
که میان اصولگرایان معتدل و اصلاح طلبان شکل گرفت استراتژیک تر از آن است که بتوان 
با این بحث های رسانه ای تکلیف ریاست مجلس را مشخص کرد و با خیر و خوشی از آن 
مرحله گذشت. چهره های اصلی اصلاح طلب تأکید دارند که این ائتلاف به هیچ وجه نباید 
از میان برود، چنانکه محمدرضا خاتمی در گفت و گو با جماران »گفت و گو« را تنها چاره 
می داند و می گوید: »پایگاه آقای عارف و آقای لاریجانی در مجلس نزدیک است. باید با هم 
بنشینند و به تفاهم برسند. اگر قرار بر یارکشی باشد و این یارکشی منجر به جدایی و افتراق 

شود گرفتاری خود آقایان در داخل مجلس زیادتر می شود«.
با این اوصاف نتیجه انتخابات دهم اردیبهشت هرچه باشد در قدرت چانه زنی دو طرف 
ائتلاف موثر خواهد بود، اما نتیجه نهایی در اتاق های مذاکره تعین خواهد شد. ائتلاف هفتم 
اسفند که تداوم مسیر خرداد 9۲ است امروز حامل دو جریان قدرتمند درون خود است؛ 
اصلاح طلبانی که بعد از تحمل بار سنگین ردصلاحیت ها و برخوردهای حذفی پیروزی 
شگفت آوری کسب کردند و اصولگرایانی که پس از حمایت کردن از دولت و برجام و با 
جدایی از تندروهای همقطار خویش بار سنگین فشارهای سیاسی و رسانه ای خود را 

متحمل شدند و امروز شاید انتظار حفظ جایگاه سیاسی خویش و بلکه ارتقاء آن را دارند.

سردار فدوی:

آمریکا توان حمله نظامی به ایران را ندارد
فرمانده نیروی دریایی سپاه با تاکید بر اینکه آمریکا توان حمله نظامی به ایران را ندارد، 

گفت: ما به اندازه سر سوزنی برای آمریکایی ها قدرت قائل نیستیم.
به گزارش سپاه نیوز؛ دریادار پاسدار علی فدوی در آئین افتتاحیه کنگره شهید 
منتظر القائم که به عنوان کنگره شهید مبارزه با نفوذ برگزار شد، اظهار داشت: الان 5۰ ناو 
آمریکایی در خلیج فارس وجود دارد که با ناوهای هم پیمانانش 63 ناو می شود، اما ما به 
اندازه سر سوزنی برای آمریکایی ها قدرت قائل نیستیم. سردار فدوی گفت: 37 سال است 

که شاهد تحقق وعده خدا در رابطه با پیروزی حق بر باطل هستیم.
وی با تاکید براینکه آمریکایی ها مطمئن شده اند که در انقلاب این قوت و توان وجود 
دارد که آن ها به هیچ عنوان در برابر آن به پیروزی دست پیدا نمی کنند، گفت: آمریکایی ها 
نمی توانند بسیاری از مواردی که در ایران وجود دارد درک کنند که مهم ترین آن این است 

که در فلسفه آمریکایی ها، خدا، پیامبر، شهید و شهادت و امام وجود ندارد.
سردار فدوی گفت: آمریکایی ها می گویند چون ما قدرتمان از همه بیشتر است، باید همه 
دنیا از ما پیروی کنند و این اتفاق الان دارد می افتد و کشورهای دنیا خود را در شرایطی 

نمی دانند که با آمریکا حتی مخالفت زبانی داشته باشند.
وی قدرت، زور، موشک، مین و تجهیزات نظامی را مواردی دانست که در منطق 
آمریکایی ها وجود دارد و بیان کرد: آمریکایی ها نمی توانند بفهمند که در صحرای طبس 
از قدرت خداوند شکست خورده اند، برای همین است که آمریکایی ها چون می دانستند 
نمی توانند به اصل نظام صدمه بزنند، دو کار کردند و در مرحله اول به سراغ سوریه، 
حزب الله، فلسطین، عراق رفتند که اول آن ها را نابود کنند و بعد به ایران ضربه وارد کنند. 
فرمانده نیروی دریایی سپاه با اشاره به اینکه آمریکایی ها اعلام کردند چون ایران از سوریه 
حمایت می کند، ما نتوانستیم به موفقیت در سوریه دست پیدا کنیم، گفت: در اسلام مبنی 
بر این است که تصویری از دنیا به مردم ارائه شود که مردم را به سمت خدا هدایت کنند نه 

اینکه دنیا و منافع دنیایی را به آن ها عرضه کند. 
سردار فدوی افزود: خداوند، سلطه استکبار و ظالمان بر مؤمنان را هیچ گاه تا ابد قرار 
نداده و در قرآن بر این موضوع تاکید کرده پس چطور ما می توانیم سلطه آمریکا و دیگر 
مستکبران را بر سر خود قبول کنیم؟ وی انقلاب اسلامی را مهم ترین امانتی دانست که به 
دست ما سپرده شده است و بیان کرد:  الان 5۰ ناو آمریکایی در خلیج فارس وجود دارد 
که با ناوهای هم پیمانانش 63 ناو می شود اما به اندازه سر سوزنی برای آمریکایی ها قدرت 
قائل نیستیم. فرمانده نیروی دریایی سپاه گفت: هیچ کشوری در دنیا جرأت فکر کردن به 
دعوا با آمریکا را ندارد که بخواهد گوشه چشمی به آمریکا نگاه بد کند، اما در ایران اعمال 
حاکمیت به قوت انقلاب اسلامی صورت می گیرد و این روال سال هاست که در خلیج فارس 

ادامه دارد.

سردار سنایی:

جنگ با ایران، در قد و قواره 
بحرینی ها نیست

معاون سیاسی سپاه گفت: ما به بحرینی ها توصیه می کنیم عاقبت صدام را درس 
عبرتی برای خود قرار دهند.

به گزارش خبرگزاری میزان، سردار سنایی راد افزود: تحلیلگران، موضع گیری اخیر 
پارلمان بحرین مبنی بر اعلان جنگ با ایران و حزب الله را به یک جوک و لطیفه سیاسی 

تشبیه می کنند.
وی گفت: به نظر می رسد آمریکایی ها در ادامه سیاست های منطقه ای خود، نقش 
پلیس بد علیه جمهوری اسلامی در دوره پسابرجام را بر عهده عربستان سعودی گذاشته 
اند و عربستان برای ایفای این نقش از کشورهای کوچک عربی کمک می گیرد. معاون 
سیاسی سپاه افزود: کشوری مثل بحرین که خود را همه جانبه مدیون آل سعود می داند و 
همگان آگاه هستند که چماق آل سعود باعث پابرجا ماندن آل خلیفه تا امروز بوده، سعی 
دارد بازیگر نقش پلیس بد علیه ایران باشد. سردار سنایی راد با بیان اینکه آل خلیفه از بی 
ثباتی رنج می برد و برای بقای جکومت متزلزل خود به مداخلات عربستان نیازمند است، 
عنوان کرد: امروز حتی در کشورهای عربی نیز همه می دانند که حزب الله یک قدرت پر 
توان در برابر رژیم صهیونیستی به شمار می رود و موضع گیری پارلمان بحرین در خصوص 
اعلان جنگ به ایران و حزب الله، کاملا نشان می دهد که آنها تحت لوای آمریکا و عربستان 
دست به چنین اقدامی زده اند. وی با اشاره به اینکه بحرینی ها امنیت خود را بر دو پایه 
کمک از انگلیسی ها و حضور مستقیم نیروهای آل سعود می دانند، گفت: به همین دلیل 
است که آل خلیفه سعی دارد با بزرگنمایی یک دشمن خارجی )ایران و حزب الله(، وضعیت 
موجود در کشورش را توجیه کند. معاون سیاسی سپاه در ادامه با بیان اینکه ما در تحلیل 
خود نباید وارد پازلی شویم که دشمنان برای ما تعریف کرده اند، عنوان کرد: دشمن سازی 
و دو قطبی سازی در جهان اسلام به هیچ وجه هدف ما نیست زیرا دشمن اصلی جمهوری 
اسلامی ایران، استکبار و صهیونیست ها هستند. سردار سنایی راد در پایان با بیان اینکه ما از 
جنگی استقبال نمی کنیم اما بحرینی ها می دانند که اگر دست به حماقتی بزنند با سیلی 
محکم ایران مواجه خواهند شد، گفت: تجربه صدام روبروی سران وابسته کشورهای عربی 
است که می تواند برای آنها عبرت آموز باشد؛ صدام از نظر آنها سردار قادسیه بود اما دیدیم 

که به چه سرنوشت شوم و ذلیلانه ای گرفتار شد.

نکتــه

اخبـــار

پس از اجرایی شدن برجام و ثبت این موفقیت در کارنامه دولت 
تدبیر و امید، کسانی که دست شان از بیت المال کوتاه شده بود به 
تقلا افتادند و از هر وسیله ای برای ایجاد فضای یاس و ناامیدی در 
کشور استفاده کردند تا شاید بتوانند برجام را به شکست بکشانند 
و دوباره بتوانند از فضای گل آلود و بازگشت تحریم های ظالمانه 

منتفع شوند.
به گزارش برنا، دولت احمدی نژاد با نفت 14۰ دلاری به جای 
اینکه قطار کشور را روی ریل توسعه و پیشرفت حرکت دهد خزانه 
آمریکا را از دلارهای نفتی ایران پر کرده است و با وجود این درآمد 
بی سابقه در کشور رشد اقتصادی منفی شد و تورم 45 درصد 

رسید.
شمس الدین حسینی وزیر اقتصاد دولت دهم پس از اعلام خبر 
توقیف دارایی های ایران توسط دادگاهی در آمریکا به جای اینکه 
پاسخ دهد که چرا پول نفت ایران در کشور مزدور آمریکا )به قول 
خودشان( بوده است با فرافکنی و فرار به جلو دولت یازدهم را مورد 

سوال قرار داده است.
حسینی تاکید کرده که سابقه آمریکا در دشمنی با ایران روشن 
است و این کشور به تعهدات خود عمل نمی کند و قطعا این رویه 
در مورد برجام هم صدق می کند و آنها نمی گذارند برجام به نتیجه 

برسد.
حال سوال اینجاست که آقای حسینی که دشمنی آمریکا را با 
پوست و استخوان خود حس کرده  و همچنین استادی در زمینه 
اقتصاد است! چرا  با علم به این که دشمنی دیرینه و با وجودیکه 
می دانست آمریکا کشور متعهدی نیست در زمین دشمن سرمایه 

گذاری پر ریسک انجام داده است.
وزیر اقتصاد دولت احمدی نژاد از دولت یازدهم خواسته است 
به صراحت اعلام کند موضعش در قبال حکم دادگاه آمریکایی 
چیست؟ البته حسینی یا مواضع دولتیان را نشنیده یا دوست 
نداشته که بشنود زیرا معاون اول رییس جمهوری و همه کسانی 
که در دولت در این مورد حرف زده اند با عنوان سرقت اموال ایران 

از آن یاد کرده اند و قطعاً همانگونه که در این دو سال تلاش کردند 
باز هم برای احقاق حقوق مردم ایران از همه ظرفیت های خود 

استفاده می کنند.
حال جای بدهکار و طلبکار عوض شده  غافل از اینکه  آقای 
حسینی باید سوال های بسیاری را پاسخ دهد نه اینکه پرسشگری 
کند. وزیر اقتصاد دولت احمدی نژاد پاسخ دهد با آن همه سرمایه 
و درآمد چرا تورم 45 درصد بود؟ حسینی بگوید چرا پروژه های 
عمرانی کشور نیمه تمام مانده اند؟ او بگوید چرا رشد اقتصادی منفی 
شد؟ چرا حتی یک شغل در کشور ایجاد نشد؟ وزیر اقتصاد دولت 
احمدی نژاد پاسخ دهد که به چه وسیله ای و چگونه پول نفت ملت 
ایران سر از ترکیه، مالزی، کانادا و آمریکا درآورده است؟ حسینی به  
مردم بگوید زنجانی ها و امثالهم چگونه میلیاردها دلار سرمایه های 

مردم را از کشور خارج کرده اند؟
دولت یازدهم در دو سال گذشته بیشترین انرژی خود را برای 
جبران بی تدبیری های دولت احمدی نژاد صرف کرده اما دولت 

گذشته، وزیر اقتصاد و حامیان آن به جای پاسخگویی به مردم با 
حمایت رسانه های خاص کاری جز حمله به دولت یازدهم و بی 

ارزش کردن دستاوردهای آن نکرده اند.
حسن روحانی و دولتش با کمک کارشناسان و حمایت مردم 
و رهبری و با استفاده از وزرای متخصص حق ملت ایران را پس 
می گیرند و در برابر هیچ قدرتی کوتاه نمی آیند و همانند مذاکرات 
هسته ای که برای احقاق حقوق ملت در برابر قدرت های جهان از 
پا ننشستند و آنها را مجبور به کوتاه آمدن از ظلم های چند سال 
گذشته و پذیرفتن حق مردم ایران در مورد هسته ای کردند باز هم 
این کار را خواهند کرد و از همه ظرفیت های خود استفاده می کنند 
با این وجود بهتر است کسانی که پول ملت را کادوپیچ کرده و به 
آمریکا فرستاده اند به جای طلبکاری از دولت و ملت به این اشتباه 
نابخشودنی پاسخ دهند و اگر محاکمه نمی شوند لااقل از محضر 

ملت ایران عذرخواهی کنند.
* محمد صادقی

چنبره  نگاه های سیاسی و استیلای رقابت های جناحی بر حوزه 
اقتصاد در کشور ما موضوع تازه ای نیست و در طول سال های متمادی 

می توان نمونه های فراوان و متنوعی برای آن سراغ گرفت.
پیامدهای این رابطه نامبارک همواره خود را در پیشنهاد، تصویب 
و اجرای برنامه های کوتاه مدت و بلندمدت اقتصادی کشور نشان 
داده است؛ چه برنامه های 5 ساله ای که تحت تأثیر رقابت جناح های 
قوانینی که  و چه  و ذیل شدند  تناقض در صدر  سیاسی دچار 
ناهمسویی مجریان یا تصویب کنندگان آن ها باعث انحراف اساسی 

در اجرا شده است.
در این میان رقابت و رفاقت دو نهاد اثرگذار یعنی مجلس شورای 
اسلامی و دولت به عنوان نهادهای تصمیم گیر و مجری همواره تأثیر 
بسیار جدی تر بر اتخاذ تصمیمات درست یا نادرست و اجرای صحیح 

یا غلط همان تصمیمات داشته است.
مرور چند دهه گذشته نشان می دهد نوع رابطه این دو نهاد 
و میزان همسویی یا اختلاف نظرهای سیاسی آن ها همواره تأثیر 
عمیقی بر کیفیت تصمیم سازی ها و تصمیم گیری ها از یک طرف 
و اجرای آن تصمیمات از طرف دیگر داشته و دارد؛ مسئله ای که 
بسیاری از ناظران آن را مشکل ساختاری نظام تصمیم گیری و اجرا 

در ایران می دانند.
این همان نکته ای است که غلامرضا تاجگردون رئیس کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلس در نامه ای که خطاب به علی لاریجانی نوشته 
به آن اشاره کرده و خواستار تعویق بررسی لایحه برنامه ششم تا آغاز 

به کار مجلس دهم شده است.
نمونه بارز این مشکل و پیامدهای ساختار تصمیم گیری در 
کشور را می توان در بررسی لایحه بودجه سال 95 مشاهده کرد؛ 

تصمیم گیري درباره قیمت و سهمیه بندي سوخت است.
پیامدهاي تصمیم گیري بر بستر نادرست را درباره سوخت امسال 
در خود مجلس شاهد بودیم؛ نمایندگان مجلس بدون آنکه از ابعاد 
و اجزاي مدلي که یکي از همکارانشان پیشنهاد کرده بود، آگاهي 
کافي داشته باشند به آن رأي مثبت دادند ولي مسئله چنان ناپخته 
و کارشناسي نشده بود که در کمتر از چند ساعت ناگزیر از لغو آن 
مصوبه شدند. بر این نمونه می توان اصرار عجیب برخی چهره های 
اثرگذار مجلس نهم را که واپسین روزهای حضور خود را در این 
نهاد می گذرانند، اضافه کرد مانند پیشنهاد طرح عجیبی برای افزایش 
پلکانی قیمت بنزین، حذف یارانه ۲4 میلیون نفر، افزایش وام ازدواج 

از 3 به 1۰ میلیون تومان و...
تعدد و جنس این گونه تصمیمات در جریان بررسی لایحه بودجه 
سال 95 آنچنان بود که بیراه نیست اگر این رفتار را نوعی تله گذاری 

برای دولت در سال آخر فعالیتش ارزیابی کنیم.
تله بنزینی

با گذشت 8 ماه از اتمام سهیه بندی و تک نرخی شدن بنزین، 
احمد توکلی پیشنهادی به مجلس ارائه داد که در آن مقدار مصرف 

ماهانه بنزین برای یک ماه و براساس هر یک از انواع وسایل نقلیه به 
 عنوان پله اول تعیین می شود و پلکان های بعدی به مقدار 4۰ لیتر 
به پله ماقبل اضافه می شود. این پیشنهاد که بلافاصله هم به تصویب 
نمایندگان مجلس رسید آنقدر عجیب بود که در کمتر از چند ساعت 
توسط هم طیف های نماینده پیشنهاددهنده به کمیسیون تلفیق 

بازگردانده شد.
محمدرضا پورابراهیمی سخنگوی کمیسیون تلفیق مجلس در 
در گفت و گویی با خبرآنلاین، با اذعان به اینکه فکر نمی کنم دوستان 
درباره مبنای محاسبه 18۰ لیتر مصرف ماهانه محاسبات دقیقی 
انجام داده باشند در واقع از عجله این گروه از نمایندگان برای تصویب 
طرحی که دولت را با مشکلات فراوانی مواجه می کرد، پرده برداشت.

وی در ادامه هم نکات جالبی افزود؛ »اصلا پیش بینی نمی کردیم 
نوبت و وقت به بررسی این بند از تبصره برسد ولی نوبت رسید و 
نمایندگان هم بدون پیش زمینه لازم و شاید بیشتر به اتکای آقای 
توکلی که پیشنهاد دهنده این طرح بودند، موافقت خود را اعلام 
کردند. هدف ما بیشتر این بود که دولت را ملزم به ادامه بکارگیری 
کارت سوخت کنیم و بحث و بررسی جدی در مورد قیمت بنزین 

صورت نگرفته بود«!
تله وام ازدواجی

دوره های  در  ازدواج  تسهیلات  سقف  تاکنون  سال 1388  از 

مختلف با تورم های بالا که تا 4۰ درصد هم پیش رفت، تغییری 
نکرده و همان سه میلیون تومان به ازای هر زوج باقی مانده بود اما در 
بودجه سال 95 نمایندگان مجلس به ناگاه تصمیم گرفتند مبلغ این 

وام را افزایش دهند آن هم به بیش از سه برابر!
این در حالی است که سال قبل مدیران شبکه بانکی و بانک های 
دولتی که مکلف به پرداخت تسهیلات ازدواج می باشند بارها از کاهش 
اعتبارات لازم برای این وام خبر داده بودند. عبدالناصر همتی رئیس 
شورای هماهنگی بانک ها با وجود این که افزایش سقف وام ازدواج 
را ضروری می داند، اما معتقد است که تبصره موجود برای افزایش 
وام سه میلیونی به 1۰ میلیون تومان با توجه به منابع قرض الحسنه 

بانک ها به عنوان تامین کننده وام ازدواج عملیاتی نیست.
وی به نکته جالبی اشاره می کند؛ »اگر قرار باشد که سقف را به 
یکباره تا سه برابر افزایش دهیم به طور حتم میزان پرداخت به یک 
سوم کاهش می یابد، در این حالت نه تنها تبصره موجود توانسته 
گره ای از زوجین باز کند، بلکه موجب می شود عده ای از این تسهیلات 
استفاده کرده و عده ای دیگر از آن محروم شوند. در شرایطی که منابع 
کافی برای افزایش سقف وام ازدواج وجود ندارد، اقدام نسبت به آن 

موجب ایجاد رانت و اختصاص آن به تعداد محدودی خواهد شد«.
تله حذف 24 میلیونی

عجیب ترین تصمیم مجلس نهم در جریان بررسی لایحه بودجه 

سال 95 به ماجرای حذف عده ای از فهرست یارانه های نقدی مربوط 
می شود.

نمایندگان مجلس با وجود تأکید فراوان دولت بر ناعادلانه و 
ناممکن بودن حذف ۲4 میلیون نفر از دریافت یارانه نقدی بر نظر 

خود پافشاری و در نهایت حذف این تعداد را بر دولت الزام کردند.
فارغ از بحث های کارشناسی و بررسی ممکن یا ناممکن بودن 
اجرای این مصوبه، واقعیت این است که باز هم نمی توان به اغراض 

سیاسی پشت آن چشم بست.
این بار هم سخنان پورابراهیمی سخنگوی کمیسیون تلفیق که 
این روزها مسئولیت دفاع از تصمیمات طیف خاصی از نمایندگان 
مجلس را برعهده گرفته است برخی از واقعیت ها را روشن می کند.

پورابراهیمی در گفت و گویی که با خبرآنلاین علت مخالفت دولت 
با حذف ۲4 میلیون نفر را  »عدم تمایل به انجام این کار« می داند 
و می گوید »تأکید می کنم موضوع الان دیگر کارشناسی نیست و 
تحت تأثیر مسائل سیاسی و ناشی از نگرانی دولت از کاهش محبوبیت 
است«. وی در برابر این پرسش که فرضا اگر دولت نگران کاهش 
محبوبیت خود و هزینه های اجتماعی این اقدام باشد چرا مجلس با 
این مصوبه اصرار دارد محبوبیت دولت کاهش پیدا کند برآشفته شد 

و طرح این سؤال را »سیاسی و غیرکارشناسی« دانست.
این نماینده مجلس البته در ادامه گفت و گو انتقادات دقیقی 
را نیز به عملکرد دولت در قبال پالایش فهرست یارانه بگیران وارد 
می کند؛ به گفته پورابراهیمی »دو سال قبل مجلس برای دولت 
معیار تعیین کرد ولی دولت گفت نمی توانم طبق این معیارها عمل 
کنم. سال گذشته مجلس معیاری برای حذف افراد از فهرست یارانه 
بگیران تعیین نکرد و عدد تعیین کرد ولی باز هم دولت گفت شاخص 
ها و معیارهای این عدد مشخص نیست و ما نمی توانیم اقدام کنیم.  
امسال مجلس مجددا معیارها را تعیین کرده است ولی باز هم دولت 

مخالفت می کند«!
پورابراهیمی با استناد به سخنان چند ماه قبل وزیر اقتصاد در 
مجلس تأکید می کند به گفته خود مسئولان دولتی امکان شناسایی 
وجود دارد؛ »وزیر اقتصاد در صحن علنی مجلس رسما و علنا اعلام 
کرد 1۰ میلیون نفر را شناسایی کردیم که نیازی به دریافت یارانه 

نقدی ندارند پس امکان شناسای وجود دارد«.
این البته نکته ای است که دولت باید پاسخ روشنی برای آن داشته 
باشد و توضیح دهد چرا نمی تواند با همان ملاک و معیار و روشی که 
ده میلیون نفر از افراد بی نیاز به یارانه نقدی را شناسایی کرده است، 

افراد دیگر را نیز پالایش کند؟
گذشته از این اما نمایندگان مجلس در برابر این سؤال که آیا 
واقعا حذف افراد با درآمد سه میلیون تومان از فهرست یارانه بگیران، 
عادلانه و منطبق بر واقعیت های معیشیتی است، سکوت می کنند؛ 

سکوتی که شائبه سیاسی بودن مصوبه مجلس را تقویت می کند. 
گزارش: مریم یعقوبی

»اکبر ترکان« مشاور ارشد رییس جمهوری از مجلس شورای 
اسلامی و قوه قضاییه خواست مسئولان دولت قبل را به دلیل خرید 
اوراق قرضه از امریکا و سرمایه گذاری در یك »کشور متخاصم« 
محاکمه کنند. ترکان در واکنش به برداشت بیش از دو میلیارد دلار 
از داراییهای جمهوری اسلامی ایران توسط دستگاه قضایی امریکا به 
ایرنا گفت: »واقعیت این است که در زمان دولت گذشته، در آمریکا 
که یك دولت متخاصم است، سرمایه گذاری کردیم در حالی که 
این کار تخلف بود و باید قوه قضاییه به این قضیه ورود کند.« وی 
افزود: علاوه بر این، اقدام به سرمایه گذاری توسط مسوولان وقت 
بانك مرکزی ایران که به خرید اوراق قرضه دولتی آمریکا به  عنوان 
یك کشور متخاصم انجامید با سیاست جمهوری اسلامی ایران در 
تضاد بوده است و مجلس باید به این قضیه رسیدگی می کرد. مشاور 
ارشد رییس جمهوری با انتقاد از عملکرد مجلس در این زمینه گفت: 
»باید سوال شود چرا از آن زمان تا امروز ما نظارتی از سوی مجلس 
نداشته ایم. این افرادی که امروز کمیسیون برجام تشکیل داده اند، 
آن روز کجا بودند؟!« وی با بیان اینکه در طول دوره احمدی نژاد، 
بی تدبیریهای زیادی رخ داد که مساله توقیف دو میلیارد دلار دارایی 
ایران در امریکا تنها یك مورد آن است، تصریح کرد: این اقدام دولت 
قبل تخلف مشخص از قانون محسوب می شود و باید قوه قضاییه به 

این مسئله ورود کند. مشروح گفت وگوی ترکان را پیش رو دارید:

یا  *این روزها دولت یازدهم به دلیل آنچه دستاوردها 
ناکامی هایش در برجام و مسائل اقتصادی خوانده می شود، 
از سوی منتقدان تحت فشار است. وضعیت دولت یازدهم را 

پس از سه سال چگونه ارزیابی می کنید؟
ترکان: آقایان 8 سال به اقتصاد، صنعت و تجارت کشور لطمه وارد 
کردند و امروز نگران اقدامات دولت یازدهم هستند که این دولت از 
سوی ناچاری باید دنبال می کرد و چاره ای نداشت. ادعا می کنند 
دولت موفق عمل نکرده و به طرف خارجی امتیاز داده است و اکنون 
دستاوردی نصیب ایران نشده است و یا ادعا می کنند که دولت عملکرد 
اقتصادی موفقی نداشته است اما هیچ گاه نمی گویند که ما ویرانه ای را 
به دولت یازدهم تحویل دادیم! هیچ گاه نمی گویند در طول دوره هایی 
که تحریم ها را کاغذ پاره می دانستند 35 میلیارد دلار کجا رفت؟! البته 
می دانیم که دولت روحانی باید پاسخگوی بی تدبیری دولت قبل باشد. 
اگر سیستم بانکی ما متلاشی شده به همین خاطر است. بدهی های 
سیستم بانکی مگر در این دولت درست شده است؟! این بدهی های 
هنگفت در دولت قبل ایجاد شده و تبعات آن گریبانگیر ما شده است. 
اگر 35 میلیارد دلار منابع بانك مرکزی به دست شرکت نیکو بوده و 
غیر موجه هزینه شده، در دولت قبل بوده است. اگر 54۰ میلیارد تومان 
جمعا دولت به بانك ها و سیستم بانکی و غیربانکی از جمله پیمانکاران 
و صندوق های بازنشستگی بدهکار است، در دولت پیشین بوده است. 
مثل این که برخی افراد فراموش کرده اند که اینها به دولت آقای روحانی 
به ارث رسیده است. من حاضر هستم در مورد تك تك آنها صحبت کنم 
که بدهی های ارزی به بانك مرکزی از طریق شرکت نیکو و بدهی به 
پیمانکاران و صندوق های بازنشستگی از دولت قبل به ما رسیده است. 
تمام این موارد از برجام یا از ناتوانی دولت روحانی نیست. اینها اسمش، 
ارثیه دولت روحانی است. من معتقدم عامل ناکارآمدی سیستم بانکی 
در وصل شدن به سیستم جهانی را نباید در اقدامات دوسال قبل جست 
بلکه باید درعملکرد 8 سال پیش در قضیه پول شویی جستجو کرد. 

بالاخره زمان می برد تا ما با جهان اعتماد سازی کنیم. 

*مخالفان برجام معتقدند که آمریکا بعد از توافق هسته 
ای، فشارها را بیشتر کرده و دولت روحانی در کنترل این 
فشارها ناتوان است؛ مثلا تصرف اموال ایران در آمریکا و 
یا تحریم های بیشتر. آیا این ادعا در مورد عملکرد دولت 

یازدهم درست است؟
ترکان: در تبلیغات علیه دولت روحانی مسائل بسیاری گم شده 

است. واقعیت این است که ما در آمریکا که یك دولت متخاصم است 
سرمایه گذاری کردیم. اولا این کار تخلف محسوب می شود و باید 
قوه قضاییه به این قضیه ورود کند. ثانیا اقدام به سرمایه گذاری توسط 
مسوولان وقت بانك مرکزی ایران که به خرید اوراق قرضه دولتی 
آمریکا به  عنوان یك کشور متخاصم انجامید با سیاست جمهوری 
اسلامی ایران در تضاد است. مجلس باید به این قضیه رسیدگی می 

کرد که از آن زمان تا امروز ما نظارتی از سوی مجلس نداشته ایم.
این افرادی که امروز کمیسیون برجام تشکیل داده اند، آن روز 
کجا بودند؟! در همان زمان که پرونده هایی در آمریکا علیه ایران مطرح 
بود، امکان ضبط اموال دولت ها برای پرداخت به قربانیان آمریکایی را 
مجاز دانسته بود؛ بنابراین، این اقدام دولت قبل، تخلف مشخص از 
قانون محسوب می شود و باید قوه قضاییه به این مساله ورود کند. 
درطول دوره احمدی نژاد ما با بی تدبیری های زیادی روبرو بودیم که 

این فقط یك مورد آن است.

یازدهم  دولت  مخالفان  رفتار  اینگونه  از  *ارزیابی شما 
چیست. آیا آنها می خواهند از دریچه مسائل اقتصادی پس از 

برجام، برای خود رای جمع کنند؟!
ترکان: مرحوم فرج الله سلحشور فیلم حضرت یوسف )ع( را چند 
سال پیش ساخت. در آنجا به یك روایت قرآنی اشاره کرد که در جریان 
داستان حضرت یوسف آمده است. اینکه پس از 7 سال وفور نعمت و 
فراوانی؛ 7 سال خشکسالی نصیب ملت مصر شد؛ اما اگر دقت کنید 

خود ما در طول سال های گذشته با اقدامات مان مسبب گرفتاری امروز 
سیستم بانکی و اقتصادی کشور شده ایم. به تعبیر بهتر، عامل قحطی 
و وضعیت نامساعد اقتصادی امروز ما، بی تدبیری دیروز ماست. امروز 
عربستان محصول و سرمایه حاصل از افزایش 7 سال پیش قیمت نفت 
را علیه ایران استفاده می کند. قیمت نفت برای هر دو کشور افزایش 
یافت و به بشکه ای فراتر از 1۰۰ دلار رسید. عربستان ذخیره سازی 
و سرمایه گذاری کرد و امروز حاصل سرمایه گذاری اش را در اختیار 
گروه های تروریستی قرار می دهد تا علیه منافع ایران اقدام کنند اما ما 
در طول دولتهای نهم و دهم چه کردیم؟! علاوه بر اینکه معلوم نیست 
آن پول ها چگونه هزینه شده است و اینکه ما چه استفاده ای از آن 
برده ایم؛ امروز دولت یازدهم 54۰ میلیارد بدهی دارد. این خشکسالی 
و بی بهره بودن امروز، محصول دولت های نهم و دهم است. اینها عدم 
موفقیت دولت روحانی نیست. دولت روحانی این مشکلات را شناسایی 
کرده و برای حل آن دارد در قالب برنامه ششم توسعه کشور اقدام 
می کند.  ما به مانند داستان حضرت یوسف حالا با خشکسالی گسترده 
که البته حاصل بی تدبیری دولت گذشته است، روبرو هستیم. از سوی 
دیگر، با فساد گسترده و فرار از مالیات روبرو هستیم. من معتقدم در 
جریان افشای اسناد پاناما هم باید بررسی شود که دولت قبل چه نقشی 
داشته است؟! قوه قضاییه باید به این موضوعات رسیدگی کند. نمی 
توانیم از این مسائل عبور کنیم و بگوییم حالا کارنامه دولت یازدهم 
را بررسی کنید. هر چند فکر می کنم ما در دولت تلاش کرده ایم که 
تنها آواربرداری کنیم. تنها سه ماه است که برجام مصوب شده و باید 

پرسید آیا در این مدت کوتاه، اقتصاد کشور پس از 36 ماه تخریب 
مداوم و قطعنامه هایی که علیه ایران اجرا شد، بازسازی می شود؟ آیا 
توفیق اقتصادی به ضرر کشور است؟ وقتی عده ای فقط درباره تقابل 
با جهان صحبت می کنند معلوم است که سرمایه گذاران خارجی به 
کشور نمی آیند و حتی سرمایه گذاران داخلی نیز تحریك می شوند که 

وارد صحنه نشوند.

*سال 96 چه گروهی برنده انتخابات ریاست جمهوری 
میشود؟ آینده روحانی چگونه خواهد بود؟

ترکان: بدون شك روحانی برنده انتخابات آینده است. البته علیه 
دولت تخریب و شایعه سازی فراوان انجام می شود اما هرآنچه در 
هفتم اسفند 94 اتفاق افتاد در خرداد 96 هم روی می دهد. می 
دانیم در اسفند ماه هم سرو صدای برخی زیاد بود اما وقتی به آرای 
آنها نگاه می کنیم متوجه می شویم که مردم به چه کسانی اعتماد 
دارند. اصولگرایان چقدر هزینه و تبلیغات در انتخابات انجام دادند 
و اگر نتیجه را نگاه کنید می بینید با آن همه سرو صدا در شهری 
مثل تهران نفر چهلم و پنجاهم شدند. اینها چهره های نا شناخته 
ای نبودند اما مردم اینگونه آنها را رد صلاحیت کردند و کنار زدند. 
با این حال، اینکه مخالفان و منتقدان روحانی، خود را در معرض 
رای مردم قرار دهند امتحانش ضرری ندارد. من از همه کسانی که 
منتقد و مخالف سیاست های روحانی هستند دعوت می کنم تا در 
انتخابات آینده با روحانی رقابت کنند.  معتقدم منتقدان روحانی به 
جای تخریب، باید در انتخابات 96 حاضر شوند و تفکرشان را به رای 
بگذارند. خوشبختانه، در کشور ما دموکراسی برقرار است و مردم به 

کارنامه روحانی رای می دهند.

*یعنی دولت روحانی با چالش های جدی در زمینه های 
مختلف روبرو نیست؟

ترکان: چرا، ما در طول سال های گذشته با چالش ها، موانع و 
ضعف های متعددی روبرو بوده ایم. اینکه دولت یازدهم با چالش های 
متعددی روبرو است یك واقعیت است اما حل چالش ها و مشکلات 
نیازمند یك عزم ملی و همراهی سایر دستگاه هاست. متاسفانه در 
کشور ما چنین رویکردی کمتر به چشم می خورد. ما برای حل 
مشکلات کشور نیازمند همراهی تمام قوا، نهادها و دستگاه ها هستیم 
اما مشکل امروز ایران برداشت های متفاوت و رویکردهای گوناگون 
دستگاه ها نسبت به این چالش هاست، این موارد کار دولت را سخت 
تر می کند. کسانی به دولت انتقاد می کنند که سیاست هایش بر 
اساس اقتصاد مقاومتی نیست؛ اما زمانی که با حرفهای شان اجازه 
سرمایه گذاری در کشور را نمی دهند آیا این رفتارشان تخریب اقتصاد 
مقاومتی به حساب نمی آید؟ البته این تبلیغات منفی که به نظر کور 
می آید تاثیرگذار نخواهد بود چرا که برنامه های اقتصادی دولت با 
وجود نقایص زیادی که در کشور وجود دارد، منطقی و اصولی است.

*چالش های دولت روحانی چیست؟
ترکان: دولت روحانی با چالش های یازده گانه ای مواجه است که 
از آن جمله بحران آب، بحران نابودی محیط زیست، بحران انرژِی، 
یارانه، ناکارآمدی نظام بانکی، بنگاهداری و غیره است. البته اینها، 
محصول عملکرد یك یا چند دولت نیست بلکه سال هاست ما با 
آن دست به گریبان هستیم؛ اما بی تردید، بخشی از چالش های 
دولت یازدهم محصول عملکرد احمدی نژاد است. اینکه با تبلیغات 
کسی بخواهد واقعیت را وارونه نمایش دهد، نمی شود. اصولگرایان 
و منتقدان روحانی در دولت نهم و دهم کارنامه ای دارند که باید 
مسوولیت آن را بپذیرند. روحانی برای حل چالش ها نیازمند یك عزم 
ملی و همراهی همه دستگاه هاست اما متاسفانه یك رویکرد مشخص 
در کشور وجود ندارد تا در قبال چالش ها در پیش گرفته شود. من 
معتقدم تنها راه حل مشکلات ایران اتخاذ یك تصمیم گیری مشترك 

در تمام نهادها و قواست.

پیامدهای نامبارک بودجه 95

تله گذاری سه گانه منتقدان مجلسی دولت

مشاور ارشد رئیس جمهور:

قوه قضائیه به ماجرای خرید اوراق قرضه از آمریکا ورود کند

بدهکاران، طلبکار شدند

اگر 35 میلیارد دلار منابع بانك مرکزی به دست شرکت 
نیکو بوده و غیر موجه هزینه شده، در دولت قبل بوده است.

 اگر 540 میلیارد تومان جمعا دولت به بانك ها و سیستم بانکی و 
غیربانکی از جمله پیمانکاران و صندوق های بازنشستگی بدهکار 

است، در دولت پیشین بوده است. مثل این که برخی افراد فراموش 
کرده اند که اینها به دولت آقای روحانی به ارث رسیده است
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تا دشمنِ به ميدان آمده.
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خبـــر
آیت الله مقتدایی در دیدار شهردار قم :

توسعه شهر قم 
با رویکرد فرهنگی و معنوی باشد

نایب رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: شهر قم ظرفیت ها و 
جایگاه ویژه ای دارد و فعالیت ها در این شهر باید با توجه به این قابلیت ها، با 

رویکرد فرهنگی و معنوی شکل بگیرد. 

آیت الله مرتضی مقتدایی ظهر دوشنبه در دیدار مرتضی سقائیان نژاد، 
معاونین و مدیران شهرداری قم، با بیان اینکه گزارش های خوشحال کننده ای 
از عملکرد شهرداری در سطح شهر وجود دارد، اظهار کرد: طبق فرموده امام 
صادق)ع(، قم حرم اهل بیت)ع( است و هر خدمتی در این شهر انجام شود، 
مستقیم برای اهل بیت)ع( است، نگاه شما اینگونه باشد که مستقیماً به اهل 
بیت)ع( خدمت می کنید. وی با بیان اینکه خدمت در قم توفیق ویژه ای برای 
هر مسئولی است، خطاب به شهردار قم تصریح کرد: به نظر من شما در 
گذشته خدمات نیکی داشتید که خداوند در پاداش این خدمات نیک توفیقی 
داده که آن ها را در قم و حرم اهل بیت)ع( پیاده کنید که نعمت بزرگی است 
و باید قدر دانسته شود. عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به 
فعالیت های شهرداری اصفهان در زمان تصدی دکتر سقائیان نژاد در مدیریت 
شهری آن، خاطرنشان کرد: امیدواریم تجربه و خدمات با ارزش شما در شهر 
اصفهان در شهر مقدس قم نیز با نیت خالص و با در نظر گرفتن ظرفیت های 

معنوی شهر قم انجام شود.
وی با اشاره به ضرورت توجه به توسعه فعالیت های فرهنگی در شهر بیان 
کرد: در شهر قم در کنار تمام خدماتی که در بخش های مختلف عمرانی، 

خدماتی و... صورت می گیرد باید به جنبه فرهنگی فعالیت ها نیز توجه شود.
آیت الله مقتدایی تصریح کرد: قم مرکز علم و اجتهاد و محل حضور علما 
و مراجع تقلید و وجود حرم حضرت معصومه)س( و مسجد مقدس جمکران 

است و باید در این شهر امور فرهنگی و معنوی چشمگیر باشد.
وی توجه به نگاه معنوی و فرهنگی در تمام خدمات و امور شهری را مورد 
تأکید قرار داد و گفت: توسعه های شهری با پیوست و جنبه فرهنگی و معنوی 
شکل بگیرد. عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم خاطرنشان کرد: اگر این 

مهم در شهر شکل بگیرد، فعالیت ها تبلور ویژه پیدا خواهد کرد.
وی با اشاره به روایتی در خصوص اینکه شهر قم حجتی برای دیگر شهرها 
است، گفت: حجت بودن شهر قم یعنی اینکه این شهر الگویی برای دیگر 

شهرها باشد و فعالیت ها جلوه ای دینی و فرهنگی به خود بگیرد.
آیت الله مقتدایی با اشاره به قناعت، تدین و روحیه انقلابی مردم قم، اضافه 
کرد: انتظار علما و مراجع تقلید از شهر و شهردار این شهر انقلابی این است که 
نمود فرهنگی و دینی فعالیت ها در شهر چشمگیر باشد. وی گفت: آنچه که در 
شهر به چشم می خورد باید نمونه ای از فرامین و ظرفیت های اسلام باشد و این 

مهم، قم را به الگویی ویژه برای کشور و جهان تبدیل خواهد کرد.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم بررسی دقت و صحت اطلاعات شهر 
را مهم و ارزشمند دانست و گفت: اینکه اطلاعات دقیق شود تا شهر قانونمند 
شود بسیار ارزشمند است و باید هرکس وظیفه خود را بداند و در چارچوب 

قانون گام بردارد تا آرامش در شهر حاکم شود.
وی تقویت ارتباط با مراجع تقلید و علما را مورد توجه قرار داد و افزود: 
نظری که مراجع تقلید و علما می دهند در راستای آرامش مردم و مصلحت 
نظام اسلامی است و سعی بر تقویت ارتباط و ارائه گزارش مستمر خدمات 

به مراجع باشد
طرح شهرداری قم برای حمایت از توسعه مساجد

شهردار قم نیز در این دیدار با بیان اینکه سعی داریم شرایطی را طوری در 
شهرداری فراهم کنیم تا بتوانیم به مردم با کیفیت بالاتری خدمت برسانیم و 
فعالیت های شهری شفاف باشد، گفت: بخش عمده عملکرد مدیریت شهری 

در سال گذشته صرف اصلاح ساختار و تشکیلات شهرداری شد.
مرتضی سقائیان نژاد، به روز رسانی اسناد و دفاتر امور مالی شهرداری 
را مورد توجه قرار داد و افزود: در گذشته قدرت تصمیم گیری از مجموعه 
مدیریت شهری گرفته شده بود و امروز با هماهنگی مناسبی که با سیستم 
بسیار  شهری  فعالیت های  شده،  ایجاد  قانونی  چارچوب های  در  نظارتی 
پویا و منسجم است. شهردار قم با تأکید بر اینکه در ماه های اخیر آرامش 
خوبی بر شهرداری حاکم شده است، خاطرنشان کرد: ارتباطات شهرداری با 
مجموعه های مختلف استانی و شورای شهر بسیار مطلوب و قابل قبول است. 
وی با اشاره به بدهی های بانکی شهرداری قم، تهاتر بخشی از این بدهی ها 
را مورد توجه قرار داد و گفت: برنامه داریم بخش دیگری از بدهی ها را امسال 
مستهلک کنیم و مابقی را طی سه سال تسویه کنیم. سقائیان نژاد با بیان 
اینکه سود بدهی های بانکی مشکلات زیادی برای شهر ایجاد کرده است، 
تصریح کرد: سود بدهی ها سالانه 45۰ میلیارد تومان است که اگر دریافت آن 
از شهرداری ادامه پیدا کند مشکلات زیادی در مدیریت شهر ایجاد می شود. 
وی اضافه کرد: با مراجع تقلید دیدار داشتیم و در این خصوص مشکلات را 
مطرح کردیم و شاهد حمایت و همراهی علما و مراجع بوده ایم. شهردار قم 
با اشاره به فعالیت طرح ها و پروژه های نیمه تمام شهری تصریح کرد: در دو 
پروژه مهم عماریاسر و میثم مشکلاتی داریم که سعی بر همراهی با پیمانکار 
برای تکمیل پروژه تا پایان سال است. وی اجرای ۲5۰ هکتار درختکاری در 
سال گذشته را مورد اشاره قرار داد و گفت: درختانی که برای این کار انتخاب 
شده با اقلیم قم سازگار بوده و چند ساله هستند و امسال هم برنامه داریم 
3۰۰ هکتار درختکاری نماییم و طی چند سال آینده به استاندارد فضای سبز 
شهری برسیم. سقائیان نژاد با اشاره به ارتقاء نظم و نظافت شهری، فعالیت های 
نوروزی شهرداری را یادآور شد و افزود: در نوروز از چادرخوابی در سطح شهر 
جلوگیری کردیم و بوستان هایی به عنوان کمپ زائر تجهیز و در اختیار مردم 

قرار داده شد تا نظم شهری در این ایام به خوبی برقرار باشد.
ساماندهی وانت بارهای سطح شهر

وی با اشاره به اقداماتی که در خصوص جمع آوری وانت بارهای سطح شهر 
صورت گرفته است، تصریح کرد: تعداد و وضعیت این وانت بارها مشخص شده 
و غربال شده اند و به زودی در محل هایی که تعیین کردیم مستقر می شوند 

و در زمان هایی هم می توانند در برخی محل های سطح شهر مستقر شوند. 
شهردار قم در ادامه سخنان خود تدوین برنامه قم 14۰۰ و 1414 را مورد 
تأکید قرار داد و خاطرنشان کرد: برای تدوین این برنامه و برنامه ریزی صحیح 
برای آینده شهر قم نیازمند همراهی و حمایت و نظر علما و مراجع تقلید 

هستیم تا بتوانیم حداقل مسیری برای آینده شهر مشخص کنیم. 
وی با تاکید بر اینکه تعریف پروژه های جدید در شهر با زمانبندی مشخص 
و با برنامه ریزی دقیق انجام می شود، بیان کرد: با این کار سعی داریم تا با 
کیفیت و زمان مشخص بتوانیم پروژه های عمران شهری را سریع تر در اختیار 
مردم قرار دهیم. سقائیان نژاد اقدامات شهرداری در بافت های فرسوده را مورد 
توجه قرار داد و افزود: پروژه های بهسازی خیابان های آذر منتهی به محله 
چهل اختران و دروازه ری را در اختیار سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم 
مطهر قرار دادیم تا جلوه خوبی به این بخش داده و اقدامی درخور در بافت 

فرسوده انجام شود. 
وی با بیان اینکه استفاده از تکنولوژی های روز در دستور کار مدیریت 
پسماند شهر قم قرار گرفته است، خاطرنشان کرد: برنامه داریم تا پایان سال 

بخش عمده دفن زباله شهر را به سمت استفاده از هاضم و زباله سوز ببریم.
قم به شهر هوشمند تبدیل می شود

شهردار قم ضرورت تحقق شهرداری الکترونیک را یادآور شد و افزود: برنامه 
ریزی برای تبدیل شهر قم به شهری هوشمند در دستور کار قرار گرفته است. 
وی با اشاره به فعالیت های شهرداری در حوزه سرمایه گذاری، گفت: امکاناتی 
در شهر قم است که ظرفیت گردشگری خوبی دارد و در این راستا برای بهره 
گیری از این امکانات در سیستم های سرمایه گذاری شهری بازنگری خوبی 
شده و اطلاعات دقیق شده و در حال حاضر برنامه احداث چند هتل 5 ستاره 
در شهر در مراحل نهایی است. سقائیان نژاد در بخش دیگری از سخنان خود 
با بیان اینکه در اصفهان از مساجد عوارض دریافت نمی شود و سعی بر این بوده 
که از توسعه مساجد حمایت شود، خاطرنشان کرد: طرحی ارائه نموده ایم تا 
بتوانیم در امور تفکیک اراضی از سهم شهرداری زمینی برای مسجد مشخص 
شود و عوارض هم دریافت نشود تا شاهد توسعه مسجد در شهر باشیم و 
در مورد مساجد موجود نیز بتوانیم با در اختیار قرار دادن امکاناتی کمک به 

بهسازی و بهبود منظر و سیمای مساجد در شهر کنیم.

حضرت آیت الله خامنه ای تولید الگوی پیشرفت اسلامی- 
ایرانی را لازمه تحقق »تمدن اسلامی« خواندند و گفتند: 
تمدن اسلامی، کشورگشایی نیست بلکه به معنای تأثیر 

پذیرفتن فکری ملتها از اسلام است.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم 
انقلاب  الله خامنه ای رهبر معظم  آیت  رهبری، حضرت 
از ظهر دیروز -دوشنبه- در دیدار اعضای  اسلامی پیش 
شورای عالی مرکز الگوی اسلامی- ایرانی پیشرفت، هدف 
انقلاب اسلامی را »تحقق تمدن اسلامی« خواندند و با اشاره 
به مبانی غلط و ناکارآمدیِ الگوهای توسعه جهانی و ضرورت 
ارائه الگوی جدید اسلامی- ایرانی، »کار جهادی و انقلابی«، 
»استفاده از ظرفیت غنی و قوی منابع اسلامی و حوزه های 
علمیه«، »برخورداری از قوت علمی« و »گفتمان سازی« را 
از الزامات تولید و تدوین »الگوی اسلامی- ایرانی پیشرفت« 
برشمردند. حضرت آیت الله خامنه ای در تبیین مراحل 
پنجگانه تحقق اهداف انقلاب اسلامی و نسبت آن با الگوی 
پیشرفت، گفتند: مرحله ی اول در این فرآیند، شکل گیری 
انقلاب اسلامی است و پس از آن باید بلافاصله نظام اسلامی 
تشکیل شود که هنر بزرگ امام خمینی )ره( نیز ایجاد نظام 

اسلامی بود.
رهبر انقلاب، مرحله سوم را که اکنون در آن قرار داریم، 
»تشکیل دولت اسلامی« یعنی تشکیل دولتی بر اساس 
الگوها و معیارهای کاملًا اسلامی خواندند و افزودند: تا وقتی 
این مرحله به طور کامل محقق نشده است، نوبت به »تشکیل 

جامعه اسلامی« نمی رسد و در این صورت، موضوع سبك 
زندگی اسلامی نیز صرفاً در سطح گفتمان سازی در جامعه 

باقی خواهد ماند.
انقلاب  اهداف  پنجگانه  نهایی در مراحل  ایشان، گام 
اسلامی را تحقق »تمدن اسلامی« دانستند و خاطرنشان 
کردند: تمدن اسلامی، کشورگشایی نیست بلکه به معنای 

تأثیر پذیرفتن فکری ملتها از اسلام است.
حضرت آیت الله خامنه ای تولید الگوی پیشرفت اسلامی- 
ایرانی را لازمه تحقق »تمدن اسلامی« خواندند و در پاسخ 
به این سؤال که »چرا الگوهای موجود و آزموده شده در دنیا 
نمی توانند الگوی مطلوبی برای ما باشند؟«، گفتند: الگوهای 
رایج توسعه، از لحاظ مبانی، غلط و بر پایه اومانیسم و اصول 
غیر الهی هستند و از لحاظ آثار و نتایج نیز نتوانسته اند 
وعده هایی را که در خصوص ارزشهایی نظیر آزادی و عدالت 

داده بودند، محقق کنند.
کشورهای  برخی  نامناسب  وضعیت  انقلاب،  رهبر 
دنبال کننده این الگوها در شاخص هایی نظیر بدهی های 
کلان مالی دولتها، بیکاری، فقر و اختلاف طبقاتی شدید 
را نشانه هایی از ناکارآمدی الگوهای رایج خواندند و افزودند: 
این جوامع اگرچه پیشرفتهایی نیز داشته اند اما پیشرفتها تا 
اعماق آن جوامع نفوذ نکرده و به »اخلاق، عدالت، معنویت و 
امنیت« منتهی نشده است، بنابراین ما باید الگوی پیشرفت 
بومی خود را متکی بر مبانی اسلامی و فرهنگ ایرانی، تعریف 

و ارائه کنیم.

ایشان، »اسلامی بودن« الگوی پیشرفت را اساس کار 
خواندند و تأکید کردند: لازمه تحقق این موضوع، تحقیقات 
عمیق اسلامی و ارتباط وثیق و پیوسته با حوزه های علمیه 
و فضلای متفکر، آگاه و مسلط بر مبانی فلسفی، کلامی و 

فقهی است.
حضرت آیت الله خامنه ای، توجه به وَجه ایرانی در عنوان 
الگوی اسلامی- ایرانی پیشرفت را نیز مهم ارزیابی کردند و 
افزودند: ایران، زمینه ی تحقق این الگوست و اگر به فرهنگ، 
تاریخ، جغرافیا، اقلیم، آداب و سنن و سرمایه های انسانی و 
طبیعی کشور توجه نشود، الگوی پیشرفت، سندی غیرقابل 

تحقق و بدون استفاده خواهد شد.
الگوی  ضرورت  و  اهمیت  بیان  از  پس  انقلاب  رهبر 
پیشرفت اسلامی- ایرانی به بیان الزامات تولید آن پرداختند.

ایشان، »تنظیم و تدوین علمی«، »ایجاد زمینه برای 
بحث و تضارب آرا درباره الگو«، »مشخص شدن مرزبندی ها 
و تمایزات الگو با نسخه های فراوان و مکاتب موجود در دنیا«، 
»توجه توأمان به آرمانها و واقعیات«، »کاربردی بودن« و 
»برخورداری از قوت و مقاومت علمی در برابر نظرات معارض 
و مخالف« را از جمله الزامات تدوین الگوی پیشرفت اسلامی- 

ایرانی خواندند.
حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه چند توصیه نیز 
خطاب به اعضای شورای عالی مرکز الگوی اسلامی- ایرانی 

پیشرفت بیان کردند.
»عجله نکردن در تهیه و تدوین الگو«، »آسیب شناسی 
عملکرد پنج ساله مرکز«، »نقد جدی و قوی الگوهای رایج 
توسعه جهانی«، »کار جدی، جهادی و انقلابی و استفاده 
از محققان جوان، خوش فکر، مؤمن و انقلابی«، »ارتباط 
با دستگاهها و بدنه مدیریتی کشور« و »گفتمان سازی« 
توصیه های رهبر انقلاب اسلامی به اعضای شورای عالی مرکز 

الگوی اسلامی- ایرانی پیشرفت بود.
اهمیت  بر  تأکید  با  خامنه ای  الله  آیت  حضرت 
»گفتمان سازی«، افزودند: باید با استفاده از دستگاهها و 
امکانات، به نحوی گفتمان سازی شود که الگوی پیشرفت 
اسلامی- ایرانی، به گفتمانی حاکم بر ذهنها و دلهای جوانان 

یعنی نسل آینده مدیران کشور تبدیل شود.
ایشان همچنین شرط لازم برای موفقیت در هر اقدامی 
را »ایمان و اعتقاد راسخ« خواندند و از فعالیتهای رئیس و 
اعضای شورای عالی مرکز الگوی اسلامی ایرانی تشکر کردند.

پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، آقای دکتر واعظ 
زاده رئیس شورای عالی مرکز الگوی اسلامی- ایرانی پیشرفت، 
گزارشی از فعالیتها و برنامه های مرکز و مراحل تهیه و تدوین 

الگوی پایه ی پیشرفت اسلامی- ایرانی بیان کرد.

رهبر معظم انقلاب در دیدار اعضای شورای عالی مرکز الگوی اسلامی- ایرانی پیشرفت تاکید کردند:

لزوم گفتمان سازی، كار جهادی وانقلابی

 هاشمی نامزد ریاست خبرگان نمی شود
گفته می شود: سخنگوی حزب کارگزاران سازندگی گفت: تا جایی که من خبر دارم آقای هاشمی 
دنبال ریاست مجلس خبرگان نیستند. حسین مرعشی در گفتگو با ایرنا در پاسخ به پرسشی مبنی بر 
اینکه چه افرادی از شانس لازم برای تصدی ریاست مجلس خبرگان رهبری برخوردارند تصریح کرد: 
این مساله داخلی خبرگان است. من فردی روحانی نیستم که در این باره اظهار نظر کنم. رئیس دفتر 
آیت الله هاشمی در زمان ریاست جمهوی وی، افزود: اگر از بیرون دخالتی نشود و همه چیز روند 
طبیعی خود را داشته باشند می توان گفت خبرگان پنجم مجلسی معتدل است. نماینده مجالس دوره 
پنجم و ششم شورای اسلامی تصریح کرد: انتخابات اخیر خبرگان پیام های روشنی داشت که خبرگان 
باید بپذیرد که آقای هاشمی محبوبترین عضو آن است و دو میلیون و سیصد هزار رای دارد. البته این به 
این معنی نیست که ایشان رئیس مجلس خبرگان شود اما رئیس آینده خبرگان باید از کشمکش های 
سیاسی فارغ باشد. وی بدون اشاره به نام کسی افزود: در میان اعضای فعلی خبرگان افرادی هستند 

که بتوان بر ریاست آنها اجماع کرد.

کاندیداتوری آیت الله جنتی برای ریاست خبرگان؟ 
گفته می شود:  منتخب پنجمین دوره مجلس خبرگان گفت: آیت الله جنتی یکی از برترین 
شخصیت هایی است که برای این موقعیت کاندیداست. آیت الله محسن اراکی منتخب اول مردم استان 
مرکزی در پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری در گفت وگو با تسنیم، با اشاره به گزینه های ریاست 
مجلس خبرگان از جمله آیت الله جنتی، گفت: عده ای خواستار ریاست ایشان هستند که باید ببینیم 
در آینده چه می شود. این استاد دروس خارج فقه و اصول حوزه علمیه قم، شخصیت آیت الله جنتی 
را شخصیتی شایسته دانست و تصریح کرد: آیت الله جنتی یکی از برترین شخصیت هایی است که 
برای این موقعیت کاندیداست. وی تاکید کرد که بدنه مجلس خبرگان هر فردی را انتخاب کند، قطعاً 

اصلح خواهد بود.

پیام انتخاباتی موحدی کرمانی
گفته می شود:  دبیر جامعه روحانیت مبارز به مناسبت مرحله دوم انتخابات دهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی پیامی صادر کرد. متن پیام محمدعلی موحدی کرمانی در این باره به شرح است: ملت 
شریف و مومن ایران: اکنون که قرار است مرحله دوم انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی در 
تعدادی از حوزه ها در تاریخ دهم اردیبهشت ماه برگزار شود جا دارد از جانب خود و نیز از سوی شورای 
مرکزی ائتلاف اصولگرایان از حضور آگاهانه شما در مرحله اول این انتخابات و نتایج دلگرم کننده و 
امیدبخش آن در سطح کشور سپاسگزاری کنم و از عموم کسانی که در مرحله دوم واجد شرایط رای 
دادن هستند دعوت کنم با حضور مجدد پای صندوق های رای و انتخاب کسانی که افکار و عقاید آنها 
در مسیر مصالح و منافع ملی و حفظ استقلال کشور و تقویت اسلام و انقلاب اسلامی قرار دارد، دین 
خود را نسبت به امام راحل و شهیدان ادا کند و با یادآوری تجربه تلخ رفتارهای قانون شکنانه بعضی 
جریان ها سیاسی مانع تکرار آن تجربه ها شوند. از مسئولان دولتی نیز می خواهم با پرهیز از دخالت در 
انتخابات از هرگونه اقدامی که سلامت انتخابات را مخدوش سازد خودداری کنند. از خداوند قادر متعال 
مسئلت می کنم نتیجه انتخابات دوره دهم، مجلسی باشد که بتواند به دور از حاشیه سازی های ملال آور 

و تفرقه انگیز،  حل مشکلات واقعی مردم را وجهه همه خود قرار دهد.

احمدی نژاد از جیب اصولگرایان هزینه کرد
گفته می شود: نماینده سابق مردم قم در مجلس می گوید حقیقت این است که احمدی نژاد فقط 
برای خودش کار می کرد و به جریان اصولگرایی هیچ کاری نداشت و فقط از جیب اصولگرایان هزینه 
کرد. حجت الاسلام علی بنایی درباره آغاز فعالیت های سیاسی محمود احمدی نژاد با اشاره به اینکه 
رئیس جمهور سابق همواره خودش را از اصولگرایان مبرا می دانست، تصریح کرد: احمدی نژاد از نردبان 
ترقی و ظرفیت اجتماعی اصولگرایان استفاده کرد و وقتی به قدرت رسید بدون توجه به گذشته خود 
گفت من اصولگرا نیستم. هرچه بدست آوردم از ظرفیت خودم بوده است و به همه پشت پا زد.وی ادامه 
داد: حقیقت این است که احمدی نژاد فقط برای خودش کار می کرد و به جریان اصولگرایی هیچ کاری 
نداشت و فقط از جیب اصولگرایان هزینه کرد. معاون سابق سیاسی امنیتی استانداری قم تاکید کرد: 
اصولگرایان باید چندین شاخص را برای خود مطرح کنند تا بتوانند مرز خود با پایداری ها را مشخص 
کنند. هرکس که علاقه و صلاحیت دارد می تواند بماند و کسی که نمی خواهد نیز از این دایره کنار رود. 
وی درباره ادامه حیات سیاسی جبهه پایداری گفت: عده ای مانند پایداری ها اصالت خاصی در جریان 

اصولگرایی ندارند و روی جریان اصولگرایی موج سواری کردند

بازگشت مجریان ممنوع التصویر به تلویزیون 
گفته می شود:  علی اصغر پورمحمدی معاون سیما در جمع خبرنگاران درباره بازگشت مجریان 
ممنوع الکار تلویزیون گفت: در تلاش هستیم که آزاده نامداری و سایر مجریانی که در تلویزیون 
مشکلاتی داشتند و این مشکلات  ناشی از مسائل خارج از تلویزیون بوده است، به تلویزیون باز گردند. 
با همه این افراد در حال گفتگو و مذاکره هستیم و تلاش می کنیم مشکلات ورودشان حل و فصل 
شود و نامداری هم از جمله افرادی است که تلاش می کنیم تا بازگردد. وی با بیان اینکه مجریان یکی 
از سرمایه های تلویزیون هستند، افزود: در تلاش هستیم مجریانی که پیش از این برای اجرا مشکل 
داشتند، به سیما باز گردند؛ چراکه باید سرمایه های خود را حفظ کنیم. پورمحمدی درباره وجود 
اختلاف با سرافراز، توضیح داد: ما هیچ اختلافی با هم نداریم. من و محمد سرافراز رئیس سازمان صدا 
و سیما از قبل از سال 7۰ با یکدیگر دوست هستیم. او رئیس من است و من معاون او هستم و هر 
کسی در هر سیستمی کار می کند جزوی از آن سیستم است و باید با آن نظام، هماهنگ باشد. اگر 
هم دیدگاه مخالفی با سیستم وجود داشته باشد باید در روش و کار هماهنگ شود و در نهایت اجزای 

یک سیستم باید با کل آن هماهنگ باشد.

امیدوار به برگزاری حج تمتع 95 هستیم
گفته می شود: رئیس سازمان حج و زیارت گفت: با توجه به فرآیند مذاکرات با مسوولان حج 
عربستان تا امروز امیدوار به برگزاری حج تمتع درسال جاری هستیم. سعید اوحدی روز دوشنبه 
درجمع خبرنگاران اظهارکرد: به رغم تاخیرات پیش آمده درخصوص صدور ویزای هیات ایرانی جهت 
شرکت در نشست مشترك ازسوی عربستان مقررشد مسوولان حج این کشور برای انجام هماهنگی و 
آماده سازی تفاهم نامه و اعزام مجدد هیات ایرانی اقدام کنند. وی با تاکید براینکه امروز ششم روز از 
بازگشت ازهیات ایرانی از کشورعربستان است، افزود: حفظ کرامت و عزت زائران ایرانی از مهمترین 
موضوعات نشست ما بوده است. رئیس سازمان حج و زیارت بیان داشت: به هرحال باید درانتظار 

اقدامات مسوولان حج عربستانی برای صدور ویزا و برگزاری نشست نهایی بنشینیم.

وعده یارانه 250 هزار تومانی شیطانی است
گفته می شود:  سیدمحمدغرضی معتقد است حرف و وعده ۲5۰ هزار تومانی شیطانی است. مگر 
می شود به تک تک افراد جامعه مبلغ ۲5۰ هزار تومان داد؟ اصلا چنین پولی در جامعه وجود ندارد! 
اداره کشور به شعار ربطی ندارد بلکه به تجربه مربوط می شود وی افزوده است: هر قدر هم احمدی نژاد 
تلاش کند رأی حسن روحانی بیشتر می شود. بیشترین رأی آقای روحانی از روستاها بود وی در شهر 
تهران 7۰۰ هزار رأی داشت دقیقا برعکس میرحسین موسوی. چراکه روستاها در دولت قبلی بیشترین 
آسیب را دیدند. وی ادامه داد: استغفرالله... نه هرگز. عمل ملتی را به خیانت منصوب کردن خلاف شرع 
است. عده ای به آقای روحانی رأی دادند و تشخیص روحانی این بود که برجام را درست کند. در این 
خصوص نیز ایستادگی کرده و برجام را به وجود آورده است؛ بنابراین اینکه گفته شود برجام خیانت 

است یا روحانی خیانت کرده خلاف شرع است.

سربازی تغییری نمی کند
گفته می شود: سردار موسی کمالی جانشین اداره سرمایه های انسانی ستادکل نیروهای مسلح 
خبری را که روز یکشنبه درباره تغییر و تحول در خدمت سربازی، در رسانه ها منتشر شد، تکذیب کرد 
و گفت: پیش بینی می کنیم از اواخر اردیبهشت ماه ثبت نام متقاضیان خرید خدمت غیبت سربازی 
آغاز شود. سردار کمالی درباره آخرین وضعیت خرید خدمت غایبان سربازی در سال 95 عنوان کرد: 
بر اساس مصوبه مجلس شورای اسلامی خرید غیبت خدمت سربازی همان هشت سال تصویب شد 

و ما منتظر ابلاغ این مصوبه از سوی دولت هستیم تا جزییات ثبت نام برای متقاضیان را اعلام کنیم.

خروج نخبگان رشته فیزیوتراپی از ایران 
گفته می شود:  رئیس انجمن فیزیوتراپی ایران با اشاره به اجرایی نشدن طرح دکترای حرفه 
ای این رشته، درباره خروج نخبگان رشته فیزیوتراپی از کشور برای ادامه تحصیل در مقطع دکترای 
حرفه ای هشدار داد. دکتر محمدعلی محسنی بندپی در نشست خبری بیست و هفتمین کنگره 
انجمن فیزیوتراپی ایران در جمع خبرنگاران از اجرایی نشدن طرح دکترای حرفه ای این رشته 
انتقاد کرد و افزود: با گذشت سال ها از پیگیری دکترای حرفه ای و موافقت وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی اما تاکنون هیچ اقدامی برای جذب دانشجوی دکترای حرفه ای در کشور صورت 

نگرفته است.

چند درصد ازدواج ها فامیلی است؟ 
گفته می شود:  انوشیروان محسنی بندپی رئیس سازمان بهزیستی کشوربا بیان اینکه ما می توانیم 
با اقدامات پیشگیرانه از تولد کودکان معلول ناشی از اختلالات ژنتیکی جلوگیری کنیم، بیان کرد: در 
طی سال 8۰۰ هزار ازدواج ثبت می شود که 3۰ درصد از این ازدواج ها فامیلی و از این تعداد ۲4۰ هزار 
)۲۰ درصد( نیازمند آزمایشات ژنتیکی هستند که با یک حساب ساده برای انجام هر آزمایش یک 
میلیون تومان هزینه برآورده شده است که در سال 95 برای انجام این آزمایشات 48 میلیارد تومان 

اعتبار دیده شده است.

کتاب سیدحسن خمینی رونمایی می شود 
گفته می شود: تازه ترین اثر حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن خمینی با حضور شخصیت های 
سیاسی، فرهنگی و علمی در کتابخانه ملی ایران رونمایی می شود. مجموعه دوجلدی »تحریر توحید« 
که بر سیاق مقدمه محقق قیصری، بر 1۲ فصل سامان یافته از سوی حجت الاسلام والمسلمین 
سیدمحمود صادقی تقریر شده و حاوی درس گفتارهای یادگار امام راحل، حجت الاسلام والمسلمین 
سیدحسن خمینی در حوزه عرفان است. مراسم رونمایی از این کتاب ساعت 16 روز چهارشنبه 8 
اردیهشت با حضور شخصیت های حوزوی، سیاسی، فرهنگی و علمی در سالن همایش های کتابخانه 

ملی ایران برگزار خواهد شد.

نامحــرمانه

مدیر حوزه های علمیه دینداری فصلی را 
یکی از تهدیدات متدینین عنوان کرد و گفت: 
در گذشته بانوان در عوارضی قم حجاب بر سر 
کرده و تغییر چهره داده و با قیافه مناسب وارد 
شهر کریمه اهل بیت )ع( می شدند؛ اما امروز 

دم درب حرم تغییر چهره می دهند.
آیت  »حوزه«،  خبرگزاری  گزارش  به 
الله سید هاشم حسینی بوشهری پیش از 
ظهر دیروز در دیدار کارکنان ناجا سراسر با 
اشاره به آسیب های دینی موجود در جامعه، 
اظهارداشت: انسان ها در مرحله دین داری 
متوجه آفت هایی خواهند شد که گاهی 
یک آسیب، ثمرات بسیاری را از بین خواهد 
برد. عضو خبرگان رهبری تصریح کرد: ما در 

تاریخ اشخاصی را داشته ایم که جایگاه بالایی 
نیز داشته؛ ولی آسیبی سبب شد تا او از اوج 
قدرت به اوج ذلت کشانده شده است. معاون 
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم بیان داشت: 
امروز  داعش و تکفیری ها در سوریه، عراق، 
یمن، لبنان، افغانستان و ... عبادت خدا هم 
می کنند؛ اما دچار احوالاتی هستند که تمام 
نماز، قرآن و عبادت  آنان را از بین می برد. 
آیت الله حسینی بوشهری با اشاره به مصادیق 
آسیب ها، اظهار داشت: دین داری فصلی و 
عاریه ای، یکی از تهدیداتی است که متوجه 
انسان ها می شود؛ به این معنا که شخص به 
گونه ای برنامه دینی خود را تعریف کند که 
تا در جمع متدینین است که اظهار دیانت 

می کند و وقتی در جمع غیر متدینین قرار 
می گیرد، همانند آنان رفتار می کند. وی 
ابراز داشت: انسان های دین دار، اشخاصی 
هستند که در سختی ها و ناملایمات دین 
خود را نگاه داشته و همانند میثم تمار برای 
حفظ آن، جان خود را نثار کرده اند. مدیر 
حوزه های علمیه خاطرنشان ساخت: امروز 
متأسفانه در جامعه ما اشخاصی هستند 
رفتار   ... و  شرایط  مکان،  زمان،  با  مطابق 
کرده و اعمال خود را انجام می دهند. عضو 
خبرگان رهبری تصریح کرد: امروز برخی از 
بانوان برای تشرف به حرم چهره مناسبی 
گرفته و چادر به سر می کنند و متأسفانه 
در بیرون با وضعیتی نامناسب حضور دارند. 

معاون جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در 
ادامه گفت: در گذشته بانوان در عوارضی قم 
تغییر چهره داده و با قیافه مناسب وارد شهر 
کریمه اهل بیت )ع( می شدند؛ اما امروز دم 
درب حرم تغییر چهره می دهند. امام جمعه 
قم اظهار داشت: استخفاف به دین، دومین 
آسیبی است که متوجه متدینین بوده و باید 
مراقب آن بود. آیت الله حسینی بوشهری 
افزود: امروز برخی از متدینین اقامه نماز را 
به آخر وقت انداخته و سستی و کاهلی می 
کنند و دنیا مانع دینداری اشخاص می شود. 
امام جمعه قم در پایان خاطرنشان ساخت: 
انسان های متدین باید میان دین و دنیا جمع 

کنند تا بتوانند به سعادت برسند.

هشدار آیت الله حسینی بوشهری؛

متاسفانه چادر سر کردن، از عوارضی قم به حرم کشیده شده است

دادنامه
خواهان: آقای محسن شیشهء فرزند عبدالکریم به نشانی قم، 45 متری صدوق، کوچه 38، پلاک 78

خوانده: آقای محسن فهیمی فرزند اکبر به نشانی مجهول المکان
خواسته ها: 1 - مطالبه خسارت تاخیر تادیه ۲ - اعسار از پرداخت هزینه دادرسی 3 - مطالبه وجه چک

رای دادگاه
در خصوص دادخواست محسن شیشهء فرزند عبدالکریم به طرفیت محسن فهیمی فرزند اکبر به 
درخواست صدرو حکم اعسار از پرداخت هزیه دادگرسی به مبلغ 3 میلیون تومان با توجه به محتویات 
پرونده، ملاحظه و امعان نظر در استشهادیه کتبی منضمه گواهان و عدم حضور و دفاع خوانده، دادگاه 
با موجه دانستن خواسته باستناد به مواد 5۰4- 5۰5- 5۰6- 511 قانون آیین دادرسی مدنی، حکم به 
اعسار موقت خواهان از پرداخت هزینه دادرسی صادر می کند در صورت رفع اعسار و یا وصول محکوم به 
خواهان مکلف به پرداخت هزینه مذکور خواهد بود. رای صادره ظرف بیست روز پس از ابلاغ قابل تجدید 

نظرخواهی در دادگاه تجدید نظر مرکز استان قم می باشد. 
دادرس شعبه اول دادگاه عمومی حقوقی قم - تقوی

بر اساس اصلاحیه جدید قانون مالیات های 
مستقیم، مهلت ارائه اظهارنامه مالیات بر درآمد 
صاحبان مشاغل )اشخاص حقیقی( از تیرماه به 
خردادماه تغییر یافته و مودیان محترم بایستی 
اظهارنامه الکترونیکی عملکرد سال 1394 را از 
طریق سامانه www.tax.gov.ir حداکثر تا پایان 

خردادماه 1395 ارائه نمایند.

صاحبان محترم مشاغل

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی


